
 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....
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رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
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آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

برگزاری گارگاه 
رایگان آموزش 
نقاشی با آبرنگ
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افزایــش مدت زمــان حضور 
خودروها با پلاک جزیره کیش در 

سطح ملی به مدت 2 ماه

آغاز ۲ پرواز هفتگی از جزیره کیش به 
گرگان و بالعکس

به گزارش روزنامه اخبار کیش، پروازهای جزیره 
کیش به گرگان مجددا توســط شرکت هواپیمایی 
کیش برقرار شده است. طبق اعلام روابط عمومی 
این مجموعه، ۲ پــرواز هفتگی از جزیره کیش به 
گرگان و بالعکس در روزهای دوشنبه و پنجشنبه 

انجــام خواهد شــد و خرید بلیــت از طریق وب 
www. سایت رسمی هواپیمایی کیش به نشانی

kishairlines.ir ، دفاتر فــروش کیش ایر در 
سراسر کشــور و یا آژانس های مســافرتی امکان 

پذیر است

صفحه 3

صفحه 3

عملیات مقاوم سازی خطوط لوله میدان 
صفحه 3رشادت انجام شد

 تکریم کادر درمان 
با کاشت درخت به نام 
مدافعان سلامت کیش

واکسیناسیون دانش آموزان زمینه ساز 
بازگشایی مدارس در کیش

گفت و گوی اخبار کیش با مصطفی اقلیما، پدر مددکاری اجتماعی: 

رونق اقتصادی، کمک به معیشت مردم به زودی

مسیرپروازی کیش - رامسر هموار شد

شرکت عمران، آب و خدمات کیش با کاشت نها به نام هر یک 
از افرراد کادر درمان، از زحمات مدافعان سلامت کیش تقدیر 
می کند.به گزارش روزنامه اخبار کیش از شرکت عمران،آب و 
خدمات ، عبدالنبی شــرفی مدیر عامل این شرکت با اشاره به 
زحمــات شــبانه روزی کادر درمان و خدمت به ســاکنان و 
گردشگران در طول مدت شیوع کرونا و ضرورت تجلیل از این 
تلاش های ایثارگرانه گفت: فضایی برای ایجاد یک بوســتان 

جهت اجرای این طرح تخصیص داده شــده که پس از کاشت 
نهال به تعداد مدافعان سلامت ، اسامی هر یک از این افراد در 
کنار نهال ها تعبیه می شود تا خاطره زحمات ارزشمندشان 
برای همیشــه در اذهان ســاکنان این جزیره ماندگار شود.

عبدالنبی شرفی همچنین با بیان اینکه ترویج فرهنگ تقدیر از 
پیشکسوتان در فضای جامعه ، موجب توجه بیشتر نسل جوان 

به اهمیت استفاده از تجارب این افراد ....

 شماره 
1061
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صفحه  3

 رونق صنعت گردشگری با واکسیناسیون
فرصتی که به کشورهای همسایه هدیه شد
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 جام جهانی قطر؛ 
 فرصت اقتصادی کیش 

از دست می رود؟ 

رییس مرکز توسعه سلامت کیش: 

 ویروس کرونا 
 همچنان در حال 

گردش است
صفحه 3 صفحه3

آسیب شناسی اسناد و کتاب های خطی شیخ صفی الدین اردبیلی

رئیس شورای رقابت:

خودروسازان در موقعیت مسلط هستند، ولی انصاف هم داشته باشند

اسناد و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه 
شــیخ صفی الدین اردبیلی، توسط کارشناسان 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی ـ 
فرهنگــی مــورد بررســی، مســتندنگاری و 
آسیب شناسی اولیه قرار گرفت.به گزارش ایسنا 
به نقل از روابط عمومی پژوهشگاه میراث فرهنگی 
و گردشگری، پیرو درخواست اداره کل موزه ها و 
امــوال منقول تاریخی- فرهنگــی و اعلام نیاز 
پژوهشی اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری اســتان اردبیل به منظور بررسی 
انجام پژوهش های بنیادی و کاربردی روی اسناد 
و کتاب های خطی دوره صفویه و قاجار بقعه شیخ 
صفی الدین اردبیلی، شهرزاد امین شیرازی، مدیر 
گروه پژوهشی حفاظت و مرمت و فضه رحیمی، 

مســؤول بخش حفاظت و مرمت آثار کاغذی 
پژوهشــکده حفاظت و مرمت آثــار تاریخی-

فرهنگی از این آثار بازدید کردند.آثار کاغذی مورد 
بررسی متعلق به مجموعه بقعه شیخ صفی الدین 
اردبیلی شــامل یک نسخه قرآن به خط کوفی، 
تعدادی ســند تک بــرگ با موضــوع فرمان، 
مصالحه نامه و مبایعه نامه، صفحات تک برگ قرآن 
با تزئینات و... است.در بازدید انجام شده این آثار 
مورد بررســی قرار گرفت و مســتندنگاری و 
آسیب شناســی اولیه روی آن ها انجام شد که 
نتیجه آن به صورت ارائه پیشــنهادات در مورد 
تعیین اولویت حفاظتی و مرمتی و چگونگی انجام 
اقدامات حفاظتی پیشگیرانه و مرمت آثار ارائه 

می شود.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه پیش فروش 
خــودرو زمانی به نفع مصرف کننده اســت که 
امتیــازی بــه او بدهد، گفت: درســت اســت 
خودروســازان در موقعیت مسلط قرار دارند اما 

انصاف هم داشته باشند.
به گزارش ایسنا، در اواسط مرداد ماه و در جلسه 
۴۷۳ شورای رقابت مصوب شد که در طرح پیش 
فروش خودروهای مشــمول قیمــت گذاری، 
سهمی از خودرو که پیش پرداخت آن قبلا انجام 
شده مشمول هیچ گونه تورم قیمتی احتمالی 
نباشد. در عین حال تاکید شد خودروهایی که 
قیمت آن تعیین نشده حق پیش فروش ندارند.

در کنار برخی حواشی و انتقاداتی که در این رابطه 
مطرح بود، گفته می شد که خودروسازان چندان 

تمایلی به این مصوبه نداشته و حتی بهانه ای برای 
عقب نشــینی از طرح های پیش فروش خودرو 

است.
در رابطه با این جریان رضا شیوا - رئیس شورای 
رقابت - در گفت وگو با ایســنا، توضیحاتی ارائه 

کرد.
وی با بیان اینکه پیش فروش خودرو باید نفعی 
هــم بــرای مصــرف کننده داشــته باشــد، 
گفت:خودروسازان توجه داشته باشند که وقتی 
در پیش فروش هیچ امتیازی از سوی خودروساز 
به مصرف کننده ارائه نمی شود و سودی برای آن 
نــدارد چرا باید برای پیش خرید اقدام کند و در 
این حالت استقبال مصرف کننده نیز کاهش پیدا 

خواهد کرد.

رئیس شورای رقابت با اشاره به اینکه وقتی مصرف 
کننده برای پیش فروش اقدام می کند پول خود 
را مدت ها در اختیار خودروساز قرار می دهد که 
در گذر زمان و در شرایط تورمی موجود مشمول 
تورم می شــود و پولش از بین می رود، افزود: اما 
شاهد هســتیم که خودروساز هیچ امتیازی به 
مصرف کننده ارائه نمی دهد، نتیجه این است که 
در یک سال چند صد شــکایت در این رابطه از 
سوی متقاضیان به شــورای رقابت اعلام شده 

است.
به گفته شیوا، بهتر اســت خودروسازان طبق 
مصوبه عمل کرده و تعهــدات خود را نیز انجام 
دهند و به این هم فکر کنند که اگر در موقعیت 
مسلط در بازار قرار دارند باید انصاف را هم در نظر 

بگیرند.
اگر بازار رقابتی بود باز هم کسی حاضر بود پیش 

خرید کند؟
وی با تاکید بر اهمیت ایجاد بازار رقابتی در خودرو 
گفت: اگر چنیــن بازاری داشــتیم و چندین 
خودروساز خودرو ارائه می کردند آیا باز هم کسی 
حاضر بود پولش را برای پیش فروش یکساله آن 
هم وقتی حتی قیمت نهایی مشخص نیست در 
اختیار خودروسازان قرار دهد؟ ولی اکنون این 
خودروسازان هستند که بر جریان مسلط بوده و 
مصرف کننده هم چــاره ای ندارد و نمی تواند 
خودرو خریداری کند، از این رو لازم بود تا نسبت 
به تغییر وضعیت با صدور این مصوبه از ســوی 

شورای رقابت اقدام شود.

امیرعبداللهیان: آمریکا عامل بی ثباتی 
افغانستان است

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
آمریکا عامل بخــش مهمی از بی ثباتی و ناامنی 

افغانستان است.
به گزارش ایرنا، حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان در نشست مجازی »وضعیت 
بشردوستانه در افغانســتان« به ریاست آنتونیو 
گوترش دبیرکل سازمان ملل متحد شرکت و به 

ایراد سخنرانی پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان در بخشی از سخنان 
خود در این نشست اظهار داشت: همه ما امروز با 
یک شــرایط جدید و چالش جدید در افغانستان 
روبرو هستیم و باور داریم که بخش مهمی از عامل 
وضعیت بی ثباتی ، ناامنی و شرایط نابسامان کنونی 
در کشور افغانستان به سیاست های توأم با آزمون 
و خطا و اشــتباهات ایالات متحده آمریکا در این 

کشور برمی گردد.
امیر عبداللهیان با تاکید بر اینکه آمریکایی ها در 
ســال های اشغال افغانســتان و اکنون در نحوه 
خروج شــان از این کشور فجایعی را آفریدند که 
جهانیان صحنه هایی از آن را در فرودگاه کابل در 
روزهای گذشته شاهد بودند، پیام این نشست در 
دو سطح سیاسی و انسانی را مورد تصریح قرار داد 
و افزود: در سطح سیاسی این پیام واحد را باید به 
افغانستان صادر کنیم که افغانستان امن، با ثبات 
و توسعه یافته فقط و فقط در سایه تشکیل دولت 
فراگیر ملی و متشکل از همه طرف ها می تواند 

ایجاد شود.
 وزیر امور خارجه همچنین دیدگاه کشورمان در 
سطح انسانی را تشریح و افزود: معتقد هستیم در 
ابعاد انسان دوســتانه، مردم ، زنان و کودکان در 
افغانستان در سالهای گذشته و در هفته های اخیر 
با وضعیت تاســف باری مواجه هســتند و امروز 
جامعه جهانی موظف اســت و باید کمک های 
انساندوستانه فوری و سریع خود را به افغانستان 

ارسال کند.
وزیر امور خارجه کشورمان ضمن انتقاد از اینکه 
جامعه جهانی نسبت به تعهدات خود در قبال 
رســیدگی به وضعیت آوارگان افغان به خوبی 
عمل نکرده اســت بر ضرورت تامین کمکهای 
فوری انسان دوستانه و همچنین کمک به مردم 
این کشور و تشکیل دولت فراگیر در افغانستان 
تاکید کرد. امیر عبداللهیان همچنین با تاکید 
بر ارتباط کشورمان با همه طرف ها در افغانستان 
اظهار داشت: ما در افغانستان سیاستی را دنبال 
می کنیم که علاوه بر تشــکیل دولت فراگیر ، 
افغانســتانی عاری از تروریسم و مواد مخدر را 
شاهد بوده و مردم افغانستان خودشان بتوانند 
نســبت به آینده سرنوشت کشورشان تصمیم 

گیری کنند .

مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی سپاه استان:نـگـره

تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی هرمزگان نشان طلای لیگ پایا را کسب کرد
مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: تیم علمی سازمان بسیج دانش آموزی استان به 
مقام نخســت و نشان طلای مسابقه های لیگ بین المللی پایا در 

سال ۱۳۹۹-۱۴۰۰ دست یافت.
سرگرد پاسدار ابراهیم پیله رام در گفت و گو با ایرنا افزود: این گروه 
دانش آموزی به نام های »امیرحســین مقبلی«، »محمد امین 
رفیعی«، »سیاوش اسکندری«، »امیراسماعیل ثریا« و »علیرضا 
حق گو« از حوزه مقاومت بسیج شهیده فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس 
بوده که توانســتند در رشته های ریاضی، علوم تجربی، فیزیک و 
شیمی رقبای خود از داخل و خارج کشور را پشت سربگذارند و به 

مقام نخست دست پیدا کنند.
وی بیان داشــت: کسب این موفقیت علمی توسط دانش آموزان 
بسیجی هرمزگان در تاریخ هرمزگان بی نظیره بوده و برای نخستین 

بار این اســتان توسط دانش آموزان بسیجی خود توانست افتخار 
غرورآفرینی در زمینه های علمی کسب کند.

مسوول بسیج سازمان بســیج دانش آموزی سپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان در خصوص راهیابی دانش آموزان بسیجی به این مسابقه 
های علمی اظهارداشت: در مرحله شهرستانی لیگ بین المللی پایا 
نزدیــک به ۳۰۰ گرووه علمی در قالب تیم های پنج نفره در قالب 
هزار و ۵۰۰ نفر دانش آموز نخبه بسیجی شرکت کردند که از این 
تعداد ۱۵ تیم پنج نفره در قالب ۱۵۰ دانش آموز به مرحله استانی 

راه پیدا کردند.
سرهنگ پیله رام یادآورشد: با توجه به بررسی ها و ظرفیت علمی 
صورت گرفته تیم ۱۵ نفره از هرمزگان به مرحله کشوری راه پیدا 
کردند و با تیم های مقتدری از استان های کشور و حتی کشورهای 
همسایه به رقابت پرداختند و در نهایت تیم سازمان بسیج دانش 

آموزی هرمزگان از پایگاه شــهید فهمیده ناحیه ۲ بندرعباس به 
نشان طلای این دوره از مسابقه ها دست یافت.

وی اضافه کرد:  از این افتخارآفرینان علمی بسیجی هرمزگان در 
مراسمی که در هفته بسیج دانش آموزی برگزار خواهد شد، با حضور 
سردار اباذر سالاری فرمانده سپاه هرمزگان، دیگر نبخگان بسیجی 
و همچنین مسوولان آموزش و پرورش و سایر نمایندگان علمی 
استان تجلیل می شود.مسوول بسیج سازمان بسیج دانش آموزی 
سپاه امام سجاد)ع( هرمزگان در پایان ابرازداشت: سازمان بسیج 
دانش آموزی کشور به منطور کشف استعدادها و همچنین پرورش 
استعدادهای نیروهای نخبه و جوان دانش آموزی بسیجی و تربیت 
نیروهای کادر تراز انقلاب برای آینده نظام مقدس جمهوری اسلامی 
ایران اقدام به طراحی و برگزاری لیگ بین المللی پویا نموده است 

که هرساله در سراسر کشور این لیگ برگزار می شود.

 نظر فریدون مجلسی 
درباره توافق جدید ایران و آژانس

یک کارشناس مســائل بین الملل سفر مدیرکل آژانس بین 
المللــی انرژی اتمی را مثبت ارزیابی کرد و گفت: توافق انجام 
شده فرصتی است به عنوان آتش بس که به یک تفاهم های آتش 
بس در کل منطقه منجر شود.فریدون مجلسی در گفت وگو با 
ایسنا، درباره توافق جدید ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی 
گفت: به نظر می رسد این اقدام در پاسخ قانونی است که مجلس 
تصویب کرد و نشان می دهد که مقامات دریافتند این اتفاقات 
بهتر است تا اینکه پرونده ایران به شورای حکام و شورای امنیت 
برود و تحریم های بین المللی اعمال شوند.وی تصریح کرد: به 
هر حال در زمان احمدی نژاد خطاهایی صورت گرفت که برجام 
پاسخ آن خطاها بود و ما تعهداتی را پذیرفتیم که کشورهای 
دیگر مانند ترکیه، فیلیپین و ... نیازی نبود بپذیرند. البته پنهان 
از NPT کاری نکردند.مجلسی اظهار کرد: در صورتیکه تحریم 
ها ادامه یابد ممکن است به تنش هایی هم منجر شود اما باید 
مسئولان به این مهم توجه داشته باشند. سفر آقای گروسی را 
می توان مثبت تلقی کرد، برای کسانی که طرفدار آرامش، رفاه 
ملی و توسعه اقتصادی، اجتماعی هستند.وی خاطرنشان کرد: 
به نظر می رسد توافق انجام شده یک فرصتی است به عنوان 
آتش بس که به یک تفاهم های آتش بس در کل منطقه منجر 
شود. اگر چنین باشد که هیچ در غیر این صورت ممکن است 

تبعاتی را به دنبال داشته باشد.

جلسه هماهنگی ستاد گرامیداشت هفته دفاع 
مقدس درسیریک

جلســه هماهنگی ســتاد گرامیداشــت هفته دفاع مقدس 
درســیریک برگزار شد.به گزارش خبرنگار خبرگزاری بسیج 
هرمزگان،احمد جمالدینی فرماندار شهرســتان سیریک در 
جلسه هماهنگی و برنامه ریزی، برنامه های گرامیداشت هفته 
دفاع مقدس در شهرستان سیریک که باحضور سرهنگ پاسدار 
ســید حســن فاطمی فرمانده ناحیه مقاومت بســیج سپاه 
شهرستان،بخشداران و دیگر مدیران و روسای ادارات و نهادهای 
شهرستان سیریک در محل سالن جلسات فرمانداری برگزار 
شدفرماندار شهرستان ســیریک با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای جنگ تحمیلی و هفته گرامیداشت دفاع مقدس و با 
تاکید بر ضرورت برگزاری مناسبت های هفته دفاع مقدس با 
رعایت کامل پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی و 
همچنین بهره گیری از فضای مجازی در اجرای برنامه ها، اظهار 
داشت: رسالت ما ایجاب می کند با استفاده از ظرفیت های موجود 
و اشاعه فرهنگ دفاع مقدس در جامعه زمینه ساز پیشرفت و 
آبادانی کشور باشــیم.احمد جمالدینی فرماندار شهرستان 
ســیریک افزود: از آنجا که نسل جوان و نوجوان ما دوران دفاع 
مقدس را تجربه نکرده  است، هفته گرامیداشت دفاع مقدس 
فرصت مناسبی است تا در این هفته پیام و مفاهیم دوران دفاع 
مقدس را به این نسل و همه اقشار مردم منتقل کنیم.جمالدینی 
خاطرنشان کرد: همه روسای ادارات و شهرداری ها موظفند در 
هفته دفاع مقدس نسبت به فضا سازی محیطی و نصب بنر در 
سردرب ادارات خود و شهرداری ها در سطح شهر اقدامات لازم 
را بعمل آورده و گزارشــی از برنامه های خود را نیز به دبیرخانه 

ستاد ارسال نمایند.

خبرخبر

شماره
1594

اجرای کفپوش بتنی معابر هندورابی
صفحه 3

فراخوان ثبت نام شرکت در آزمون تخصصی 
دفاتر مشاور املاک کیش

از کلیه متقاضیان واجد شــرایط اخذ مجوز فعالیت دفتر مشــاور املاک دعوت بعمل می آید با در دست داشتن 
اصل مدارک ذیل از روز شــنبه مورخ 140۲/10/09 تا پایان وقت اداری روز چهارشنبه مورخ  140۲/10/13 به 
دفتر مدیریت بازرگانی ســازمان منطقه آزاد کیش واقع در برج صدف،  طبقه چهارم واحد 401 مراجعه نمایند. 

بدیهی اســت به مدارک ناقص و واصله پس از مهلت درج شده پاسخ داده نخواهد شد.
شرایط اولیه ثبت نام در آزمون :

1-تابعیت دولت جمهوری اسلامی ایران
۲-دارا بودن حداقل مدرک تحصیلی دیپلم

3-دارا بودن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم یا گواهی اشــتغال به تحصیل  برای آقایان کمتر 
از 50 سال سن.

مدارک مورد نیاز جهت ثبت نام:
1-اصل و تصویر مدرک تحصیلی

۲-اصل و تصویر شناسنامه و کارت ملی 
3-اصل و تصویر کارت پایان خدمت برای آقایان

4-دو قطعه عکس جدید تمام رخ با زمینه سفید 

صفحه 3

انتصاب دبیر و روسای کمیته های ستاد تسهیلات سفرهای نوروزی کیش؛انتصاب دبیر و روسای کمیته های ستاد تسهیلات سفرهای نوروزی کیش؛

جزیره آماده ی سفرهای   جزیره آماده ی سفرهای   
نوروزی می شودنوروزی می شود

مشارکت ۶۰ درصدی 
در پویش ملی 

غربالگری دیابت و 
فشار خون

صفحه  3

 

 

و  يساماندهدر پروژه کننده یا مشارکت  فراخوان عمومي شناسایي سرمایه گذار آگهي 
 شیک یبایز رهیجز يو ساختمان يعمران یپسماندها افتیباز

 

 02/1402ف/ع/ فراخوان: شماره  
یا  سرمایه گذاریواجد شرایط جهت شرکت عمران، آب و خدمات منطقه آزاد کيش در نظر دارد به منظور شناسایی افراد حقوقی 

از مبداء تولید تا مرحله بازیافت پسماندهای عمرانی و ساختمانی  ساماندهیبرنامه ریزی و  موضوع با پروژهدر  مشارکت
آید در صورت تمایل به ، دعوت بعمل میسرمایه گذاران و صاحبان ایدهاقدام نماید. لذا بر این اساس از کليه  جزیره زیبای کیشدر 

مدل اقتصادی با در نظر داشتن موارد ذیل به همراه  نسبت به ارائه طرح ها و ایده هام آمادگی به صورت مکتوب، اعلاهمکاری، ضمن 
  د.ناقدام نمای شامل: مدارک هویتی، مدارک و مستندات توان مالیمستندات لازم سایر پيشنهادی و 

توليد تا محل سایت نخاله های ساختمانی با استفاده از آوری و حمل انواع پسماندهای عمرانی و ساختمانی از مبداء جمع -1
 جزء باکس و بازو غلطان.

 برداری پروژه ها با استفاده از ماشين آلات سنگين. گود -2
بهره برداری از سایت نخاله به منظور توليد مصالح ساختمانی از نخاله های ساختمانی )انواع شن و ماسه، بلوک، قطعات  -3

 .بتنی و غيره(
 سایت نخاله بازیافت به آورده شرکت عمران، آب و خدمات کيش، یه گذاری توسط سرمایه گذار پيشنهاد می گردد و مدل سرما

انواع پسماندهای عمرانی و ساختمانی توليدی ناشی از فعاليت های عمرانی و  تنميليون 2هکتار و انباشت حدود  6مساحت 
در صورتيکه محصولات توليدی از کيفيت و استانداردهای تن در روز و  500با برآورد تقریبی  ساختمانی در سطح جزیره کيش

 .خود را از سرمایه گذار تامين خواهد کردمحصولات مورد نياز مربوطه برخوردار باشد، این شرکت 
  با توجه به حساسيت های زیست محيطی در تهيه طرح می بایست کليه جوانب لازم و اخذ تایيدیه های زیست محيطی به

 ه هزینه های مرتبط مطالعاتی و اجرائی و مدل مالی در نظر گرفته شده جهت اجرای طرح اقدام نمایند.همرا
 

 23/10/2401پایان وقت اداری مورخ تا : مهلت تحویل اسناد و ارائه پيشنهادها آخرین 
  اسنادتحویل و  دریافتمحل: 
شرکت عمرران، آب و خردمات دبيرخانه  -مجتمع اداری پارس -بلوار ایران -ميدان خليج فارس -جزیره کيش :مرکزی دفتر -

 076 -44421380تلفن  - شيمنطقه آزاد ک
  - 45سراختمان شرماره  -نبش خيابران کريش  -بالاتر از چهارراه شهيد حقانی )جهان کودک( -بزرگراه آفریقا :تهران دفتر -

 021-88872235-8 و 021 –88780747طبقه همکف تلفن: 
 شرکت عمران، آب و خدمات منطقه دفتر مرکزی  25/10/2140مورخ  0001:: ساعت تاریخ و محل گشایش پيشنهادها

 آزاد کيش

باشد و تحویل مدارک هيچ گونه تعهدی را برای شرکت گذار می سرمایهلازم به ذکر است این فراخوان صرفا به منظور شناسایی 
کند و بنا به تشخيص این شرکت از اشخاص واجد صلاحيت جهت ارائه پيشنهاد خدمات منطقه آزاد کيش ایجاد نمی عمران، آب و

 دعوت خواهد شد. 
و  www.kish.ir تمراس یرا بره سرایت هرای 076-44421380جهت کسب اطلاعات بيشتر با شرماره تلفرن  توانند متقاضيان می

www.urban.kish.ir  .مراجعه فرمایيد 

حاجی دلیگانی گفت: اینکه پاداش خودرو 
جزو اختیارات قانونی فدارسیون فوتبال بوده، 

باید بررسی شود.
حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو کمیسیون 
قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی در 
گفت وگو با خبرنگاران باشــگاه خبرنگاران 
جوان درباره رای دیوان عدالت اداری در لغو 
مجوز واردات یک دستگاه خودروی سواری 
به هر کدام از بازیکنان تیم ملی فوتبال گفت: 
دیوان عدالت اداری این اختیار را دارد و در 
رای قاضی هم نمی شود دخالت کرد، اما اگر 
کسی قول داده باید دید که آیا جایگاه قول 
دادن داشته یا نه، چون اگر داشته باید پای 
آن بایستد و اگر بدون جایگاه قانونی و اختیار 

قانونی قولی داده باید الان پاسخگو باشد.
وی اظهار کرد: چه فدراسیون فوتبال و یا 
هر کس دیگری این اقدام را انجام داده باشد 

باید دید که اختیار قانونی این کار را داشته یا 
نه، آن وقت بیاید بگوید براساس اختیاری که 
داشته این کار را کرده است، اما اگر اختیار 
نداشته، بی خود کرده که این هدایا را داده 

است.
عضو کمیســیون قضایی و حقوقی بیان 
کرد: اینکه پاداش خــودرو جزو اختیارات 
قانونی فدارسیون فوتبال بوده، باید بررسی 

شود.
حاجی دلیگانی تصریح کــرد: رای دیوان 
عدالــت اداری را قضــاوت نمی کنم، چون 
رای را ندیدم، اما بحث من این اســت که 
آن مســئولی که گفته این هدیه را بدهید 
یا اختیار قانونی داشته یا نداشته؛ اگر داشته 
باید پای آن بایستد و این رای دیوان عدالت 
اداری را در تجدیدنظر دنبال و باطل کند، 
اما اگر اختیار نداشته باید پاسخ دهد، چون 

نمی توانست این کار را انجام دهد، اما قول 
انجام آن را داده است.

اعضای تیم ملی فوتبال برای صعود به جام 
جهانی ۲0۲۲ قطر مجوز واردات یک خودرو 
را گرفتند که خودرو های وارداتی بازیکنان 
همچنان پلاک نشده و به دلیل اعتراضاتی 
که به این پاداش نجومی بازیکنان تیم ملی 
فوتبال شد در جلس هیئت  عمومی دیوان 
عدالت اداری، قضات با اســتناد به بند نهم 
از اصل ســوم قانون اساســی در حوزه رفع 
تبعیضات ناروا و ایجاد امکانات عادلانه برای 
همه در تمام زمینه هــای مادی و معنوی 
که از وظایف دولت است، اختصاص مجوز 
واردات یک دستگاه خودروی سواری به هر 
کدام از بازیکنان تیم ملی فوتبال و کادر فنی 

را مصداق تبعیض ناروا دانستند.

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس مطرح کرد؛

بررسی اختیار فدراســیون فوتبال در دادن 
مجوز واردات خودرو به فوتبالیست ها

نوبت اول



خبر

وزیر صمت:

 موافقتنامه تجارت آزاد با اوراسیا، 
آغازگر فصل تازه ای برای تجار 

ایرانی است
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت جمهوری اســامی ایران 
امضــای موافقتنامــه دائمی تجــارت آزاد ایــران و اتحادیه 
اقتصادی اوراســیا را فصل تازه ای بــرای صنعتگران و تجار 
ایرانی دانســت که از این طریق می تواننــد به بازاری بزرگ 

دسترسی پیدا کنند.
به گــزارش ایرنا، عبــاس علی آبــادی در بــدو ورود به 
سن پترزبورگ در خصوص اهمیت و ابعاد مختلف موافقتنامه 
تجارت آزاد ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا که ساعاتی دیگر 
امضا خواهد شد، گفت: »بدون شک توسعه تجارت می تواند 
به روابط سیاســی و اجتماعی کشورها دوام و قوام ببخشد و 
برای گسترش روابط با اتحادیه اوراسیا که از جمله مهم ترین 
اجتماعات اقتصادی در همســایگی ماســت، از سال ها پیش 
مذاکرات زیادی صورت گرفته که در حال حاضر شاهد به بار 

نشستن آن زحمات هستیم«.
علی آبادی امضــای موافقتنامه دائمی تجارت آزاد ایران و 
اتحادیه اقتصادی اوراســیا را فصلی تــازه برای صنعتگران و 
تجــار ایرانی نامید که از طریق آن می توانند به بازاری بزرگ 
در همسایگی که روابط دیپلماتیک و سیاسی بسیار خوبی با 

هم دارند، دسترسی پیدا کنند.
وزیر صمت همچنین با اشــاره بــه چالش های پیش روی 
تجار ایرانی خاطرنشان کرد که صنعتگران باید خود را برای 
رقابتی مفید و سازنده آماده کنند که می تواند توسعه دهنده 

فناوری و ظرفیت ها و توانایی ها باشد.
بــه گفته علی آبادی، در طول مدتی کــه ایران با اتحادیه 
موافقتنامه تجارت ترجیحی داشت، میزان مبادلات تجاری تا 

چند برابر افزایش پیدا کرد.
وی افزود: »ایــن موافقتنامه همچنین فرصت خوبی برای 
تأمین نیازهای ایران فراهم می کند که در اتحادیه اوراســیا 
مزیــت رقابتی دارند. ظرفیت های بســیار بــالای ایران هم 
البته می تواند برای کشــورهای اوراســیا جذاب باشد و برای 
صنعت گــران ما فرصت بســیار خوبی اســت تا بــه بازاری 

دسترسی پیدا کنند که تشنه محصولات فناورانه ماست«.
وزیر صمــت همچنین گفت ایران این امتیــاز را دارد که 
با محصولات حال خود نیز با پنج کشــور اتحادیه اوراســیا 

تجارت داشته باشد.
وزیر صنعت، معدن و تجارت قبل از ظهر دوشــنبه چهارم 
دی مــاه ۱۴۰۲ با هــدف مذاکره با برخــی مقامات اتحادیه 
اقتصــادی اوراســیا و امضــای موافقتنامه دائمــی تجارت 
آزاد جمهوری اســامی ایــران با اعضای ایــن اتحادیه وارد 

سن پترزبورگ روسیه شد.

سرتیپ نصیرزاده:  

  نقشه جامع علمی نیروهای مسلح 
ابلاغ شد

جانشین رییس ستادکل نیروهای مسلح به اقدامات انجام 
شــده برای ارتقای جایگاه علمی و توسعه پژوهش این ستاد 
اشاره کرد و گفت: نقشه جامع علمی نیروهای مسلح با تبیین 

جهت گیری ها و اهداف منتشر و اباغ شده است.
به گزارش ایرنا، امیر ســرتیپ عزیز نصیرزاده روز دوشنبه 
در مراسم بزرگداشت هفته پژوهش که در دانشگاه فرماندهی 
و ســتاد ارتش برگزار شد، اظهار داشت: جایگاه و رتبه علمی 
دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش در بین دانشگاه های جهان 
ارتقای چشمگیری داشــته و جایگاه خوبی پیدا کرده البته 
جای رشد دارد و حتی در بعضی موارد از دانشگاه های معتبر 

پیشی گرفته است.
وی ادامــه داد: این دانشــگاه در رتبه بندی دوره قبل بین 
۹۹ دانشــگاه رتبه ۹۲ را کســب کرده و امروز از بین ۱۱۱ 
دانشگاه و موسســه آموزش عالی رتبه ۳۴ کسب کرده و به 
عنــوان یکی از مراجع علمی در میان دانشــگاه های معتبر 

شناخته می شود.
وی با بیان اینکه دافوس در بین المللی ســازی بســیار کار 
کرده اســت، افزود: حضور کشــورهای دوست در دافوس در 

راستای همین بین المللی سازی است.
جانشین رییس ســتادکل نیروهای مسلح در ادامه درباره 
جایگاه علم و دانش اظهار کرد: روایات و جمات بســیاری از 
بزرگان تاریخ درباره اهمیت علم آموزی و دانش وجود دارد و 
رسول اکرم )ص( و امیرالمومنین)ع( و ائمه معصومین همواره 

بر دانش آموزی و علم تاکید کرده اند.
ســرتیپ نصیرزاده تاکید کرد: اگر می خواهیم کسی به ما 
زور نگویــد و قدرتمنــد و با اقتدار باشــیم و در جوامع بین 
المللی حرفی برای گفتن داشته باشیم باید در حوزه دانش و 
پژوهش پیشــرفت کنیم و پیشرفت و قدرت در گرو دانش و 
پژوهش اســت. البته پژوهش و به نتیجه رساندن آن، صبر و 
تحمل می خواهد و همه مسئولان باید به این موضوع اهتمام 

داشته باشند.
وی درباره اقدامات ســتاد کل نیروهای مسلح برای ارتقای 
جایگاه علمی و توســعه پژوهش در این ستاد گفت: در این 
رابطه نقشه جامع علمی نیروی مسلح با تبیین جهت گیری ها 
و اهداف منتشر و اباغ و شورای عالی راهبردی علم و فناوری 
تشــکیل شده اســت که وظیفه آن ارتباط بین دانشگاه های 

نظامی و بیرون است.
جانشــین رییس ســتاد کل نیروهای مســلح یادآورشد: 
استقال آموزشــی نیروهای مسلح از وزارت علوم را دریافت 
کــرده ایــم و اختیارات شــورای عالی انقــاب فرهنگی به 
ســتادکل تفویض شــد و آیین نامه های آن در حال تنظیم 

است که بزودی اباغ خواهد شد.
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سخنگوی شورای نگهبان:

لایحه عفاف و حجاب به 
مجلس برگشت داده شد

ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: با توجه به 
باقی ماندن برخی ایــرادات و ابهامات در لایحه 
عفاف و حجاب، این لایحه برای اعمال اصاحات 
لازم بار دیگر به مجلس شــورای اسامی ارجاع 

شد.
به گزارش پایگاه اطاع رسانی شورای نگهبان، 
هادی طحان نظیف ســخنگوی شورای نگهبان 
درباره آخرین وضعیت لایحه موســوم به عفاف 
و حجاب گفت: شــورای نگهبان نسبت به لایحه 
حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف 
و حجــاب در مرحلــه قبل ایــرادات و ابهامات 
متعددی را داشــت که مجلس در جلسات خود 
این موارد را اصــاح کرد و ما مجددا این لایحه 
را در دســتور کار شــورای نگهبان قرار دادیم و 
با بررســی های به عمل آمده مشــخص شد که 
بسیاری از ایرادات و ابهامات برطرف شده است.

وی افــزود: با این حال هنــوز برخی ایرادات 
و ابهامــات وارده بــه این لایحه پابرجا اســت و 
به همین خاطر بار دیگــر لایحه را برای اصاح 

مواردباقی مانده به مجلس ارجاع دادیم.
سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشان کرد: هر 
زمان که مجلــس همین ایرادات و ابهامات باقی 
مانده را اصاح کند ما نیز لایحه اصاح  شــده را 
مجدداً بررســی و نظر نهایی شــورای نگهبان را 

اعام خواهیم کرد.

یک عضو کمیسیون عمران مجلس:

 مشارکت حداکثری در 
انتخابات قدرت آفرین 

است
یک عضو کمیســیون عمران مجلس شــورای 
اســامی گفت: مشــارکت حداکثری مردم در 
انتخابات برای داشــتن کشوری قدرتمند و قوی 

ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
غامرضا شــریعتی در گفت وگو با ایســنا، با 
اشــاره به تاکید مقام معظم رهبری بر مشارکت 
حداکثری مــردم در انتخابات مجلس شــورای 
اســامی، بیان کرد: یکی از اهداف اساسی برای 
مشــارکت بالای مردم در انتخابات، مولفه قدرت 
ملی کشور است. هر کشوری به دنبال قوی شدن 
اســت و یکی از بهترین ابزار برای ارتقای قدرت 
کشور حضور مردم پای صندوق های رای است. 
مشارکت حداکثری مردم در انتخابات، کشور را 
در برابر دیگر کشورها به ویژه دشمنان قدرتمند 
می سازد.نماینده مردم بهشهر در مجلس شورای 
اســامی، با تاکید بر اینکه مشارکت حداکثری 
در انتخابات برای داشــتن کشــوری قدرتمند و 
قوی ضرورتی اجتناب ناپذیر است، تصریح کرد: 
هرچه مشــارکت مردم در انتخابات بالاتر باشد، 
قطعا مجلســی که تشــکیل می شــود پشتوانه 
مردمــی بهتــری خواهد داشــت و این مجلس 
قوی می تواند در پیگیری مطالبات مردم و حل 
دغدغه های آنان کارآمدتر عمل کند.شریعتی با 
بیان اینکه مجلس قوی می تواند در ریل گذاری 
صحیح برای توسعه کشور نقش مهمی ایفا کند، 
اظهار کرد: قطعا مولفه امنیت و سامت انتخابات 
نیز حائز اهمیت است و باید بستری فراهم شود 
تا کاندیداها در فضایی امن و ســالم به رقابت با 

یکدیگر بپردازند.

سرپرست معاونت سیاسی امنیتی 
استانداری مازندران:

دستاوردهای دولت 
به خوبی برای مردم 

بیان شود
سرپرســت معاونت سیاسی امنیتی استانداری 
مازندران بــا تاکید بر این نکتــه که باید تاش 
کنیم بین مردم و مســئولین خاء ایجاد نشــود 
چرا که این شــکاف بوسیله دشــمن پر خواهد 
شــد، گفت: باید دســتاوردهای دولت به خوبی 
برای مردم بیان شــود تا مردم شاهد تاش ها و 
اقدامات دولت در زمینه های مختلف قرار بگیرند.

قاســم عزیززاده گرجی در نشســت بررســی 
مسائل فرهنگی شهرستان آمل با رویکرد تسهیل 
امور فرهنگی اجتماعی شهرستان ها برگزار شد، 
اظهــار کرد: باید بپذیریم اگــر حوزه فرهنگی و 
اجتماعی زیرســاخت درســتی نداشته باشد در 
مسیر انحراف قرار خواهد گرفت.وی از برگزاری 
فرهنگی  نشست شورای هماهنگی دستگاه های 
اجتماعــی در اســتانداری خبــر داد و افــزود: 
تاش داریم در شهرســتان ها نیــز با محوریت 

فرمانداری ها این نشست برگزار شود.
عزیــززاده گرجی با بیان اینکــه برای تقویت 
حوزه فرهنگ باید با یکدیگر هماهنگ باشــیم، 
گفــت: باید به فهم مشــترک در حوزه فرهنگی 
اجتماعی برسیم.وی با اشــاره به تاش دشمن 
برای تولیــد محتوا برای تمامــی ذائقه ها، ادامه 
داد: دشمن در اغتشاشات سال گذشته محله به 
محله شبکه ایجاد کرد و متناسب با ذائقه اقشار 
مختلــف جامعه به ویژه نســل نو هجمه به نظام 

وارد کردند که باید مراقبت شود.
معــاون اســتاندار مازنــدران با بیــان اینکه 
هم ردیــف برگزاری ســتاد تســهیل در حوزه 
اقتصادی، ستاد تسهیل حوزه فرهنگی اجتماعی 
نیز برگزار می شــود، گفت: دستگاه های اجرایی 
استان باید در سفرهای استانی استاندار مازندران 
با دستگاه های حوزه فرهنگی اجتماعی به تعامل 
و هم افزایی برسند تا شاهد رفع مشکات حوزه 
فرهنگی و اجتماعی باشــیم.این مسئول با بیان 
اینکــه مدیران دســتگاه های فرهنگی اجتماعی 
اســتان باید با شناســایی ظرفیت ها، استعدادها 
و توانمندی های شهرســتان ها در ســفر استانی 
اســتاندار مازندران برای رفع مشــکات حوزه 
فرهنگی اجتماعی تاش کنند، خاطرنشان کرد: 

کار فرهنگی اجتماعی باید تشکیاتی شود.

2
رئیس ســازمان برنامه و بودجه از افزیش چهار برابری حقوق سربازان از ابتدای دولت سیزدهم خبر 

داد.
به گزارش ایســنا، داود منظور در جلســه امروز هیات دولت با ارائه گزارشــی درباره حقوق سربازان 

اظهار کرد: از ابتدای آغاز به کار دولت حقوق ســربازان چهار برابر افزایش داشته است.
وی افزود: از ابتدای دولت تا به امروز حقوق ســربازان با افزایش چهار برابری از یک میلیون و ۲۰۰ 

هزار تومان به چهار میلیون و ۸۰۰ هزار تومان رســیده است.

منظور: حقوق سربازان به چهار میلیون و ۸۰۰ هزار تومان رسیده است

سیاسی
جتماعی روزنامه سیاسی، اقتصادی، ا

سه شنبه
05 دی 1402
 شماره  1594

اجــرای طرح احــداث ۴ هــزار مگاوات 
نیــروگاه انــرژی تجدیدپذیــر بــه عنوان 
بزرگترین قرارداد یکجای ســاخت نیروگاه 
تجدیدپذیــر بادی و خورشــیدی در غرب 
آســیا، امروز در حضور رئیس جمهور آغاز 
شــد و قرار است تا پیش از آغاز دوره پیک 

مصرف سال ۱۴۰۳ به بهره برداری برسد.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در 
قالب فرآیند نظارت ستادی بر دستگاه های 
اجرایی در وزارت نیرو حضور یافته اســت، 
ضمــن بازدیــد از نمایشــگاه اقدامــات و 
دســتاوردهای وزارت نیــرو، دســتور آغاز 
اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه 

انرژی تجدیدپذیر را صادر کرد.
با بهره برداری از این پروژه ظرفیت تولید 
برق از منابع تجدیدپذیر که در ابتدای آغاز 
به کار دولت مردمی حدود ۸۷۰ مگاوات بود 
و در حال حاضر حدود هزار و ۱۱۹ مگاوات 
اســت به بیش از ۵ هــزار و ۱۱۹ مگاوات 

افزایش خواهد یافت.
وزارت نیــرو در دولــت مردمــی برنامه 
افزایش ۱۰ هــزار و ۹۰۰ مگاوات ظرفیت 

تولید انرژی از منابع تجدیدپذیر را دارد.
به موجب طرحی که امروز قرارداد اجرای 
آن به عنــوان بزرگترین قــرارداد یکجای 
ساخت نیروگاه تجدیدپذیر در غرب آسیا در 
حضور دکتر رئیسی امضا شد، سرمایه گذاران 
۴ شرکت در قالب چهار سبد شامل ۲ سبد 
۱۵۰۰ مگاواتی و ۲ سبد ۵۰۰ مگاواتی برای 
احداث ۹۵ نیروگاه خوشیدی و بادی اقدام 
و در مجموع ظرفیتی بالغ بر ۴ هزار مگاوات 

بــرق تجدیدپذیر را حداکثــر تا زمان پیک 
برق سال ۱۴۰۳ به شبکه سراسری متصل 

خواهند کرد.
با توجه به اهتمام دولت و شــخص رئیس 
جمهور نســبت به رفع ناترازی های موجود 
در کشــور به ویژه در بخش انرژی، موانع و 
مشکات پیش روی شــرکت های حاضر در 
این طــرح از جمله تملــک زمین ها، نحوه 
اتصال به شــبکه و مشکات زیست محیطی 

به صورت ویژه بررسی و مرتفع شده است.
در حال حاضر ۳۸۱ محل برای ســاخت 
نیروگاه های تجدیدپذیــر با ظرفیت حدود 
۱۱ هــزار مگاوات با محوریت ۱۶ شــرکت 
برق منطقه ای در سراسر کشور وجود دارد.

شــرکت های برق منطقه ای اســتان های 
تهران بــا ۳۲ درصد، فارس بــا ۱۰ درصد 
و سیســتان و بلوچســتان بــا ۹ درصد از 
استان هایی هستند که بیشترین سهم را در 
احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه خورشــیدی 

در کشور دارند.
در مراســم همچنین نیروگاه ۱۰ مگاواتی 
"ســاغند" یزد بــه عنوان بخشــی از ۲۶۰ 
مگاوات ظرفیت اضافه شــده بــه مجموع 
تولیــد بــرق تجدیدپذیر کشــور از ابتدای 
فعالیــت دولت مردمی تاکنون، با دســتور 

دکتر رئیسی به شکل رسمی افتتاح شد.
رئیس جمهور همچنین از نمایشگاهی که 
به منظور ارائه اقدامات و دستاوردهای این 

وزارتخانه در سه بخش آب، برق و فاضاب 
در دو ســال و نیم گذشته برگزار شده بود، 
بازدید کرد و با توضیحات دســت اندرکاران 
ایــن بخش هــا از جزئیــات عملکــرد این 

وزارتخانه مطلع شد.
بر اساس گزارش ارائه شده در دوره پیک 
مصرف ســال ۱۴۰۲ با اجــرای برنامه های 
رفع ناترازی، برای اولین بار در تاریخ تولید 
برق کشــور، میزان تامین انرژی صنعت از 
بخش خانگی پیشــی گرفــت و ۸۵ درصد 
انرژی اضافه تولید شده نسبت به ۱۴۰۰، به 
بخش تولید اختصاص یافت. از ابتدای دولت 
مردمی تــا کنون ۸ هــزار و ۸۰۰ مگاوات 
ظرفیت وارد مدار شــده است که نسبت به 
زمان طی شده از شهریور ۱۴۰۰ یک رکورد 

محسوب می شود.
همچنین بر اساس برنامه تامین آب شرب 
برای ۱۰ هزار روستا، تا این لحظه عملیات 
عمرانی آبرســانی به ۳ هزار و ۶۴۰ روستا 
به اتمام رســیده که دسترســی ۸۶ درصد 
روستاهای کشــور به آب شــرب پایدار را 

تضمین کرده است.
طبــق توضیحــات ارائه شــده در دولت 
مردمــی مدیریت هوشــمند آب زیرزمینی 
به عنــوان یکی از مهمترین شــاخص های 
پایــداری منابــع آب، با اتکا بــه ابزارهای 
گوناگون نظیر تامین انرژی در دســتور کار 
قرار گرفتــه و اجازه برداشــت غیرمجاز و 
از بیــن رفتن عدالت در زمینه اســتفاده از 
منابع آب زیرزمینی به هیچ مشترکی داده 

نمی شود.

در بازدید ستادی رئیس جمهور از وزارت نیرو صورت گرفت؛

آغاز اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه انرژی خورشیدی

حاجی دلیگانی گفت: اینکــه پاداش خودرو جزو 
اختیــارات قانونی فدارســیون فوتبال بــوده، باید 

بررسی شود.
حسینعلی حاجی دلیگانی، عضو کمیسیون قضایی 
و حقوقی مجلس شورای اســامی در گفت وگو با 
خبرنگاران باشــگاه خبرنگاران جــوان درباره رای 
دیــوان عدالــت اداری در لغو مجــوز واردات یک 
دستگاه خودروی ســواری به هر کدام از بازیکنان 
تیم ملــی فوتبال گفت: دیــوان عدالت اداری این 
اختیار را دارد و در رای قاضی هم نمی شود دخالت 
کرد، اما اگر کسی قول داده باید دید که آیا جایگاه 
قول دادن داشته یا نه، چون اگر داشته باید پای آن 
بایســتد و اگر بدون جایگاه قانونی و اختیار قانونی 

قولی داده باید الان پاسخگو باشد.
وی اظهار کرد: چه فدراسیون فوتبال و یا هر کس 
دیگری این اقدام را انجام داده باشــد باید دید که 
اختیار قانونی این کار را داشته یا نه، آن وقت بیاید 
بگوید براساس اختیاری که داشته این کار را کرده 
اســت، اما اگر اختیار نداشته، بی خود کرده که این 

هدایا را داده است.

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی بیان کرد: اینکه 
پاداش خــودرو جزو اختیارات قانونی فدارســیون 

فوتبال بوده، باید بررسی شود.
حاجی دلیگانــی تصریح کــرد: رای دیوان عدالت 

اداری را قضــاوت نمی کنم، چون رای را ندیدم، اما 
بحث من این اســت که آن مسئولی که گفته این 
هدیه را بدهید یا اختیار قانونی داشــته یا نداشته؛ 
اگر داشــته باید پای آن بایســتد و این رای دیوان 
عدالــت اداری را در تجدیدنظــر دنبــال و باطل 
کند، اما اگر اختیار نداشــته باید پاسخ دهد، چون 
نمی توانست این کار را انجام دهد، اما قول انجام آن 

را داده است.
اعضای تیم ملی فوتبال برای صعود به جام جهانی 
۲۰۲۲ قطــر مجوز واردات یک خــودرو را گرفتند 
بازیکنــان همچنان پاک  که خودرو های وارداتی 
نشده و به دلیل اعتراضاتی که به این پاداش نجومی 
بازیکنان تیــم ملی فوتبال شــد در جلس هیئت  
عمومــی دیوان عدالت اداری، قضات با اســتناد به 
بند نهم از اصل ســوم قانون اساسی در حوزه رفع 
تبعیضات ناروا و ایجــاد امکانات عادلانه برای همه 
در تمام زمینه های مــادی و معنوی که از وظایف 
دولت اســت، اختصاص مجوز واردات یک دستگاه 
خودروی ســواری به هر کدام از بازیکنان تیم ملی 
فوتبال و کادر فنی را مصداق تبعیض ناروا دانستند.

عضو کمیسیون قضایی و حقوقی مجلس مطرح کرد؛

بررسی اختیار فدراسیون فوتبال در دادن مجوز واردات خودرو به فوتبالیست ها

فرمانــده کل ارتــش جمهوری اســامی ایران گفت: 
نیروهای مســلح، یک ملت و مجموعــه ای از آن هایی 
که قرار اســت از آرمان ها و تمامیت ارضی و اســتقال 
و نامــوس و کیان ملت دفاع کننــد باید همواره در اوج 

قدرت و آمادگی باشند.
به گــزارش ارتش، امیر سرلشــکر ســیدعبدالرحیم 
موســوی در مراســم رونمایی و الحاق  دســتاوردهای 
نیروی دریایی ارتش اظهار داشــت: ایــن روزها جهان 
تحت الشــعاع نام بلند فلســطین و صبر و مقاومت کم 

نظیر مردم مظلوم و مقتدر غزه است.
وی با بیان این که »دنیا شاهد تقابل خباثت و جنایت 
در مقابل مظلومیت،  اقتدار و مقاومت است«، ادامه داد: 
برای کسانی که می خواســتند حق و باطل را بشناسند 
این روزها شفاف ترین و  صریح ترین عرصه تمییز حق از 
باطل در گســتره غزه فراهم شده است. هابیل و قابیل، 
ابراهیــم و نمرود، موســی و  فرعــون اردوگاه  یزدید و 
یزیدیان و قافله حسینی امروز به عیان در غزه مشخص 
است. شــاید یکی از برجســته ترین نتایج اتفاقات این 
هفتاد و هشت روزی که گذشت این باشد که آن چه که 
سال ها می گفتیم زوج خبیث آمریکای جنایتکار و رژیم 
نحس و نامشروع صهیونیستی امروز نه تنها اثبات شده، 
بلکه حتی برای خود ما هم روشــن تر و دقیق تر شــده 
کــه آمریکای جنایتکار، انگلیــس خبیث و رژیم جعلی 

صهیونیســتی یکی هســتند که در چهره های مختلف 
خود را نشان می دهند.

وی ادامه داد: بی آبرویی اردوگاه شــیطان و شیاطین 
در مقابل راه خدا و حق مشــخص شــد و همه به چشم 
خواهیم دیــد که حق بر باطل پیروز خواهد شــد. این 
حوادثی کــه پیش آمد یک موضوع دیگر را برای بعضی 
ساده اندیشان روشــن تر کرد و آن این است که ما هر 
چه  می توانیم باید  قدرت دفاعی خود را افزایش دهیم. 
نیروهای مســلح، یک ملت و مجموعه ای از آنهایی  که 
قرار اســت از آرمان ها و تمامیت ارضی و اســتقال و 
نامــوس و کیان ملــت دفاع کنند بایــد همواره در اوج 
قدرت و آمادگی باشند وگرنه خوی استکباری شیاطین 

راه را بر استقال و پیشرفت آنها خواهد بست.
وی بــا بیان اینکه ما هر روز بــه دنبال تقویت قدرت 
دفاعی خود هســتیم، گفت: از مهمترین لوازم توســعه 
دریا محور و اســتفاده هر چه بیشتر از مواهب اقیانوس 
ها داشــتن یک نیروی  دریایی قوی، راهبردی و مقتدر 

است.
 فرمانده کل ارتش خاطرنشان کرد: یک نیروی دریایی 
قــوی و راهبردی باید بتواند بــه بهترین نحو ممکن، از 
خــود و منافع ملت در هر کجای جهان که لازم باشــد 
دفاع کند؛ همچنین بتواند در مقابل تهدیدات احتمالی 

و مقابل دشــمنان بایستد و فاتح و پیروز بیرون بیاید.

وی با تاکید بر این که »عقل و تجربه نشــان داده که 
بایــد هر روز قوی تر شــد«  گفــت: در مجموعه تدابیر 
فرماندهی معظــم کل قوا ) مدظلــه العالی(  می بینیم 
کــه همواره بر تقویت توان دفاعــی تاکید فرمودند و از 
همه بالاتــر  فرمان خداوند در قرآن اســت. آن چه که 
امروز شــاهدیم لبیک نیروی دریایی راهبردی ارتش به 
فرامین، الزامات و بایدها برای ســربلندی ایران عزیز و 
ملت بزرگ ایران اســت. برای رسیدن به نیروی دریایی  
کــه در شــان ملت ایران باشــد هنوز میدان وســیعی 
از نیازهــا از یک یک ســو و از این ســو ایمان، همت، 
شــجاعت، تجربه، به دل کار رفتــن و فناوری پیش رو 
داریم که باید محکم پیش برویم. به برکت نظام مقدس 
جمهوری اســامی ایران هر چه پیش برویم این راه باز 
اســت و برکت این تاش ها بنا به فرمان خداوند بزرگ 

شامل همه مجاهدان  راه خدا خواهد بود.
وی خاطرنشــان کرد: خداوند بــزرگ را برای تمامی 
موفقیت ها، پیشــرفت هــا و افتخاراتی که به دســت 
توانمند شــما جوانان برومند ایــن آب و خاک آفریده 
شــاکرم و از شما همرزمان عزیز، فرمانده نیروی دریایی 
ارتش، برادران عزیــز در مجموعه صنایع وزارت دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مسلح، شــرکت های دانش بنیان، 
دانشگاه ها، مراکز پژوهشــی و نخبگان صمیمانه تشکر 

می کنم

فرمانده کل ارتش تاکید کرد؛

نیروهای مسلح همواره باید در اوج آمادگی و قدرت باشند



خبر

مشارکت ۶۰ درصدی در پویش 
ملی غربالگری دیابت و فشار 

خون
رئیس مرکز بهداشت کیش از مشارکت بیش از ۱۵ هزار نفر در 

پویش ملی غربالگری دیابت و فشارخون در کیش خبر داد.
به گزارش اخبار کیش، اسدلله احمدی با بیان اینکه ۲۴ هزار نفر 
از جامعــه هدف در این طرح قرار دارند، گفت: تاکنون بیش از ۱۵ 
هزار نفر در این طرح مشارکت کرده اند و ۹ هزار نفر باقی مانده تا 

۱۵ دی فرصت شرکت در این طرح را دارند.
وی گفت: از جمعیت ۱۵ هزار نفری شرکت کننده در این پویش 
۳۲ درصد در مرحله پیش فشــار خون، ۶ درصد در مرحله پیش 
دیابت، ۱ درصد مشکوک به دیابت و ۶ درصد نیز مشکوک به فشار 

خون شناسایی شده اند.
احمــدی افزود: افراد مشــکوک به دیابت و یا فشــارخون برای 
پیگیری ودرمان به پزشک و مراقبان سلامت مرکز بهداشت کیش 

ارجاع داده می شوند.

دسترسی مردم به اطلاعات 
انتشار یافته شورایعالی 

مناطق آزاد
مدیر ســامانه انتشار و دسترســی آزاد به اطلاعات گفت: 
شــورایعالی مناطق آزاد از چند سال قبل به سامانه انتشار و 

دسترسی آزاد به اطلاعات پیوسته است.
به گزارش اخبار کیش، حســن صمیــم نیک پی افزود: با 
توجه به دسته بندی قانون انتشار دسترسی آزاد به اطلاعات 
در خصوص موسســات مشــمول در دو بخش موسســات 
خصوصی و عمومی، مناطق آزاد نیز مشمول این قانون قرار 

می گیرند.
وی گفــت: به اســتناد آیین نامه ماده ۸ قانون انتشــار و 
دسترســی آزاد به اطلاعات هر شــخص حقیقی یا حقوقی 
ایرانی می تواند برای دسترسی به اطلاعات به صورت برخط 
از طریــق درگاه الکترونیک با ثبت نام در ســامانه و ایجاد 

حساب کاربری درخواست دهد.
حســن صمیم نیک پی افزود: مــردم می توانند با مراجعه 
به بخش اســناد منتشــر شــده در این ســامانه به نشانی 
iranfoia.ir به هزاران ســند که توسط دستگاه ها انتشار 

یافته دسترسی داشته باشند.

عملیات مقاوم سازی خطوط 
لوله میدان رشادت انجام شد

عملیات مقاوم سازی خطوط لوله میدان رشادت در عمق 
۴۰ متری آب های خلیج فارس انجام شد.

به گزارش نفت فلات قاره ایــران، امیرعباس نوید رئیس 
واحد تعمیرات زیر آب لاوان گفت: سازه های مستقر در دریا 
که همچون کوه یخ در محیط خورنده آب شور قرار گرفته اند 
به طور مســتمر در معرض خوردگی )Corrosion( قرار 
دارند و عدم کنترل و پایش مستمر این روند مخرب می تواند 

منجر به بروز صدمه پایدار به این سازه ها شود.
وی افــزود: به منظور جلوگیری از خوردگی فلزات در آب 
دریا، باید در دوره های زمانی خاص آندهای فدا شــونده بر 
روی اعضای سازه نصب شوند که در مبحث حفاظت کاتدی 
)Cathodic Protection( از اهمیت ویژه ای برخوردار 
اســت. برقراری اتصال الکتریکی مابین آند و فلز ســکو که 
نقش کاتــد را دارد، روند خوردگــی را متوقف می کند، به 
این معنا که الکترون ها از آند به ســمت کاتد منتقل شــده 
و جایگزین الکترون های از دست رفته می شوند و به همین 
دلیل است که به این آندها پسوند فدا شونده اضافه می شود 

.)Sacrificial Anode(
رئیــس واحد تعمیرات زیــر آب لاوان افزود: بر اســاس 
محاسبات صورت گرفته توسط واحد بازرسی و حفاظت فنی 
تعداد ۳۰ عدد آند ۳۲۵ پوندی که با احتســاب کلمپ های 
مربوطه هریک حدود ۲۰۰ کیلوگرم وزن دارند، برای نصب 
بر روی سکوی R۳ اختصاص داده شده است. در این راستا 
و با وجود مشــکلات فراوان و کمبود نیروی انسانی، پروژه 
نصب و جوشــکاری آندها بر روی ســکوی R۳ از سطح تا 
عمق ۴۰ متر آغاز و در مرحله اول ۶ عدد آند در نقاط تعیین 

شده نصب شد.
به گفته نوید، با توجه به گستردگی حیطه عملیاتی واحد 
تعمیرات زیرآب لاوان که در ۴ منطقه لاوان، کیش، سیری 
و قشــم فعالیت دارد، این پروژه در فواصل زمانی بین امور 
محوله در دیگر میادین نفتی کــه بعضاً از اولویت عملیاتی 

بیشتری برخوردار هستند، ادامه خواهد یافت.

آغاز ۲ پرواز هفتگی از 
جزیره کیش به گرگان و 

بالعکس
به گزارش روزنامه اخبار کیــش، پروازهای جزیره کیش 
به گرگان مجددا توســط شــرکت هواپیمایی کیش برقرار 
شده است. طبق اعلام روابط عمومی این مجموعه، ۲ پرواز 
هفتگــی از جزیره کیش به گــرگان و بالعکس در روزهای 
دوشــنبه و پنجشــنبه انجام خواهد شــد و خرید بلیت از 
www. طریق وب سایت رسمی هواپیمایی کیش به نشانی

kishairlines.ir ، دفاتر فروش کیش ایر در سراسر کشور 
و یا آژانس های مسافرتی امکان پذیر است

اخبار

برگزاری گارگاه 
رایگان آموزش نقاشی 

با آبرنگ
اداره امور زنان ســازمان منطقه آزاد کیش، 
کارگاه آموزش نقاشــی منظره با استفاده از 

تکنیک آبرنگ را برگزار می کند.
به گــزارش اخبــار کیــش ایــن کارگاه 
چهارشنبه ۶ دی ساعت ۱7:۳۰ در مجموعه 
کیش بانو واقــع در میدان آبشــار، روبروی 

میکامال برپا خواهد شد.
علاقمندان به شــرکت در کارگاه آموزش 
نقاشی منظره با اســتفاده از تکنیک آبرنگ، 
مــی توانند برای دریافت اطلاعات بیشــتر با 

شماره ۰7۶۴۴۴۳۱۳۲7 تماس بگیرند.

افزایش مدت زمان حضور 
خودروها با پلاک جزیره 

کیش در سطح ملی به 
مدت ۲ ماه

شــرایط ماندگاری خودروهای ســواری با 
پلاک منطقه آزاد کیش و ســایر مناطق آزاد 

در سرزمین اصلی تسهیل شد.
به گزارش اخبار کیش، با پیگیری های این 
سازمان و بر اساس ابلاغیه گمرک در راستای 
رفاه حال شــهروندان مقیم مناطق آزاد مدت 
ورود موقت خودروهای سواری پلاک منطقه 
آزاد کیــش )مناطــق آزاد( جهــت تردد در 
ســرزمین اصلی از یک ماه به دو ماه در سال 

افزایش یافت.
گفتنی است، بر اساس این ابلاغیه مدت دو 
ماهه می تواند حداکثر در دو نوبت در ســال 

)هربار حداکثر تا سقف یک ماه( اجرا شود.

پایانه هوشمند فرودگاه 
کیش می تواند پذیرای 
شش میلیون مسافر باشد

مدیرعامل شرکت توسعه و مدیریت بنادر و 
فرودگاه های کیش از قابلیت پذیرش سالانه 
۶ میلیون مسافر و گردشــگر از طریق پایانه 

جدید فرودگاه کیش خبر داد.
به گــزارش اخبار کیش، عزت الله محمدی 
بــا تاکید بــر ارائه خدمات مطلــوب و ایجاد 
امنیت و آرامش برای مسافران و گردشگران 
از بدو ورود به فرودگاه کیش تا ســوار شدن 
به هواپیما گفت: تلاش ما بر این اســت تا با 
تکمیل زیرساخت ها و جدیدترین خدمات تا 
۴ مــاه آینده، پایانه جدید فرودگاه به یکی از 

فرودگاه های هوشمند کشور تبدیل شود.  
محمدی، فرودگاه جدید کیش را فاقد هرگونه 
خطای انسانی عنوان کرد و افزود: فعالیت در این 
فرودگاه به صورت هوشمند بوده و عوامل انسانی 

تنها کار نظارت را بر عهده دارند. 
مدیرعامل شــرکت توسعه و مدیریت بنادر 
و فــرودگاه های کیش از پیگیــری برای راه 
اندازی سیستم پارک هوشــمند هواپیما در 
پایانه جدید خبر داد و اظهار داشت: فرودگاه 
کیش تنها فرودگاه کشور است که دو هواپیما 

به طور همزمان در کنار پل پهلو می گیرند.
وی خاطر نشــان کرد: پذیرش مسافر از هر 
پیشــخوان، تفکیک بار همراه مسافر از طریق 
سیستم انتقال بار بدون کمک نیروی انسانی 
و بدون خطا با ســرعت بــالا ار امکانات این 

فرودگاه به شمار می رود.
عــزت الــه محمدی گفــت: مســافران و 
گردشگرانی که بار به همراه ندارند می توانند 
از طریق ۴ دســتگاه تعبیه شده در فرودگاه 

کارت پرواز خود را دریافت کنند.
محمدی با اشــاره بــه تخلیه ســریع بار 
مســافران به وسیله ۱۰ پل تلسکوپی در این 
فرودگاه عنوان کرد: ایــن اقدام نقش مهمی 
در کنترل ترافیک و ارائه خدمات مطلوب به 

مسافران و گردشگران دارد. 
مدیرعامل شــرکت توسعه و مدیریت بنادر 
و فرودگاه های کیش تاکید کرد: مســافران و 
گردشــگرانی که قصد سفر ازجزیره کیش را 
دارند می توانند پیــش از ورود به فرودگاه با 
مراجعه به ســایت kishports.ir از شماره 
پیشخوان و خروجی خود برای سوار شدن به 

هواپیما اطلاع پیدا کنند.

قهرمانی تیم تنیس البرز 
گاز کیش در مسابقات 

جام حذفی ۱۴۰۲
تیم تنیس البرز گاز کیش با شکست الِکِت 
قهرمان جام حذفی باشگاه ها و دسته های آزاد 

کشور شد.
به گزارش اخبار کیش، تیم تنیس البرز گاز 
کیش امروز و در مرحله نهایی مسابقات تنیس 
جام حذفی مردان کشــور جام خلیج فارس با 
برتری برابر الِکِت به مقام قهرمانی دست یافت.

تیــم رعد پدافند ارتش نیــز با برتری برابر 
تیم نیرو تابلو ریلی البرز عنوان ســومی این 

مسابقات را کسب کرد.
ایــن مســابقات بــا حضــور ۱۲۹ تیم از 
اســتان های آذربایجــان غربــی، آذربایجان 
شرقی، اردبیل، اصفهان، البرز، بوشهر، تهران، 
خراسان رضوی، خراسان شمالی، خوزستان، 
زنجان، سمنان، سیستان و بلوچستان، فارس، 
قم، کرمــان، گیلان، مازندران، هرمزگان، یزد 
و مناطق آزاد انزلی، کیش، قشــم و تیم های 
آینده ســازان به مدت ۱۴ روز در زمین های 

تنیس المپیک کیش برگزار شد.
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در سه ماهه سوم امسال بیش از ۳۵۰۰ متر مربع کفپوش بتنی در معابر بخش مسکونی جزیره هندورابی اجرا شد.

به گزارش اخبار کیش، با توجه به اهمیت ایجاد فضایی مناسب برای تردد ساکنان روستای هندورابی در ماههای اخیر بیش از ۳۵۰۰ متر مربع کفپوش 
بتنی و جدول گذاری در معابر بخش مسکونی هندورابی اجرا شده است.

 اجرای ۶ کیلومتر لوله کشی برای تامین آب شرب ساکنان این جزیره و ۶۰۰ متر چمن مصنوعی در تنها مدرسه روستا با هدف رفاه بیشتر دانش آموزان 
از دیگر فعالیت های عمرانی شرکت عمران، آب و خدمات در هندورابی در سال جاری بوده است.

بر اساس این گزارش در ۹ماه گذشته نیز دستگاه دیزل ژنراتور ۵۵۰ کاوا ) خریداری شده توسط شرکت سرمایه گذاری و توسعه کیش( در نیروگاه برق 
روستا نصب شد تا با تعمیر و بازسازی این نیروگاه ، ساکنان هندورابی از برق پایدار بهره مند شوند.

همچنین در راستای حفظ محیط زیست ارزشمند و بکر هندرابی در ۹ ماه اخیر بیش ۵ تن مواد و ضایعات قابل بازیافت از سطح جزیره جمع آوری و 
به سایت بازیافت کیش منتقل شده است.  لازم به ذکر است جزیره هندورابی با وسعت حدود ۲۲ کیلومتر مربع ، بین جزایرکیش و لاوان و در فاصله ۲7 
کیلومتری شمال غربی کیش قرارگرفته  است. این جزیره با ۳۱ کیلومتر خط ساحلی حدود ۲۰۰ نفر جمعیت دارد که ۱۲۲ نفر آن بومی هندورابی هستند.

اجرای کفپوش بتنی معابر هندورابی

کیش
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی
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رحیم ســرهنگی رییس هیئت مدیره و مدیرعامل ســازمان 
منطقه آزاد کیش و رئیس ســتاد نــوروزی، در احکام جداگانه 
ای دبیر و روسای کمیته های ستاد تسهیلات سفرهای نوروزی 

۱۴۰۳ کیش را منصوب کرد.
به گزارش اخبار کیش، رحیم سرهنگی رئیس ستاد تسهیلات 
ســفرهای نوروزی کیش در حکمی مهدی ادیبان سرپرســت 
معاونت گردشگری را به عنوان دبیر ستاد نوروزی کیش منصوب 

کرد.
در بخشــی از این حکم خطاب به مهدی ادیبان دبیر کمیته 
ستاد نوروزی آمده اســت:نظر به تجربیات ارزنده جنابعالی و با 
توجه به دســتورالعمل اجرایی ساماندهی و ارتقاء خدمات سفر 
ویژه نوروز سال ۱۴۰۳ به موجب این ابلاغ به عنوان "دبیر ستاد 
نوروزی سال ۱۴۰۳" منصوب می شوید.امید است ضمن تبیین 
برنامه های عملیاتی و هماهنگی بین کمیته های ذی ربط ستاد 
در راستای نیل به اهدافعالیه سازمان و ارتقاء سطح رضایتمندی 

مهمانان و گردشگران نوروزی اقدام لازم معمول نمائید.
بر اســاس این گــزارش، در احکام دیگــری مهران محمدی 
سرپرســت معاونت توســعه مدیریت به عنــوان رئیس کمیته 
پشــتیبانی، آمار و اطلاعات ستاد نوروزی، سعید پورزادی عضو 
هیئت مدیره و معاون عمرانی و زیربنایی به عنوان رئیس کمیته 
بحران، رضا شکوهی مشاور و مدیرکل حوزه مدیرعامل به عنوان 
رئیس کمیته تشــریفات، مهدی قاســمیان مشاور مدیرعامل و 
سرپرست اداره کل حراســت به عنوان رئیس کمیته امنیتی و 
انتظامی و سیدعلیرضا فاطمیان پور معاون فرهنگی و اجتماعی 
به عنــوان رئیس کمیتــه فرهنگی و اجتماعی ســتاد نوروزی 

منصوب شدند.
همچنین، وحید زارع فکری معاون اقتصادی و سرمایه گذاری 
بــه عنوان رئیس کمیته نظارت بر نرخ خدمات ســتاد نوروزی، 
محسن نظر پور رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل شرکت عمران، 

آب و خدمات کیش به عنوان رئیس کمیته اســکان و خدمات 
رفاهی ستاد نوروزی، حسین همتی مدیر حقوقی، امور قراردادها 
و امــلاک به عنوان رئیس کمیته حقوقی ســتاد نوروزی, عزت 
اله محمدی رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت توســعه 
و مدیریت بنادر و فــرودگاه های کیش به عنوان رئیس کمیته 
حمل و نقل هوایی و دریایی ستاد نوروزی، ایرج شرف زاده مدیر 
جزایــر اقماری به عنوان رئیس کمیته جزیره هندورابی ســتاد 
نوروزی، ابراهیم میرزایی گودرزی مدیر بازرسی و پاسخگویی به 
شکایات به عنوان رئیس کمیته نظارت و ارزیابی عملکرد ستاد 

نــوروزی و همچنین مدیر روابط عمومــی و امور بین الملل به 
عنوان رئیس کمیته تبلیغات و اطلاع رسانی ستاد نوروزی سال  

۱۴۰۳ کیش منصوب شدند.
رحیم سرهنگی رئیس ستاد نوروزی کیش در احکام انتصاب 
رؤســای کمیته های ســتاد نوروزی کیش بر ضرورت تشریک 
مســاعی دیگر کمیته های ذی ربط ســتاد در راستای نیل به 
اهداف عالیه ســازمان بــرای تأمین و ارائه خدمــات با کیفیت 
گردشــگری به میهمانان نوروزی در منطقــه آزاد کیش تاکید 

کردند.

انتصاب دبیر و روسای کمیته های ستاد تسهیلات سفرهای نوروزی کیش؛

جزیرهآمادهیسفرهاینوروزیمیشود

رئیس اداره تبلیغات اســلامی میناب گفت: اعتکاف سدی 
محکم در برابر هجمه های فرهنگی و توطئه های دشمنان 
است و می تواند جوانان را از آسیب های اجتماعی حفاظت 

و صیانت کند.
حجت الاسلام مفید سهرابی در نشست هماهنگی مراسم 
اعتکاف شهرســتان میناب، برگزاری مراسم اعتکاف را یکی 
از برکات انقلاب اســلامی دانســت و اظهار کــرد: اعتکاف 
ســدی محکم در برابر هجمه هــای فرهنگی و توطئه های 
دشــمنان است و می تواند جوانان را ازآسیب های اجتماعی 

حفاظت و صیانت کند.
سهرابی عنوان کرد: اعتکاف یکی از اعمال حیات بخش در 
جامعه اسلامی اســت، همانطور که که ماه مبارک رمضان، 
مدرســه عالی تربیت واخلاق اســت، اعتکاف در ایام خاص 
به خصوص در ماه رجب مدرســه اخلاق معنویت اســت و 

کســانی که توفیق درک این سنت مهم را پیدا می کنند.
وی بیان کرد: ســال گذشــته تعداد کل معتکفین در ۱۶ 
مســجد شهرســتان میناب ۱۵۰۱ نفر شرکت کننده داشت 
که ۱۲۰۶ نفر خواهران ۲۹۵ نفــر برادر بودند و باتوجه به 

شــیوع بیماری کرونا وقفه دوساله ایجاد شود و استقبال از 
این مراســم کم  شــد ولی امســال پیش بینی می شود به 

بیش از 7۰۰۰ نفر افزایش پیدا کند.
رئیس اداره تبلیغات اســلامی میناب یادآور شــد: مراسم 
اعتکاف در مســجد امام شهرمیناب و ســایر مساجد شهر 
و روســتاها و بخــش های شهرســتان برگزار می شــود و 
معتکفیــن جهت ثبت از تاریخ ۱۳ دی مــاه نام صبح ها به 
اداره تبلیغات اســلامی و عصرها به مسجد امام )ره( میناب 

کنند. مراجعه 

رئیس اداره تبلیغات اسلامی میناب:

اعتکافسدیمحکمدربرابرهجمههایفرهنگیوتوطئههایدشمنان

کانون فرهنگی هنری محمد رسول الله)ص( »روستای 
کردر رضوی« برای گره گشــایی از مشکلات اهالی روستا 
در بخش های مختلف حوزه اشتغال، کارآفرینی و درمان، 

صندوق قرض الحسنه راه اندازی کرد.
مصیب رجایی: کانون های فرهنگی هنری مســاجد طی 
مصوبه شماره ۳۰۲ شــورای عالی انقلاب اسلامی در ۱۸ 
اســفند ســال ۱۳7۲ با هدف احیای کارکردهای متنوع 
مســاجد، جذب نوجوانــان و جوانان به مســاجد، خنثی 
سازی هجمه های فرهنگی و تربیت نیرو کادرسازی برای 
آینده انقلاب و نظام شــکل گرفتند و امروز با پشــت سر 
گذاشــتن سه دهه از عمرپربرکتشان به مامنی برای آحاد 

مردم تبدیل شده اند.
روســتای کردر که به واســطه فعالیت های شاخص در 
حوزه فرهنگ رضوی کانون فرهنگی هنری امام المنتظر 
)عج( با مدیریت ابراهیم زاکری به ویژه برگزاری ۱۶ دوره 
جشنواره اســتانی فرهنگی، هنری ورزشی آسمان هشتم 
و پنج دوره جشــنواره ملی آسمان هشتم به کردر رضوی 
شهرت یافته، دارای ســه کانون فرهنگی هنری است که 

یکی از آنها کانون محمد رسول الله )ص( است.
کانون فرهنگی هنری محمد رســول الله )ص( روستای 
کــردر رضــوی در کنــار فعالیت های فرهنگــی، هنری، 
قرآنی، آموزشــی، کتابخوانی، مهارت های زندگی، اردویی 
و مشــاوره ای، با توجه به شــرایط اقتصادی جامعه و نیاز 
اهالی روســتا به حمایت و پشتیبانی در شرایط ضروری، 
اقدام به راه اندازی صندوق قرض الحســنه محمد رسول 

الله )ص( کرده است.
۱۵۶ نفــر عضــو صندوق قرض الحســنه ایــن کانون 

فرهنگی و هنری مسجد شده اند
حمیــد جعفــری، مدیــر کانــون فرهنگــی هنــری 
محمدرســول الله )ص( روســتای کردر رضوی میناب در 
گفت وگو با خبرنگار مهر در مورد نحوه راه اندازی صندوق 
قرض الحسنه محمد رســول الله )ص( گفت: این صندوق 
در فروردین ماه سال ۱۴۰۱ با ثبت نام و عضوگیری چهار 
نفر و با ســرمایه اولیه ۲ میلیون ریال تشــکیل شد و در 
حال حاضر تعــداد اعضای صندوق به ۱۵۶ نفر رســیده 

است.
وی بــا بیــان اینکــه هر عضــو صنــدوق ماهیانه ۵۰ 
هزارتومان به حساب صندوق واریز می کند، افزود: اعضای 
صندوق تا شش ماه نمی توانند از حساب برداشت کنند و 
مبالغ جمع آوری شده به عنوان سرمایه و ذخیره صندوق 
بــوده و پس از آن به افرادی که اعــلام نیاز کرده اند، وام 

پرداخت می شود.
مدیر کانــون فرهنگی هنری محمد رســول الله )ص( 
روســتای کردر رضوی بخش بندزرک شهرستان میناب 
ادامــه داد: گردش مالی صندوق قرض الحســنه طی یک 
ســال اخیر ۱۰۵ میلیون تومان بود که در قالب تسهیلات 

به ۲۹ متقاضی پرداخت شد.
جعفری، مبلغ تســهیلات صندوق قرض الحسنه محمد 
رسول الله )ص( را بین پنج میلیون و ۳۰۰ هزار تومان تا 
7 میلیــون و ۳۰۰ هزار تومان اعلام کرد و گفت: درمان، 
اشــتغال خُرد خانگی )کمک هزینه خرید چرخ خیاطی، 
لــوازم زرفی بافی، مایحتاج تولیــد کیک خانگی(، کمک 
خریــد لوازم خانگی و موارد ضــروری از جمله مهمترین 

موارد پرداخت تسهیلات این صندوق بوده است.
حل مشکلات مردم دغدغه کانون های مساجد است

وی با اشــاره به اینکه وام های ایــن صندوق با کارمزد 
چهار درصد پرداخت می شود، افزود: متقاضی دریافت وام 
درخواســت خود را در برنامه ای که توسط کانون فرهنگی 
هنری طراحی و بر روی گوشــی اعضا نصب شــده ثبت 
می کنــد و پــس از تکمیل تعهدنامه و ارائــه ضمانت که 
ضامن نیــز دو نفر از اعضای صندوق پذیرفته می شــود، 
در همان روز وام مورد نظر به حســاب فرد واریز می شود.

اســلام خواجه یی، سرپرست ستاد هماهنگی کانون های 
فرهنگی هنری مســاجد اســتان هرمزگان در گفت وگو با 
خبرنگار مهر نیز ضمن قدردانــی از مدیر و اعضای کانون 
فرهنگــی هنری محمــد رســول الله )ص( در راه اندازی 
صندوق قرض الحســنه برای دستگیری از اهالی روستا در 
شرایط خاص و ویژه، گفت: اهالی روستای کردر ولایتمدار 

و عاشق اهل بیت )ع( به ویژه امام رضا )ع( هستند.
برکت راه اندازی صندوق قرض الحسنه در مسجدوگره 

گشایی از مشکلات مردم
وی با اشاره به برگزاری جشن های مردمی دهه کرامت 
در طول ۱۶ ســال متوالی در روستای کردر، افزود: همه 
مردم روستا در مدت زمان برگزاری جشنواره ملی آسمان 
هشــتم که امسال ششــمین دوره آن برگزار خواهد شد، 
میزبانان شایســته ای برای مهمانان این رخداد هستند و 
برخی از آنها منازل خود را در اختیار شرکت کنندگان در 
جشــنواره قرار می دهند و از این رو خدمت به این مردم 

وظیفه همه به ویژه مسؤولان است.
ضرورت حمایت و دســتگیری از اقشــار آســیب پذیر 

جامعه در قالب راه اندازی صندوق های قرض الحسنه
سرپرست ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 

مســاجد اســتان هرمزگان ادامه داد: با توجه به شرایط 
کنونی جامعه و ضرورت حمایت و دســتگیری از اقشــار 
آسیب پذیر به ویژه روستانشینانی که چندین سال است 
با خشکســالی و از بین رفتن باغات و نخیلات، راه اندازی 
صندوق قرض الحســنه در کانون ها کاری بسیار ارزشمند 
اســت که در کانون محمد رسول الله )ص( روستای کردر 
رضوی و برخی دیگر از کانون ها انجام شــده و امیدواریم 

دیگر کانون ها نیز از آن الگوبرداری کنند.
خواجــه یی بــا بیان اینکه هــم اکنون یکهــزار و ۶۳ 
کانون در این اســتان راه اندازی شــده است که برخی از 
آنها اقدامات شــاخصی انجام داده اند، بــه معرفی برخی 
از کانون هــای فرهنگی هنری مســاجد فعــال هرمزگان 
پرداخــت و افــزود: کانون فرهنگی هنری امــام المنتظر 
)عج( روســتای کردر در زمینه جشن های دهه کرامت به 
ویژه جشنواره ملی آسمان هشتم، کانون موعود روستای 
روتان شهرستان سیریک میزبانی ۲ دوره جشنواره قرآنی 
مدهامتان ویژه کانون های مساجد روستایی کشور، کانون 
انصارالحجه )عج( مرکز بخش شــمیل بندرعباس میزبانی 
نخســتین جشــنواره ملی قصه گویی روســتا و عشایر و 

همچنین مسابقه نقاشی شکوه انقلاب سرآمد هستند.
وی افزود: میزبانی نخســتین نمایشــگاه خوشــه های 
خلاقیت روستا )ارائه آثا ر فرهنگی، هنری و صنایع دستی( 
با شرکت اســتان های فارس، خوزستان، بوشهر، سیستان 
و بلوچســتان، هرمزگان، جنوب کرمــان و جنوب فارس 
توســط کانون اباعبدالله الحسین )ع( روســتای بازیاری 
شهرســتان میناب، برگزاری جشــنواره تئاتر کانون های 
فرهنگی هنری مســاجد روســتای شهرســتان میناب با 
عنوان »جوانه ها« به میزبانــی کانون امیرالمومنین علی 
)ع( روستای ســرباران، برگزاری هشــت دوره مسابقات 
قرآنی کانون های مســاجد شــرق بندرعباس به میزبانی 
کانون امام مهدی )عج( روســتای گرده صفر باقری بخش 
شــمیل و برپایی موکب توســط کانــون فرهنگی هنری 
منتظران فرج روســتای چهواز در مســیر زائران اربعین 

حسینی بخش دیگری از فعالیت های شاخص است.
اقدام خیرخواهانه کانون فرهنگی هنری محمد رســول 
الله )ص( روســتای کردر رضــوی در راه اندازی صندوق 
قرض الحســنه و دســتگیری از اهالی این روستا به ویژه 
قشــر آســیب پذیر آن در شــرایط کنونی جامعه بسیار 
پســندیده و نیکوســت اما نیاز به حمایت افــراد خیر و 
نیکوکار و همچنین دســتگاه ها و نهادهای حمایتی برای 

ارائه خدمات بهتر دارد.

برکتراهاندازیصندوققرضالحسنهدرمسجدوگرهگشاییازمشکلاتمردم
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احسانیاسین)خوانندهموسیقیپاپ(ماهرمضانونوروز۱۴۰۳درشهرهایتهرانوشیرازرویصحنهمیرود.

بهگزارشایســناوبهنقلازاموررســانهایپروژه،احسانیاسینماهرمضانونوروز۱۴۰۳درشهرهایتهرانوشیرازبرایدومینبار
برایاجرایقطعاتآلبوم»ماهمن«وتازهترینقطعههایخودرویصحنهمیرود.

اینخوانندهبعدازانتشارنخستینآلبومخودکهاسفند۱۴۰۱منتشرشد،تاکنون۶قطعهبانامهای»گوشهیشهر«،»جانیمسنسن«،
»رویایبچگیمن«،»مصطفیگیان«،»حبیبیقلبی«و»بیتاب«رامنتشرکردهاستو۲قطعهنیزتاقبلازشروعکنسرتهایخود

روانهبازارخواهدکرد.یاسیندرفروردین۱۴۰۲بهمدتسهشبباهمراهیارکستربزرگایستگاهرویصحنهتالاروحدتاجراکردکه
اتفاقویژهاینکنسرتها،تمدیدیکشباجرابهدلیلاستقبالمخاطبانازاجراییاسیناست.

آثاراحســانیاســینبهصورتعمدهبهزبانهایفارسی،انگلیسیوعربیهستندکهالبتهدر۲قطعه»جانیمسنسن«و»مصطفی
گیان«،اجرابهگویشهایکردیوآذریرانیزتجربهکرد؛همینچندزبانهبودنباعثهمکاریوهمخوانیباهنرمندانیازکشــورهای

مختلفازجملهمصر،کانادا،آمریکا،کرهجنوبی،آلبانی،اندونزیواماراتنیزشدهاست.

تورکنسرتهایاحسانیاسیندرماهرمضانبرگزارمیشود

گردشگری، فرهنگ وهنر
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
05 دی 1402
 شماره  1594

خبر

۷هنرتجسمیبهطراحیتمبر
کمکمیکنند

محمدخراســانیزادهمدیرکلهنرهایتجسمیوزارت
فرهنگوعضوشــورایتمبرکشــورگفت:حداقل۷هنر
ازمجمــوعهنرهــایتجســمیمیتوانددربســترتمبر

نقشآفرینباشد.
بهگــزارشواحدارتباطاتورســانهادارهکلهنرهای
تجســمیوزارتفرهنــگوارشــاداســامی،محمــد
خراســانیزادهمدیرکلهنرهایتجسمیوزارتفرهنگو
ارشاداســامیوعضوشــورایتمبر،درآئینرونماییاز
دوتمبریادبودیلداوشــهرهایخاقایرانثبتیونسکو،
ضمنگرامیداشــتیادوخاطرهمرحومحبیباللهصادقی،
هنرمندفقیدهنرهایتجســمیکهســالیانمتمادیبه
نمایندگیازوزارتفرهنگوارشــاداسامیعضوشورای
عالیتمبربود،گفت:هنرهایتجســمیبیشترینجامعه
هنرمنــدانرادربرگرفتهودراینعرصــه،هنرمندانبه
واســطهاینکهدرمیانهاثرحضورندارند،ناشــناختهباقی

ماندهاندواثرازخالقاثرماندگارتراست.
خراسانیزادهبابیاناینکهتمبردربازارآثارهنرینقش
مهمــیراایفامیکند،ازتقویتظرفیتهایتمبرخصوصا
درحوزههــایفرهنگیوهنریبهعنوانرویکردشــورای

عالیتمبرنامبرد.
اینعضوشــورایتمبربهرویکردفرهنگیریاستفعلی
اینشــورااشــارهکردوگفت:تمبرعاوهبــرمحصولی
تجاری،یکمحصولفرهنگیاســتوبرآنیمتافرهنگو
سننکشورراهرچهبیشــتربهواسطهاینرسانهارتباطی

بهدنیامعرفیکنیم.
مدیــرکلهنرهایتجســمیوزارتفرهنگوارشــاد
اسامی،رونماییازتمبردرموزهملیارتباطاترااقدامی
ارزشــمندخواندوبیانکرد:موزههــابیانگرفرهنگغنی
کشــورندوجایخرســندیوافتخاراستکهرویدادهای

فرهنگیدرایناماکنبرگزارمیشوند.
سرپرســتمــوزههنرهایمعاصــرتهــراندرادامهبه
مضمونتمبریلدااشارهکردوگفت:درطرحاینتمبرکه
توســطآقایمیریهنرمندنقاشکشورمانطراحیشده،
شــبیلدابهعنوانپدیدهایگرممطرحاستکهازلحاظ
بصریدردلسرمایزمستانخودنماییمیکندوگرمای
خانوادهدرمرکزاینتمبر،نشــانازپرشوربودنخانواده

ایرانیدارد.
اینعضوشــورایتمبربهتوسعهتمبرهایاختصاصیو
کنشــگریهایمردمیاشــارهکردوگفت:باقرارگرفتن
فرهنــگتمبرازمرحلهتصدیگریبهمرحلهتنظیمگری،
ســالیانهدههاتمبربــارعایتچارچوبهــایتخصصیو

فرهنگیمنتشرخواهدشد.
خراســانیزادهبااشــارهبهاینکه۱۰رشــتههنریبه
هنرهایتجســمیاختصــاصدارد،گفــت:حداقلهفت
هنرازمجموعهنرهایتجســمیمیتوانددربســترتمبر

نقشآفرینباشد.
استادیاردانشگاهشاهددربخشپایانیاظهاراتخوداز
تمبربهعنوانپدیدهاییادکردکهمحدودبهزباننیست

ومیتواندسفیریفرهنگیوفرازمانیباشد.

انتشار۲فیلمنامهسینمایی
»پایِبرترِبیشــه«دوفیلمنامهســینماییازســیروس

همتیمنتشرشد.
بهگزارشایسنا،درمعرفینشرنیستانهنرازاینکتاب
آمدهاســت:ســیروسهمتیبازیگر،نویسندهوکارگردان
تئاتراســتکهدرســالهایاخیربیــشازهرچیزاورا
درصحنهتئاتروتلویزیــونوبانقشهاییطنزآمیزوگاه
جدیدیدهایم.همتیبیشــترآثاریراکهنوشتهدرمقام
کارگردانویابازیگربهمرحلهاجرانیزرســاندهاست،اما

ایندواثرتازهاو،بهاجرانرسیدهاند.
فیلمنامه»پایبرتر«روایتیاســتطنزآمیزبامحوریت
فوتبال؛روســتاییسادهدلیتنهاپســرخودراکهعصای
دســتشاســتدرچنبــرهعاقهبــهفوتبالوبــازیبا
توپمییابد.درهمینحینپســرازســوییکمسابقه
تلویزیونیبرایانتخاببرتریــنپدیدههایفوتبالدعوت
میشودوبایدبرایاینحضورمبلغیرانیزپرداختکند.
ایناتفاقســرآغازداستانیاســتکههمتیبهطنازیو

شیرینیزایدالوصفیآنرابازگوکردهاست.
فیلمنامــهآکندهازصحنههایســرزندهوقابلتصورو
سادهبرایاجراســتودرعینحالشوخیهایکامیو
طنززبانیکهشــاخصههمتینیزبهشــمارمیروددرآن
موجمیزنــدومخاطبراباخودحتــیدرمقامخوانش
داســتانیفیلمنامهوبدوندرنظرگرفتنمیزانس،همراه

میکند.
فیلمنامه»بیشه«نیزداستانیاستدربارهجریاندزدی
خاکمنطقهایدرشمالکشورکهازقضاایستگاهقطاری
نیزداردواینایســتگاهومســافرانشمحلدرآمدبخشی
ازاهالیروستاست.داستانزمانیشکلمیگیردکهقطار
برایمدتــیازایســتادندرایســتگاهآنمنطقهامتناع
میکندوهمینمســالهاهالیرابــهاتفاقاتدرحالرخ
دادنحســاسمیکند.همتیدراینفیلمنامهکوتاهسعی
کردهبهصورتنمادینعشــقوعاقهاشبهسرزمینشرا

درقالبیکقصهکوتاهبهتصویربکشد.
انتشــاراتنیســتانپیشترکتابهاییچــون»یزله«،
»ایســتتردســت«،»ننهکاراته«،»مزامزا«،»سهسه«،
»ریحانه«،»الهه«و…راازســیروسهمتیمنتشرکرده

است.

خبر

ویلایساحلی؛یککمدی
موقعیتشریف

»ویایساحلی«نمایندهشایستهایبرای
کمدیموقعیتاســت؛جنسیازکمدیکه
درغوغاســالاریکمدیشــخصیتوالبته
تبحرخاصیکهتولیداینشــکلازکمدی
میطلبد،درســینمایاینسالهایایران،

تقریباکمیابشدهاست.
بهگزارشایرنا،جدیدترینساختهسینمایی
کیانــوشعیاری،فیلمپختــهوصبوریدر
شکلمحتواییاست.اگربخواهیمبااغماض،
فیلمرادررســتهکمدیتعریــفکنیم،با
یککمدیموقعیتشــریفمواجههستیم
کهعلیرغماســتعدادفراوانــیکهدرزایش
ســوژههایمختلفبهخودمیبیند،صبوری
نشــاندادهوبهیکپختگیدوستداشتنی

رسیدهاست.
مسیرداســتانگوییرویریلیقراردارد
کهبههجوکشــیدهنمیشود؛فانتزیکار،تا
انتهاجذبهداردودومینووار،رشدیتصاعدی
درشاخصهایچالشرابهخودمیبینداین
طبیعیاستکهشــایدطیفیازمخاطبان،
نتواننددرنگاهاول،آنارتباطبهینهرابااثر
برقرارکنند.ویایســاحلیبرایمخاطبانی
کهسالهابهتماشایکمدیشخصیتعادت
داشتهاند،یکاتفاقجدیدبهحسابمیآید.
آنهــاعــادتدارندتارضاعطــارانوپژمان
جمشــیدیرادرشــمایلتیپهاییکهدر
اینسالهاایفاکردهاند،ببینندوپیشاپیش
باذهنیتیکهمنتظرتکرارنقشآفرینیهای
قبلیآنهاســت،واردســالنمیشوندامادر
اینکمدیموقعیت،محوریت،بازایشگری
لوکیشــنیاســتکهعطارانوجمشیدی،

ابژههایآنهستند.
درچنیناتمســفری،مختصــاترفتاری
درستیبرایشــخصیتهایهدف،تعریف
شــدهاســتکهمیتواندچالشهایروایی
خوبیراهدفگــذاریکنــد.درادامهاین
چینــشرفتــاری،داســتانکهابهخوبــی
میتوانندهستهمرکزیراپروارکنند.مسیر
داســتانگوییرویریلیقــرارداردکهبه
هجوکشیدهنمیشــود؛فانتزیکار،تاانتها
جذبهداردودومینووار،رشــدیتصاعدیدر

شاخصهایچالشرابهخودمیبیند.
درادامــههمینرونداســتکهدربرخی
راشاهد سکانسها،شــلوغیهایحجیمی
هســتیمکهفیلمنامهوالبتــهکارگردانی،
بهخوبیتوانســتهازپسرتقوفتقآنبرآید.
اینصحنههاساماندهیدرستیدارندونشان
میدهندکهنویســندهوکارگردان،فارغاز
تصویرگریهجمه،مدیریتینرمرابراییک
گذررندانهدردلدرامگنجاندهاندبهگونهای
کهتمامیایناغتشــاشها،باپیشدرآمدی
درســت،فضاراازپیچروایتعبوردادهوآن

رابهفصلبعدیمتصلمیکنند.
دربرخیسکانسها،شلوغیهایحجیمی
راشــاهدهســتیمکــهفیلمنامــهوالبته
کارگردانی،بهخوبیتوانستهازپسرتقوفتق
آنبرآیدطبیعیاســتکهبرایچنینسوژه
زایشگــری،موقعیتهایکمیکبســیاری
قابلتعریفاستامااینکهکیانوشعیاریبه
چنینموقعیتهاییبرسد،نشانازپختگی
نگاهیاســتکــهویراپــسازبیشاز۴
دههفیلمســازیهمراهیمیکند.ایننشان
میدهدکهحتیلغزیــدنکارگردانیچون
عیاریبهوادیفیلمیچونویایســاحلی
کــهمیخواهدازبابتتولیدآن،هزینهفیلم
بعــدیاشرافراهمکند،حاصــلیکنگاه
ساختاریاست.بهســمتجنسیازکمدی
میغلتدکهدرســینمایاینروزهایایران،
نماینــدهچندانینداردوبــرایاینکمدی
موقعیت،بهداستانهاییمیرسدکهنزدیک
کارگردانتجاریســاز،هرگزمحلیازاعراب
نــدارد.دلیلانتخابعطارانوجمشــیدی
برایاینفیلــمنیزدقیقابــههمینعامل
مربوطاستتاآنهابتوانندباتکیهبرپتانسیل
وبداهههــایحرفــهایخــود،اینجنس
کمدیموقعیتراپروارترکنندهمچنانکه
میبینیمدربسیاریازکمدیهایموقعیت
نظیراجارهنشــین،خاقیتبازیگرانتاچه
اندازهتوانســتهبهاعتــایکارواینهمانی
مخاطبکمککند.البتهمشــخصاستکه
فیلم،فضاهایبیشــتریراتجربهکردهکه
بنابرمقتضیات،نســخهایسینماییازآن
استخراجشــدهکهایناتفاق،ریتمداستانی
رابهخوبیحفظکردهامابیشــترینتاثیررا
درپایانبندیداشــتهکهنتوانستهدرقواره
داستان،خودنماییکند.بهنوعیکهداستان
پسازیکشروعومیانهشلوغباریتمیتند،
بهناگهــانفروکشکردهوتعلیقداســتان،
میخوابــد.اینفینالاگرچهبــهبدنهفیلم
نمیخورداماتوانســتهاتفاقاتراجمعکرده
وآنرابهسامانبرساند.ویایساحلی،اتفاق
مبارکیدرسینمایاینروزهایکشوراست.
درشــرایطیکهعمدهکمدیها،بهباســمه
پهلومیزنندودرصددبهرهگیریازبازیگران
چهرهخوددرمســیرگیشههستند،ویای
ســاحلی،بایکسیاستدرســت،نماینده
شایســتهایبرایکمدیموقعیتاستکه
جایشدرسینمایایرانبهشدتخالیاست.
فیلمیکهنبایدباپیشفرضبهتماشایآن
نشستوهیجانزدهباآنبرخوردکرد.برای
چنینفیلمیبایددرترازواندازهحرفهایآن

برخوردکرد.

ناصــرطهماســبهــمرفتتانســل
طاییدوبلهایران،یکیازبرجســتهترین
مهرههایشراازدســتبدهــد.مهرهای
کــهازهماندهــه۶۰و۷۰،خیلیهارا
باصدایش،عاشقســینماکرد.بازیگران
ترازاولرابهماشناســاندوســببشد
تــاخصایلشــخصیتآنبازیگــر،برای

مخاطبانجدیسینما،درونیشود.
طهماســب ناصــر بهــادری: مهســا
همانگونــهکــههمکارانشنیــزاذعان
داشتند،باصدایجادوییخود،کنکاشی
روانشناسانهبرنقشداشت.قبلازاینکه
دوبلورباشــد،آشنابهمفاهیمروانشناسی
بود.تیپوشــخصیترامیشناختوبر
مبنایآن،بهکســیکــهصدایشروی
اومیرفــت،وزنمــیداد.درتحلیــلو
تعاملیدوطرفهبابازیگــر،روحیاتاورا
میشــکافتوبااینکارش،فهممخاطب
ازفیلمراآســانترمیکرد؛مگرمیشود
اودرمظنونینهمیشگی صدایجادویی
راازیادبرد؟اگــرآنصدابررویکوین
اسپیسینمینشست،آیاآنسال،شاهکار
برایانسینگرتاایناندازهبرایماجاودانه

میماند؟
میشــودچهرههایــیچونجک مگر
نیکلسون،گریگرانت،هنریفاندا،گری
اولدمــن،دنیلدیلوئیــس،گریکوپرو
کریســتوفوالتزرابدونصدایجادویی
طهماســببهیــادآورد.یــکنگاهیبه
ایناســامیبیندازیــد.تمامــابازیگران
جریانســازیکهدرونیاتیپیچیدهدارند
اماطهماسببهمددخوانشروانشناختی
خــودازاینروحیات،اینپیچیدگیرابر

ماآسانکرد.
بــا طهماســب کــه کاری بنابرایــن
یک تنها میداد، انجام شــخصیتهایش
دوبلهصــرفنبــود؛جــاندادنبهآن
آدمهادرقالبداســتانونزدیککردن
آنهابهفهــمزمانهمابود.تلورانسصوتی

تکبعدی مــدار بر هیچگاه طهماســب،
نایستاد.هیچگاهمنحصربهشمایلیخاص
ازصدامثالحنحماسینماند.صدایش
اینقابلیتراداشتکهمتناسبباجهان
درونیکاراکتر،درسطوحمختلفانعطاف
داشــتهباشــدودرســتبههمیندلیل
استکهویتوانستزبانگویایچندین

بازیگرترازاولوجریانسازباشد.
اودرســریال ازقدرتنماییهای یکی
هزاردســتانبودکهطهماسبدرایناثر
درخشان،۸صدایمختلفداشتونقش
ویژهایدرماندگاریاینکارعلیحاتمی
ایفاکرد.تبجــرویژهایدرارائهتیپهای
کمدی،جدیبالهجههایمختلفداشت

کهبهقوارهنقشمینشست.
یکــیازمصادیقجــدیعنوانصدای
جادویــیکهعمومابــرایفعالانمتبحر
دوبلهبهکارمیبرند،ناصرطهماســببود
کهعاشقانهبهکارشادامهمیدادوحتی
ایناواخرباوجودکســالتنیز،محکمو
اســتواردراســتودیوحاضرمیشدوبه

هنرنماییمیپرداخت.

بــهبهانهدرگذشــتایناســطورهبه
گفتوگــوبااکبرمنانــیپرداختیم،اواز
اولینتجربهآشــناییباناصططهماسب
میگویــد:»درخیابــاناربابجمشــید
اســتدیوییبهنامالبرزبود،درآنزمان
منحدودا۶ماهبودکارمراشــروعکرده
بودموهمهچیزبرایمســختبود.اســم
فیلمرابهخاطــرندارمچونبیشاز۶۰
ســالازآنروزهاگذشــتهاست،امایک
کاریبودبــرایآقاینــوذریکهناصر
طهماســبنقشاولآنرامیگفت.آن
زمانناصرطهماســبیکســالازشروع
کارشمیگذشــتوبرایآنفیلمخیلی
بهمنکمــککرد.آنزمــانمنکمی
ناراحتونگرانبودموشایدجزومعدود
دفعاتیباشدکهمیگویماماناصرواقعابه
منکمککردوامیدداد،چونشرایطدر
آنمانمقداریســختبودواینکمک

همیشهدرخاطرممیماند.«
اوادامهداد:»خاطــراتزیادیباناصر
داشــتم،حقیقتاسنکهبالامیرودذهن
آنطورکهبایدیارینمیکند،امامحبت

اوهمیشهدردلوذهنمنمانااست.«
منانــیدربــارهغــمازدســتدادن
دوســتشگفت:»ناصرطهماسبیکیاز
اسطورههایمابودکهازدسترفتواین
ماجرابسیارغمانگیزاست،فقطمیتوانم
همینرابگویمکهشــایدهیچوقتمانند
اوپیدانشــود،مخصوصــادرحوزهتیپ
گوییوکارهایتیپ،ضمناینکهخودش
همآدمخوشاخاقدوســتداشتنیو

مردمداریبود.«
اودربارهکاربااینهنرمندگفت:»من
ســالیانســالباناصرکارکــردم،اکثر
نقشهایشرامنمیگفتمواینهمکاری
بیشاز۵۰ســالطولکشید،اینچند
سالاخیرهمناصرخانهنشینبود،خیلی
بیروننمیامــدوکارینمیکرد،اگرهم
پروژهایقبولمیکــرددرخانهرویآن
صحبتمیکرد.همیــندوماهپیشهم
جویایاحوالشبودم،حالشخوببودو

مشکلینداشت.«
ایندوبلورپیشکســوتدرپایانگفت:
»ناصــرانســانبــزرگومردمــیبود،
خدارحمتشکند،همهمارفتنیهستیم
امادرنهایتازدستدادنآدمهاییمثل
طهماسبواقعاحیفاست،مثلاینافراد
دیگرپیدانمیشــودواستثناییهستند،
ناصردرگفتارومنشفوقالعادهبودودر

دوبلهبینظیر.«
دمازدمکراســیمیزننــد؛اماازروی
نعشآدمهاردمیشــوند/اجراینمایش
درچنینشرایطی»جنونمحض«است/
تئاترخصوصیبهجریاناصلیضربهزد

منوچهروالــیزادههــمدریکجمله
اینگونه را ناصرطهماســب درگذشــت
توصیفکــرد:»غمشبرایماســنگین
اســت.منهممانندباقــیمردمازفوت
اوخبردارشــدمدرسکوترفتوکسی
متوجهنشدکهچهاتفاقیافتاده،اماقطعا

نبودشمحسوساست.«

به بهانه درگذشت بی صدای ناصر طهماسب؛

دوستی ام با ناصر طهماسب بیش از ۶۰ سال است

مهساعرفانی،دوبلورومدیردوباژمعتقداست:نسل
جدیددوبلهمیتوانندروزیهمچونگذشتهدرخشان
باشــند.اودرعینحالتاکیدداردکهنبایدنســلیرا
بانســلیدیگرمقایســهکردچونهرنسلدرخشش

خودشرادارد.
مهساعرفانی،فرزندمرحومحسینعرفانیوزندهیاد
شهاناظریانکههردوصدایماندگارکشورمانبودند
درگفتوگوییباایسنادربارهکارهایجدیدشازدوبله

فصلجدیدکارتون»فوتبالیستها«خبرمیدهد.
اومیگوید:اکنون»فوتبالیســتها«یجدیدرابرای
یکیازپلتفرمهاکارمیکنیم.خداراشکرخوباست
وراضیهســتم.قباًهمفصلهــایقدیمیاینکار
هــمازویاودیهاوهمازتلویزیونپخششــدحالا
نمیدانمبازخوردهابهچهصورتاســتامابههرحال
»فوتبالیســتها«جایگاهومخاطبخــودشرادارد.
طیاینمدتســریالهاوفیلمهایسینماییزیادی
کارکردیمکهاســامیهمهآنهارابهخاطرندارمامابه
تازگیسریال»دشــمنناشناخته«رابرایشبکهیک
ســیمادوبلهکردیم.همچنینسریالدیگریباعنوان
»سفیدپوشــان«دوبلهشدهاســتکهشبکهپخشش

هنوزمشخصنیست.
عرفانیدرادامهازدوبلــهفصلجدیدکارتون»باب
اســفنجی«خبرمیدهدومیگوید:باتوجهبهاینکه
»باباســفنجی«خیلیمورداســتقبالقرارگرفت،
بهتازگیفصلجدیدیازاینمجموعهرابرایشــبکه

نمایشخانگیدوبلهکردیمکههنوزپخشــششروع
نشــدهاست.یکسریالدیگرتحتعنوان»غول«هم
دوبلهکردیمکهفکرمیکنمبرایکشورکرهاستودر
۹۰قسمتدوبلهشدهاستاماشبکهایکهقراراست

کارراپخشکندمشخصنیست.
دخترزندهیادحســینعرفانیکهازکودکیدرکنار
پدرومادرشبادوبلههمراهشــدهاســت،ســپسبه
اینپرســشهاکهدوبلهحالحاضرچهشــرایطیرا
میگذراندوباتوجهبهازدستدادننسلطاییدوبله
کهروزبهروزهمبرتعداددرگذشتگانافزودهمیشود،
آیامیتوانامیدواربودنسلجدیدبتوانندجایگزیناین

افرادشوند؟پاسخداد.
اوخاطرنشانمیکند:ازدیدِمن،آننسل،نسلقدیم
بودند.کسانیکههنوزهســتندانشاءاللهکههمیشه
سامتباشندوسایهشانبالایسرهمهما،کسانیهم
کهفوتکردهاندروحشــانشاد.نسلجدیدیهمکه
الانهســتنداکثراًدستپروردههمانعزیزانهستند
وطبیعتاهمینطورنســلبهنسلافرادیکهمیآیند
موردآموزشنسلقبلقرارمیگیرند؛بنابراینازدید
منشرایطمعرفیجوانان)برایسندیکایگویندگان

خودمان(بهنظرمبسیارعالیاست.
مهساعرفانیدرتکمیلهمینصحبتهابیانمیکند:
اکثراًعزیزانیکهدرحالحاضرمشغولکارهستندآثار
درخشانیازخوددارند.بسیارامیدوارمکهایننسلهم
بتواندهمچونگذشتگانالبتهدرحدواندازهخودش

بدرخشد؛البتهکههرنســلیدرحدخودشچونما
اصولاًکســیراباکسیمقایســهنمیکنیم.هرکس
درجایــگاهوبــهاندازهخودشدرخشــش،تواناییو

استعدادشرانشانمیدهد.
اینمدیــردوباژدرپایاندرپاســخبهاینکهنقاط
ضعــفدوبلهفعلیرادرچهچیزیمیبیندوآیاهنوز
گویندگاندغدغهمالیدارند؟اظهارمیکند:طبیعتادر
کلشرایطاقتصادیبهگونهایاستکهافرادهرچهکار
میکنندبازهمبایدکمیبیشترازحدتوانکارکنند
ولیخداراشکرشــرایطفعلیدوبلهبدنیست؛یعنی
افــرادیکهتواناییدارنــدوکارمیکنندفکرمیکنم
راضیباشندالبتهمنسندیکایخودمانرامیگویم.

مدیر دوبلاژ اعلام کرد؛

دوبله »فوتبالیست ها«ی جدید و سریال کره ای ۹۰ قسمتی

وزیرفرهنگوارشــاداســامیدرشبشعرغزهگفت:
آراســتنموضوعاتمهمبهشــعروهنرآنهــارابهپیامی

ماندگارتبدیلمیکند.
بهگزارشایســنا،همزمانباهشــتادمینروز"عملیات
طوفانالاقصی"شــبشــعریباعنوان"شبشعربزرگ
غزه"همراهبااجرای"ســمفونیقدسشــریف"باحضور
شــاعران۱۴کشوروحوزهمقاومتدرتالاروحدتبرگزار

شد.
دراینمراســممحمدمهدیاســماعیلیوزیرفرهنگو
ارشاداســامی،پیمانجبلیرئیسسازمانصداوسیما،

حجتالاساممحمدقمیرئیسسازمانتبلیغاتاسامی،
مهدیرمضانیدبیرکلنهادکتابخانههایعمومیکشورو

برخیدیگرازمسئولانحضورداشتند.
محمدمهدیاسماعیلی،وزیرفرهنگوارشاداسامیدر
سخنانیدراینمراســمگفت:ازهمهدوستانعزیزیکه
اینبرنامهفاخرراتدارکدیدندازمیهمانانخارجیکهاز
کشــورهایخارجیآمدندواشعاربسیارخوبشانراقرائت
کردند،تشکرمیکنم.ملتایراندرطول۴۵سالگذشته
یارهمیشگیمردممظلومفلسطینبودهاست،وقتیانقاب
اســامیعلمحمایتازقدسرابلندکردکهکشــورهای

ســردمدارمبارزهباصهیونیســمچندمــاهقبلدرکمپ
دیویدمقابلصهیونیســتهاوآمریکاکرنشکردهبودندو
موجودیترژیمصهیونسیتیرابهرسمیتشناختهبودند.

اوادامهداد:۴۵ســالاستکهمردمایراندرکنارهمه
آرمانهایبلندیکهفریادزدهاندوبهترینجوانانشــانرا
تقدیمکردهاند،آرمانآزادیقدسشریفورهاییفلسطین
رامطرحکردهاند.خوشحالهستیممقاومتمردمفلسطین
ثمردادهاســت،خونهاییکهدراینمقاومتاعجازانگیز
درغزهبرزمینریخت،اســبابآبروریزیکاملاسراییلو

آمریکارافراهمکردهاست.

شب شعری که برای غزه برگزار شد
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امام جمعه سیریک:

برخی از مجوزهای صیادی در 
سیریک با رانت و رابطه واگذار 

شده است
امام جمعه ســیریک با گلایه و انتقاد شــدید از نحوه 
صدور مجوزهای صید در ســیریک، گفت: در شهرستان 
ســیریک، صدور مجوزهای صید با رانت و داشتن منافع 

برای برخی از افراد صادر شده است.
حجت الاسلام محسن ســالاری  در جمع خبرنگاران 
بــا اعلام این موضوع وضمن بیان گلایه و انتقاد شــدید 
از نحوه صدور مجوزهای صید در بین صیادان سیریکی، 
بر کــم کاری اداره شــیلات در صدور مجــوز صید در 
بین صیادان ســیریکی اشــاره کرد و افزود: بسیاری از 
صیادان سیریکی از نحوه صدور مجوز صید وحتی تعداد 
مجوزهای صادر شده و حتی به این تعداد شناورها ابراز 
گلایمنــدی کرده انــد، در صورتی که صیــادان در رفع 

بیکاری و رونق اقتصادی کشور نقش بسزایی دارند.
وی عنوان کرد: شــیلات اعطــای مجوزهای صید را 
منوط به داشــتن لنج در کارگاه های لنج سازی کرده و 
از ســویی دیگر صیادان با قایــق می گویند که این رویه 
ناعادلانه است و آنان پشتوانه مالی کافی برای این منظور 
ندارند که بخواهند شــناور در کارگاه ساخته و یا شناور 
بسته داشته باشند. از سوی دیگر ساخت شناور نیازمند 
به موافقت اصولی است و صیادان بدون داشتن موافقت 
اصولی چگونه می توانســتند لنج بسازند که حالا مجوز 

صید دریافت کنند.
امام جمعه سیریک خاطرنشــان کرد: صید و صیادی 
و آبــزی پروری از جمله مهم ترین و اصلی ترین راه های 
امرار معاش مردم هرمزگان است و مسئولان شیلات باید 
با نگاه عادلانه و با در نظر گرفتن دغدغه های محلی در 

زمینه اعطای مجوزهای صید اقدام کنند.

فرمانده منطقه یکم ندسا:

حضور پنج شهید گمنام، هرمزگان 
را به جوش و خروش آورد

فرمانده منطقــه یکم نیروی دریایی ســپاه گفت: ٢٨٠ 
شهید یک ملت را به حرکت در آوردند و ۵ شهید استان ما 
را به جوش خروش آورده و غرق در فرهنگ ایثار و شهادت 

کرده است و این برکات وجود شهدا در جامعه است.
ســردار عباس غلامشاهی  درباره خاکســپاری شهدای 
گمنام در سراســر کشور و از جمله در هرمزگان با بیان این 
که شــهیدان با عطر خود، فضای جامعه ما را دگرگون می 
ســازند و این یک ســرمایه بزرگ معنوی برای ملت ایران 
است، خاطرنشان کرد: ملت ایران در روزگاری که همه دنیا 
بر علیه او بود، به پیروزی رسید و این پیروزی را از مقاومت 

خویش بدست آورده است.
ســردار غلامشــاهی با تصریح بر این که توانمندی های 
باشــکوه امروز، محصول مقاومت باشکوه در گذشته است، 
افــزود: بــر روی تابوت یکی از شــهدای گمنــام اخیر در 
هرمزگان نوشته شــده بود که محل شهادت این عزیزمان 
در تک دشــمن در جزیره مجنون است، یعنی این شهید تا 
آخرین لحظه مانده و جزیره را رها نکرده و امروز برگشــته 
از این نظر می دانید که چه چیزی این شــهید را در جزیره 
مجنون نگه داشته و آن موضوع سخن امام بود که فرمودند 
جزیره مجنون را از دســت ندهند و شهدای ما با غیرت در 

این مسیر رشادت کردند.
فرمانده منطقه یکم نیروی دریایی سپاه اضافه کرد: شهدا 
به ما غیرت، مردانگی، ایثار و شــرافت را آموختند و رهبر 
معظم انقلاب فرمودند شــهدا با وجود خودشــان قله های 
بلند عشق را فتح کرده اند. اگر مقام معظم رهبری امروز می 
گوید ما به قله ها نزدیک شــده ایم منظورشان شهداست؛ 
شهدا می گویند گوشتان به سخنان ولی امرتان باشد امروز 
روز نشاط و امیدواری است؛ روز تفرقه و یاس نیست، امروز 
شــما در عالم می بینید که سناتور آمریکایی کنگره آمریکا 
را مورد مواخذه قرار می دهد که چرا از ایران می ترســیم در 

حالی که در گذشته ایرانی ها از ما می ترسیدند.
سردار غلامشاهی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
جوان ایرانی از آمریکایی ها نمی ترســد به همین خاطر تا 
آخرین نفس همیشــه ایستاده اند و شهدا حاضرند بدنشان 
ســالها در بیابان بمانند اما کرامت و عزت و شرافت ایرانی 
آسیب نبیند و امروز فرزندان مردم ایران در نیروی دریایی 
ســپاه نیز برای حفظ کرامت و عزت و اســتقلال کشــور 

همیشه بیدار و آگاه هستند.

رییس کل دادگستری هرمزگان:

۱۹ هکتار از اراضی ملی و دولتی 
در جزیره قشم رفع تصرف شد

رییس کل دادگستری هرمزگان از رفع تصرف ۱۹ هکتار 
از اراضی ملی و دولتی در جزیره قشم خبر داد.

به گزارش مهــر، مجتبی قهرمانی با اشــاره به تخریب 
مستحدثات غیرمجاز در این اراضی، تأکید کرد: این ساخت 
و سازهای غیرقانونی شامل »دیوارچینی، پی سنگی و سد 

و بند خاکی« بوده است.
رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان ارزش تقریبی 
اراضی اعاده شــده را ۵٠۳ میلیــارد و ۴٠٨ میلیون ریال 
اعلام کرد و افزود: این رفع تصرفات پس از ســپری شدن 
مراحــل قانونی و انجام اســتعلامات مورد نیــاز از مراجع 
ذی ربط به دســتور دادســتان عمومی و انقلاب شهرستان 
قشم و توسط یگان حفاظت از اراضی ملی و دولتی سازمان 
منطقــه آزاد با همکاری فراجــا در یک ماه اخیر به مرحله 

اجرا درآمده است.
قهرمانی تصریــح کرد: پرونده های مربــوط به تصرفات 
غیرقانونــی اراضی ملی و دولتی مطرح و تشــکیل شــده 
در مراجع قضائی اســتان هرمزگان، با جدیت و ســرعت 
رسیدگی می شوند و این موضوع به صورت ویژه در دستور 

کار دادگستری استان قرار دارد.
رئیس کل دادگســتری هرمزگان همچنین تأکید کرد: 
مشــارکت و هم افزایی تمامی دســتگاه ها و اطلاع رسانی 
عمومی امکان برخورد ســریع و بــه موقع با متصرفان غیر 
قانونــی و جلوگیری از تعدی بــه اراضی ملی و عرصه های 
طبیعی را فراهم می سازد و به همین منظور دستگاه قضائی 
اســتان هرمزگان به صورت شــبانه روزی آمــاده دریافت 

گزارش ها در این خصوص است.

خبر

استاندار هرمزگان:

پویش »نهال کاری شهید 
دوران« در پایگاه هوایی 

بندرعباس آغاز شد
اســتاندار هرمزگان گفت: در راستای طرح 
مردمی کاشــت یک میلیــارد درخت، پویش 
»نهال کاری شــهید دوران« در پایگاه شکاری 

عبدالکریمی بندرعباس آغاز شد.
مهــدی دوســتی  در آئیــن آغــاز پــوش 
»نهال کاری شهید دوران« که با حضور سرتیپ 
دوم خلبان امیر محســن حیدریــان فرمانده 
پایگاه نهم شکاری بندرعباس و مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیزداری هرمزگان در پایگاه هوایی 
بندرعباس، برگزار شد، اظهار کرد: این مراسم 
در راســتای طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت در کشــور، »پویش نهال کاری شهید 
دوران« آغاز شده است و امیدوارم توسط اقشار 

مختلف مردم به پیش برده شود.
وی عنوان کرد: با توجه به فرمایشــات مقام 
معظم رهبری نهضــت مردمی نهال کاری در 
کشور آغاز شده که این نهضت می تواند اثرات 
خوبــی در حوزه محیط زیســت و گســترش 

فضای سبز داشته باشد.
اســتاندار هرمزگان افزود: هرمزگان مطابق 
تعهد سالانه خود ۶ میلیون و ۵٠٠ هزار اصله 
نهال تولید خواهد کرد، تاکنون ۳ میلیون نهال 
حرا در ســواحل استان توســط جوامع محلی 
کشت شده و مابقی نیز تا پایان سال در سراسر 

استان کشت می شود.
وی تاکید کرد: امروز هم در ادامه این طرح 
مردمی، پویــش نهال کاری شــهید دوران با 
همکاری پایگاه نهم شــکاری بندرعباس در ۵ 

هکتار از اراضی آغاز شد.

مدیرکل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان:

۲۴فروند کشتی کالای 
اساسی در بندرعباس 

پهلودهی شد
مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان، تعداد 
کشتی های پهلودهی شده حامل کالای اساسی 
۹ ماه امسال در بندر شهید رجایی را ٢۴ فروند 

اعلام کرد.
حســین عباس نژاد  در تشــریح عملکرد ۹ 
ماهه شناورهای کالای اساسی )غیرکانتینری( 
در بزرگترین بندر تجاری ایران افزود: از ابتدای 
سال جاری تا پایان آذرماه امسال یک میلیون 
و ۱۹۶ هزار و ۹٨۳ تنُ کالای اساســی توسط 
٢۴ فروند کشتی تخلیه و بارگیری شده است.

وی با اشاره به کاهش واردات کالای اساسی 
در ۹ ماهــه امســال ادامــه داد: این کالاهای 
اساسی شــامل گندم، کود، روغن، شکر، ذرت 

و برنج بوده است.
مدیر منطقه ویــژه اقتصادی بندر شــهید 
رجایی ادامــه داد: از این میزان واردات کالای 
اساسی، ۷۴۶ هزار و ۴۶۴ تنُ مربوط به واردات 
گندم بوده که در مقایســه با مدت مشابه سال 
گذشــته ۴۱ درصد واردات گندم کاهش پیدا 

کرده است.
به گفتــه عباس نژاد؛ از ٢۴ فروند کشــتی 
پهلودهی شــده در بزرگ تریــن بندر تجاری 
ایران، ۱٢ فروند کشتی مربوط به گندم و هفت 

فروند مربوط به کود بوده است.
وی کمترین میزان واردات کالای اساسی را 
مربــوط به ۱۵ هزار و ٨۵۷ تنُ برنج اعلام کرد 
که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۴۵ 

درصد کاهش داشته است.

سرپرست فرمانداری بندرعباس:

راه های ورود خودرو به 
ساحل سورو باید مسدود 

شود
سرپرســت فرمانداری شهرستان بندرعباس 
گفت: راه های رفــت و آمد خودروها به داخل 
ســاحل ســورو ظرف مدت یک هفته توسط 
شــهرداری بندرعباس و با همــکاری جامعه 

محلی باید مسدود شود.
حبیب بهادری، در جلســه شورای ترافیک 
شهرســتان بندرعبــاس که شــب گذشــته 
برگزار شد، با اشــاره به لزوم بهره برداری بهتر 
شــهروندان از ســاحل ســورو، اظهار کرد: با 
مسدود کردن راه های منتهی به ساحل سورو 
از ورود خودرو به ســاحل باید جلوگیری شود 
تا مردم و گردشــگران بتوانند با آرامش خاطر 

جهت تفریح از ساحل استفاده کنند.
وی بــا تاکید بر اســتفاده از ظرفیت جامعه 
محلی برای مسدود کردن ساحل سورو مطرح 
کرد: با توجه به شناخت اهالی و بزرگان محل 
نسبت به راه های دسترسی و منتهی به ساحل 
از ظرفیت و مشورت اهالی نسبت به عدم ورود 

خودرو به ساحل استفاده شود.

رییس اداره تبلیغات اســلامی میناب 
گفت: احیای سنت حسنه اعتکاف یکبار 
بــرکات بزرگ نظام مقــدس جمهوری 
اســلامی اســت و باید به نحو شایسته 

برگزار شود.
به گزارش مهر، حجت الاســلام مفید 
ســهرابی صبح دوشــنبه در نشســت 
هماهنگی مراسم اعتکاف این شهرستان 
بیان داشــت: اعتکاف ســدی محکم در 
برابــر هجمه هــای فرهنگــی و توطئه 
های دشمنان اســت و می تواند جوانان 
را ازآســیب های اجتماعــی حفاظت و 

صیانت کند.
ســهرابی عنوان کرد: اعتکاف، حیات 
همانطور  اســت،  اسلامی  جامعه  بخش 
که که ماه مبارک رمضان، مدرسه عالی 
تربیت واخلاق اســت، اعتــکاف در ایام 
خــاص بخصوص در ماه رجب مدرســه 
اخلاق معنویت است و کسانی که توفیق 

درک این سنت مهم را پیدا می کنند.
وی اظهارداشت: ســال گذشته تعداد 
کل معتکفین در ۱۶ مســجد شهرستان 
میناب ۱۵٠۱ نفر شــرکت داشتند که 

۱٢٠۶ نفر خواهرم ٢۹۵ نفر بردار بودند 
و باتوجه ســال گذشــته بیماری کرونا 
وقفه دوساله بود و استقبال کم داشتیم 
ولی امسال پیش بینی می شود بیش از 

۷٠٠٠ نفر افزایش پیدا کند.
رییس اداره تبلیغات اســلامی میناب 
اعتکاف در مسجد  یادآور شد: مراســم 
امام شــهرمیناب و سایر مساجد شهر و 
روستاها و بخش های شهرستان برگزار 
می شود و معتکفین جهت ثبت نام صبح 
ها به اداره تبلیغات اســلامی و عصر ها 
به مسجد امام )ره( میناب از ۱۳ دیماه 

مراجعه کنند.
امام جمعه میناب گفت: اعتکاف یکی 
از بزرگترین هدایایی اســت که خداوند 

به جامعه ما عنایت کرده است.
افزود:  ابراهیمی  حجت الاسلام محسن 
اعتکاف ظرفیت معنوی عظیمی اســت 
که در متن اســلام تعبیه شــده و نقش 
مهمی در رشــد معنوی فــرد و جامعه 

دارد.
خطیــب جمعه میناب اظهار داشــت: 
امروز خوشبختانه اعتکاف امتداد جهانی 

هم پیدا کرده و دســت انــدرکاران این 
آیین معنوی باید به شــکرانه این نعمت 

بــزرگ زمینــه برگزاری یــک اعتکاف 
تاثیرگذار را فراهم کنند.

رییس اداره تبلیغات اسلامی میناب:

احیای اعتکاف از برکات نظام است

روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

چهار اتاق بهداشت در مدارس قشم راه اندازی شد
مدیر آموزش و پرورش شهرستان قشم گفت: چهار اتاق بهداشت جدید در راستای ارتقای سلامت جسمانی دانش آموزان در 

مدارس این شهرستان مرزی راه اندازی شد.
حسین رنجبر گلشواری در گفت و گو با ایرنا، افزود: این چهار اتاق بهداشت از ابتدای سال تحصیلی ۱۴٠۳ - ۱۴٠٢ با اعتبار 

۶ میلیارد و ۶٠٠ میلیون ریال در مدارس سرزمین آب و آفتاب راه اندازی شده است.
وی ادامه داد: با راه اندازی این اتاق های بهداشــت در مدارس نگین خلیج فارس، فعالیت ها و برنامه های این بخش از انسجام 

و سازماندهی مناسب تری برخوردار شده و مراقبین سلامت بهتر می توانند خدمات بهداشتی و آموزشی خود را به دانش آموزان 
ارایه دهند.مدیر آموزش و پرورش شهرستان قشم توضیح داد: اتاق بهداشت این مدارس به امکانات و تجهیزاتی از جمله تخت 
معاینه، قدسنج، ترازو، تب سنج، فشارسنج، انواع آتل شکسته بندی، ماکت دهان و دندان، چارت بینایی، میزپانسمان و جعبه 
کمک های اولیه مجهز بوده و اقداماتی از جمله معاینات غربالگری دانش آموزان، قد و وزن، ارایه خدمات بهداشتی و کمک های 

اولیه در آن انجام می شود.

دبیــرکل دهمین دوره اجــلاس جهانی مدیریت 
گفت: اجلاس جهانی مدیریت در قالب تور آموزشی 
میزبان مدیران و صاحبان کســب و کار کشــور بود 
و امید است تجارب ارائه شــده در زمینه مدیریتی 
باعــث ارتقــای بیشــتر مدیران بخــش خصوصی 
کشــورمان شــود.ابوالفضل اینانلو، دبیرکل دهمین 
دوره اجلاس جهانی مدیریت، امروز )چهارم دی ماه( 
با اشــاره به برگزاری ۹ دوره موفق اجلاس جهانی 
مدیریت در کشور، اظهار کرد: این اجلاس در قالب 
تور آموزشــی میزبان مدیران و صاحبان کســب و 
کار کشــور بود و امید اســت تجارب ارائه شده در 
زمینه مدیریتی باعث ارتقای بیشــتر مدیران بخش 

خصوصی کشورمان شود.
وی با اشاره به همراهی خانه صنعتکاران ایران در 
برگزاری این رویداد، بیان کــرد: چهره های مهمی 
در فضــای مدیریــت کســب و کار از جمله دکتر 
اندی پرســتون، دکتر پائول تــروال، دکتر محمود 
محمدیان، دکتر رضا نیســانی، اســتاد احد عظیم 
زاده، اســتاد رحیــم قربانی، دکتر فرشــید نائینی، 
دکتر محمدرضا سعدی، دکتر مهدی روحانی، دکتر 
مهدی باغبان، اســتاد حمید امامی، دکتر علی شاه 

حسینی، دکتر مهدی نکویی و دکتر مهدی صفایی 
در این رویداد به سخنرانی و ارائه راهکارهای نوین 

پرداختند. مدیریتی 
بایــد حجــم فعالیت های تولیــدی بخش 

خصوصی از دولت بیشتر شود
حجت الاســلام خان محمدی مدیر گشت ارشاد 
مســئولان کشــور نیز در این همایش با تجلیل از 
گفتمــان های این همایش به لزوم حمایت از بخش 

خصوصی اشــاره کرد و عنوان کرد: باید به ســمتی 
برویــم که حجم فعالیت بخــش خصوصی در حوزه 
تولید از حوزه های اقتصادی دولت بیشــتر شــود. 
چراکــه هر کجا بخــش خصوصی حضــور و نقش 

آفرین بوده باعث توفیق بوده است.
وی افزود: بــا وجود تحریم ها و فشــار اقتصادی 
شــاهد پویایی برخی حــوزه اقتصــادی در بخش 
خصوصی و البته صنایع دفاعی کشــور هســتیم که 
این مایع مباهات اســت لذا شایســته است صنایع 
بزرگ مــادر حمایت بیشــتری از بخش خصوصی 
انجام دهد و همچنین مجلس در زمینه تسهیلگری 
و حمایــت از تولید بخش خصوصی قوانین را به روز 
کند.به گزارش ایسنا؛ در این همایش در بخش پنل 
تخصصی اجلاس با عنوان توســعه کسب و کارها به 
روش مدیریــت جهانی و با رویکــرد رفع موانع نیز 
کارشناســان ومدیران به بیان نظرات کارشناســانه 
خــود پرداختند.قابل ذکر اســت؛ که در همایش از 
آقای محمد پاینده رئیس خانه صنعتکاران اســتان 
هرمزگان که مسئولیت کمیسیون روابط بین الملل 
خانــه صنعت کاران را به عهده دارد؛ تجلیل به عمل 

آمد.

دبیرکل دهمین دوره اجلاس جهانی مدیریت:

اجلاس جهانی مدیریت در قالب تور آموزشی
 در هرمزگان برگزار شد

استاندار هرمزگان با انتقاد از عملکرد نامناسب برخی 
از بانک های اســتان در پرداخت تسهیلات نهضت ملی 
مســکن گفت: باتوجه به آمار موجود بانک مســکن در 
حوزه تســهیلات مرتبط با نهضت ملی مسکن بیشترین 
پرداختی را داشــته اما پرداختی بانک های دیگر در این 

طرح ضعیف است.
به گزارش ایرنا، مهدی دوستی روز دوشنبه در نشست 
بررســی عملکرد بانک ها در طرح نهضت ملی مســکن 
افزود: در صورت ادامه ایــن روند ناچار به ارائه گزارش 

عملکرد بانک ها به مردم هستیم.

وی بیان کرد: در نشســتی که بــا هیئت مدیره بانک 
مســکن برگزار شد و با دســتورات مدیرعامل این بانک 
موانع تخصیص تســهیلات به طرح نهضت ملی مسکن 
اســتان رفع شد و با توافقات صورت گرفته در چند روز 
آینده شاهد جهش جدی در این طرح مهم خواهیم بود.

نماینده عالی دولت در اســتان هرمــزگان با قدردانی 
از تلاش های بانک مســکن در خصوص کمک به توسعه 
شــهرهای ســاحلی اســتان اظهار کرد: بانک مســکن 
نخســتین مجموعه ای بود که به منویــات رهبرمعظم 
انقلاب در زمینه توســعه شهرهای جدید ساحلی لبیک 

گفت.
دوستی با اشــاره به احداث شهر جدید ساحلی خلیج 
فارس یادآورشــد: شهر مدرن ســاحلی خلیج فارس با 
طراحی ویژه و ســرمایه گذاری بانک مســکن به زودی 
وارد مرحله اجرایی می شــود کــه گام بلندی در تحقق 

فرمایش رهبرمعظم انقلاب خواهد بود.
اســتان هرمزگان باید طی چهار سال در طرح نهضت 
ملی مســکن در بخش شهری و روســتایی افزون بر ۶۵ 
هزار واحد بســازد که ۵٠ هزار واحد مســکونی آن در 

شهرها و ۱۵ هزار واحد دیگر در روستاها است.

نارضایتی استاندار هرمزگان از پرداخت تسهیلات خانه سازی؛

بانک مسکن پیشتاز است

اسلام جاهدی قهرمان پارا قایقرانی هرمزگانی 
مدال طلای خود در مســابقات آسیایی هانگژو 
را بــرای آزادی زندانیان جرایــم غیرعمد این 

استان هدیه کرد.
به گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی اداره کل 
زندان هــای هرمــزگان، جاهدی بــا حضور در 
کانــون اصلاح و تربیت بندرعبــاس این مدال 
طــلا را برای آزادی مددجویان این کانون اهدا 

کرد.

وی بیــان کرد: امیــدوارم این مــدال باعث 
خوشــحالی خانواده هایی شود که سال ها چشم 

عزیزانشان هستند. آزادی  انتظار 
این مــدال آورهرمزگانی اظهار کرد: زندانیان 
جرائم غیرعمــد مجرم نیســتند بلکه به علت 
بدهــی و نداشــتن بضاعــت مالــی در زندان 
به سرمی برند و باید هرکســی که توانایی مالی 

دارد، یاری گر این افراد باشد.
جاهدی از ســایر ورزشــکاران و مدال آوران 

هرمزگانــی نیــز خواســت، مثل همیشــه در 
کارهــای خیر و خداپســندانه، هرچند کوچک 
پیش قدم شــوند تا گره ای از مشــکلات افراد 

باز شود. نیازمند 
گفتنی اســت ملی پوش پاراقایقرانی ایران در 
بازی های پارا آســیایی هانگژو در رشــته کانو 
کلاس vl٢ بــا زمان ۵۵ ثانیــه و ۷۴۹ هزارم 
ثانیه در رده نخست ایستاد و به مدال ارزشمند 

طلا دست یافت.

قهرمان پارا قایقرانی هرمزگانی، مدال طلای هانگژو را هدیه کرد



اخبار

اسپیس ایکس ماهواره های نظامی 
آلمان را به فضا برد

موشک فالکون ۹ شرکت اسپیس ایکس به همراه دو ماهواره، 
رادار شناسایی ارتش آلمان به مدار زمین برد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اسپیس، موشک فالکون 
۹ محموله ماموریــت SARah-۲ را از مقر فضایی وندربرگ 
در ســاعت ۱۳:۱۱ دقیقه به وقت گرینویچ به مدار پایین زمین 
برد.این پرواز در ابتدا قرار بود روز شنبه انجام شود اما یک روز 
به تاخیر افتاد تا کنترل های پیش از پرواز بیشتری انجام شود.

طــی ماموریــت SARah-۲ متعلق به آلمــان ۲ ماهواره 
مجهــز بــه رادار SAR به فضا پرتاب شــدند. وب ســایت

EverydayAstronautدر توضیح این ماموریت نوشــته 
اســت: SARah۲ وSARah۳ دو ماهــواره آنتن بازتابنده 
هستند. این بدان معنا است آنها همراستا با SARah۱ پرواز 

می کنند تا وضوح خوشه ماهواره ای را بیشتر کنند.
طی ماموریــت SARah۲ یک بوســتر فالکــون ۹ برای 
هشــتمین بار به فضا پرتاب شد. این بوســتر ۸ دقیقه پس از 

پرتاب روی زمین فرود آمد.
 SARah۳و SARah۲ در این میان بوستر بالایی موشک
را به مدار پایین زمین برد و به ترتیب در ۲۰ و ۲۵ دقیقه پس 

از پرتاب آزاد کرد.

از سوی پارلمان هند؛

قانون جدید ارتباطات هند تصویب 
شد

پارلمان هند یک لایحه مخابراتــی وضع کرده که جایگزین 
قانون فعلی آن با قدمت ۱۰۰ساله می شود.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از تک کرانچ، این در حالی 
اســت که هندوستان با بیش از ۱.۱۷ میلیارد اتصال موبایلی و 
۸۸۱ میلیون کاربر اینترنــت قصد دارد ارتباطات خود را نوین 
کند و ســرویس های جدید از جمله اینترنت ماهواره ای را به 

کار گیرد.
مجلس علیای پارلمان هند لایحــه ارتباطات ۲۰۲۳ را پنج 
شــنبه هفته گذشــته تصویب کرد.با وضع ایــن لایحه، قانون 
پیشــین که در عصر تلگــراف و حــدود ۱۸۸۵ میلادی وضع 
شده بود، نیز لغو شد و اکنون دولت نارندا مودی )نخست وزیر 
هند( می تواند ســرویس های مخابراتی و شبکه های ارتباطی 
را اســتفاده و کنترل کند و همچنیــن ترافیک داده را با توجه 
به منافــع ملی رصد کند. همچنین قانون جدید زمینه را برای 

رهگیری ارتباطات توسط دولت هند حفظ می کند.
طبق لایحه مذکور احراز هویت بیومتریک برای کاربران الزامی 
خواهد بود و تعداد ســیم کارت های هر کاربر برای جلوگیری 
از کلاهبرداری محدود خواهد شــد. علاوه بر آن قانون مذکور 
شــامل جریمه هایی تا ســقف ۱۲ هزار دلار برای نقض برخی 
موارد و تا سقف ۶۰۰۴۰۰ دلار برای نقض شرایط توصیف شده 
در مقررات اســت.از آنجایی که دولت هند قصد دارد ســرمایه 
گذاران خارجی را از طریق گسترش مشارکت خصوصی جذب 
کند، این لایحه اصلاحاتی را در قانون ســازمان تنظیم مقررات 
مخابرات هند با هدف تنظیم کننده مخابرات، در ســال ۱۹۹۷ 
انجام می دهد. این اصلاحات به مدیرانی با بیش از ۳۰ ســال 
تجربــه در بخش خصوصی اجازه مــی دهد تا به عنوان رییس 
رگولاتوری بخش منصوب شوند. از سوی دیگر افراد بالای ۲۵ 
سال می توانند عضو این رگولاتوری باشند. این کشور قبلًا فقط 
به کارمندان بازنشســته دولتی اجازه می داد به عنوان رئیس و 

اعضای تنظیم کننده فعالیت کنند.

تا ۲۰۳۰ میلادی؛

اینتل تراشه ای با یک هزار میلیارد 
ترانزیستور می سازد

با پیشرفته تر شدن صنعت بســته بندی تراشه بلندپروازی 
شرکت ها نیز بیشتر می شود. در این میان اینتل تصمیم دارد 
تراشــه ای با یک هزار میلیارد ترانزیســتور تا ۲۰۳۰ میلادی 

بسازد. 
به گــزارش مهر به نقل از گیزموچاینــا، طبق قانون مور که 
اینتــل و Fairchild Semiconductor ابداع کرده اند، 
تعداد ترانزیســتورهای تراشــه ها باید هر سال ۲ برابر شود اما 
این روند طی گذر زمان بدتر و نرخ ۲ برابر سازی ترانزیستورها 

کندتر شد و به ۳ سال رسید.
اما پت گلســینگر مدیر ارشــد اجرایی اینتل تایید کرد این 
شــرکت تا ۲۰۳۱ میلادی قانون مور را پشت سر می گذارد. او 
همچنین درباره فراتر بردن کانسپت قانون مور یا قانون مور۲.۰ 

برای افزایش تعداد ترانزیستورها نیز صحبت کرد.
TSMC و یک شــرکت کره ای نقشی اســتثنایی در ارائه 
تراشه های جدید اینتل براساس گره های ۲ نانومتری داشتند. 
حتی کوالکام نیز از سرویس های این شرکت ها استفاده کرد.

گلسینگر در سخنان خود گفت: تصور می کنم ما مرگ قانون 
مــور را تا ۳ یا ۴ دهه دیگر اعلام کنیم. هرچند این امر احتمالا 
واقعی باشــد اما دیگر در دوران طلایی قانون مور به ســر نمی 
بریم و اوضاع تغییر کرده اســت. تعداد دو برابر سازی تراشه ها 
تقریبا هر ۳ ســال یکبار اتفاق می افتد و ما نیز شــاهد کاهش 
روند بوده ایم.اینتل پس از دســتیابی به این پیشــرفت ها می 
تواند تا ۲۰۳۰ میلادی به یک هزار میلیارد ترانزیستور در یک 
تراشه دســت یابد.این نخستین باری نیست که برخی مقامات 
اینتــل ادعای چنین تحول بزرگی را مطرح می کنند. آن کلهر 
نایب رییس و مدیر عامل تکنولوژی دولوپمنت اینتل نیز اعلام 
کرده بود قانون مور در حال پیشرفت است و مقیاس بندی های 

سنتی نیز کندتر می شوند.
این شــرکت تصمیم دارد بسته بندی را پیشرفته تر کند و از 
فناوری های تولید ۳ نانومتری نیز اســتفاده کند. با این وجود 
چنین پیشــرفت هایی هزینه های بالایی دارند. گلســینگر در 
این باره می گوید: ۷یا ۸ ســال قبل یک کارخانه مدرن با ۱۰ 
میلیارد دلار ساخته می شــد، اکنون این امر ۲۰ میلیارد دلار 

هزینه دارد.

فناوری

ابلاغ بخشنامه وام ۳۵۰ 
میلیون تومانی مسکن 

روستایی به بانک ها
بخشنامه افزایش سقف فردی تسهیلات 
مســکن روســتایی به ۹ بانــک عامل به 
منظــور پرداخت تســهیلات جدید طرح 
بهســازی و نوسازی مســکن در روستاها 

و شهرهای زیر ۲۵ هزار نفری ابلاغ شد.
به گزارش ایســنا، بانــک مرکزی اعلام 
کــرد: بر اســاس تصمیمــات متخذه در 
شــورای پول و اعتبــار در تاریخ ۲۸ آبان 
۱۴۰۲ ســقف فردی تسهیلات بهسازی و 
نوسازی مســکن روستایی و شهرهای زیر 
۲۵ هزار نفــر جمعیت از دو میلیارد ریال 
به ســه و نیم میلیارد ریال با نرخ سود ۵ 

درصد افزایش پیدا کرد.
گفتنی اســت پیرو نامه ای در تاریخ ۱۶ 
شهریور ۱۴۰۱ درخصوص تسهیلات طرح 
ویژه بهسازی و نوسازی مسکن روستایی،  
تصویب نامه به تاریخ ۸ آبان ۱۴۰۲ هیات 
وزیــران در خصــوص تســهیلات مزبور، 
حســب تصمیمات متخذه در شورای پول 
و اعتبــار در تاریخ ۲۸  آبان ۱۴۰۲  مقرر 

شده:
"ســقف فردی تســهیلات طــرح ویژه 
بهســازی و نوسازی مســکن در روستاها 
و شــهرهای زیر  ۲۵ هــزار نفر جمعیت 
برای۳۵۰ هزار واحد مســکونی، به مبلغ 

۳.۵ میلیارد ریال افزایش یابد. "
افزایش سقف  گفتنی است؛ بخشــنامه 
فردی تســهیلات مســکن روستایی به ۹ 
بانک عامل ملت، مســکن، تجارت، ملی، 
صادرات، سپه، رفاه کارگران، کشاورزی و 

پست بانک ابلاغ شد.
ـ

معاون سازمان توسعه 
تجارت اعلام کرد؛

پیش بینی تجارت ۲۰ میلیارد دلاری با 
اوراسیا تا ۵ سال آینده

معاون ارتقای کسب وکارهای بین المللی 
ســازمان توســعه تجارت گفت: با امضای 
ســند نهایی توافقنامه تجــارت آزاد ۸۷ 
درصــد کد تعرفه کالاهــای تجاری ایران 
و اتحادیه اقتصادی اوراسیا صفر می شود.

بــه گزارش ایســنا، ســیدمحمدصادق 
قنــادزاده، اظهــار کرد: بعد از گذشــت 
بیش از ســه ســال و انجــام بیش از ۳۰ 
دور مذاکره، سند نهایی توافقنامه تجارت 
آزاد بین ایران و کشــورهای عضو اتحادیه 
اوراســیا امروز، چهارم دی ماه در حاشیه 
اجــلاس ســران ایــن اتحادیه در ســن 
پطرزبورگ روسیه به امضای وزیر صنعت، 
معدن و تجارت ایران و وزاری تجارت پنج 

کشور عضو این اتحادیه خواهد رسید.
قنادزاده با بیان اینکه توافقنامه تجارت 
آزاد بیــن ایــران و اتحادیه اوراســیا بعد 
از تصویــب در مجالس کشــورهای امضا 
کننــده قابل اجــرا خواهد بــود، تصریح 
کرد: با اجرایی شدن این توافقنامه تعرفه 
۸۷ درصد کالاهای تجــاری بین ایران و 
کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا 

صفر خواهد شد.
وی با حضور در یــک برنامه تلویزیونی 
افزود: این توافقنامه نخســتین توافقنامه 
چندجانبه تجــارت آزاد ایــران بوده که 
پیــش بینی می شــود با اجرایی شــدن 
آن تجارت ایران با کشــورهای عضو این 
اتحادیه تا پنج ســال آینده به ۱۸ تا ۲۰ 

میلیارد دلار برسد.
قنــادزاده همچنین با اشــاره به اجرای 
توافقنامــه تجارت ترجیهــی ایران و پنج 
اوراســیا  اقتصادی  اتحادیه  کشــور عضو 
گفــت: قبل از امضــای توافقنامه تجارت 
آزاد، از ســال ۱۳۹۸ توافقنامــه تجارت 
ترجیحی بین ایران و کشــورهای اوراسیا 
در حال اجرا بوده است. در دو تا سه سال 
اخیــر با اجرایی شــدن توافقنامه تجارت 
ترجیحی، حجم تجارت با کشورهای عضو 

اتحادیه اوراسیا دو برابر شده است.

نزول بازارهای آسیا در 
تعطیلات کریسمس

بیشتر معاملات  تعطیلی کریســمس  با 
بازار آسیا نزولی شد.

به گزارش ایسنا به نقل از مارکت، عمده 
بازارهــای ژاپن و چین بــه دنبال کاهش 
نرخ تــورم مصرف کننده ژاپن و همچنین 
بــدون تغییر ماندن نرخ هــای بهره بانک 

مرکزی چین )PBoC( کاهش یافتند.
بقیــه بازارهــا نیز به دلیل کریســمس 

تعطیل شدند.
شــنزن کامپوزیت ۰.۲۳ درصد کاهش 
یافت و شــانگهای کامپوزیت ۰.۱۴ درصد 
در ساعت سه و ۱۲ دقیقه بامداد به وقت 

اروپا سقوط کرد.
شاخص نیکی ۲۲۵ ژاپن در ساعت سه 
و ۱۲ دقیقــه صبح به وقــت اروپا ۰.۳۸ 

درصد افزایش یافت.
دلار با ۰.۱۰ درصد کاهش، کمتر از ین 
معامله شــد و در ساعت یک و ۴۰ دقیقه 

به وقت اروپا به ۱۴۲.۳۲ ین رسید.

6
هواپیمایی قطر )قطر ایرویز( از توســعه شبکه ۲۰۲۴ خود با مقاصد جدید رونمایی کرد.

به گزارش ایسنا به نقل از بیزنس، خطوط هوایی هواپیمایی قطر گسترش شبکه خود را در سال ۲۰۲۴ با مقاصد 
جدید هیجان انگیز همچنین از سرگیری پروازها اعلام کرد.

بر اســاس این بیانیه، مسافران می توانند قبل از آغاز سال جدید مقاصد مورد نظر خود را رزرو کنند.

آنان برنامه ریزی ســفرهای تابســتانی ۲۰۲۴ خود را با از سرگیری سفر به ونیز، ایتالیا در ماه ژوئن و به دنبال آن 
مقصد جدید هیجان انگیز هامبورگ، آلمان در ماه جولای آغاز کنند. این دروازه ها به عنوان وســیله ای برای افزایش 
فعالیت های اقتصادی و گردشــگری عمل می کنند، زیرا به شــبکه برنده جایزه قطــر ایرویز با بیش از ۱۷۰ مقصد 

متصل می شوند.

مقاصد جدید هواپیمایی قطر مشخص شد

اقتصادی
روزنامه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی

سه شنبه
05 دی 1402
 شماره  1594

به گفته رئیس سازمان خصوصی سازی، 
نتیجه تمام جلسات و پیگیری ها در خصوص 
مولد سازی دارایی ها  ، معرفی ۱۸۰۳ دارایی 
مازاد به  ارزش برآوردی ۱۲۹ هزار میلیارد 
تومان است؛ مولدســازی که مسیری برای 
استفاده مناسب از اموال راکد و بلااستفاده 
دولــت در جهت رونق اقتصــادی و تولید 

محسوب می شود.
دارایی های  مولدســــازی  عالــی  هیأت 
بــه  در جلســــه ۲۱/۱۰/۱۴۰۱  دولــت 
پیشنهاد مشــترک وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و سازمان برنامه و بودجه کشور و به 
اســتناد جزء )۶( بند )۲( مصوبه شصت و 
هفتمین شورای عالی هماهنگی اقتصادی، 
آیین نامه اجرایی مولد ســازی دارایی های 

راکد دولت را تصویب کرد.
وزارت  مولدســازی،  آیین نامــه  طبــق 
امور اقتصــاد و دارایی از طریق ســازمان 
مصوبات  اجرای  مسئولیت  خصوصی سازی 
هیات را بر عهده دارد. شناسایی دارایی های 
پیشــنهاد  مازاد دســتگاه های مشــمول، 
فهرســت دارایی های مازاد، پیشنهاد روش 
مولدسازی دارایی های مازاد با اخذ نظرات 
فهرست  تهیه  مشــمول،  از دســتگاه های 
و نحــوه تعیین تکلیــف طرح های عمرانی 
نیمه تمام به صورت مشــترک با ســازمان 
برنامه و بودجه کشــور با اخــذ نظرات از 
دستگاه های مشــمول و... از جمله وظایف 
مجری این آیین نامه اســت. بر این اساس 
دستگاه های مشمول مکلف شدند حداکثر 
طی یک ماه از ابلاغ این آیین نامه اطلاعات 
اراضی، املاک و ســایر اموال و دارایی های 
غیرمنقول در اختیار خود را ثبت و تکمیل 

کنند.
اموال راکد دولتی که بار ها رئیس جمهور 
بر مولدســازی آن ها تاکید داشتند در آذر 
۱۴۰۰ در گفــت و گوی تلویزیونی ابراهیم 
رئیســی گفت: برخی از اموال راکد دولت 
مولد نیســتند در قانون هم آمده که مازاد 
آنچه که در اختیار دولت است واگذار شود.

مولد ســازی که ســال ها نادیده گرفته 
شــد البته به گفته قربان زاده رئیس سابق 
ســازمان خصوصی ســازی بر ســر راه آن 
موانعی هم وجود داشــت موانعی که او در 
خصوص آن اظهار کــرد: از جمله موانع بر 
سر راه مولدسازی در ابتدای کار، شناسایی 
بود که مقاومت هایی را دستگاه های اجرایی 
داشــتند البته اطلاعات هــم کافی نبوده 
همچنین مخرج کسر دارایی های دولت نیز 

احصاء نشده و کامل نبوده است.
به تازگی هم رئیس ســازمان خصوصی 

خصــوص  در  رحمتــی  مالــک  ســازی 
مولدســازی اظهار کرده است: مولدسازی 
یک امر گسترده اســت که در آن مدیران 
باید رویکردی درآمــدی در پیش بگیرند، 
یعنی باید ابتدا هزینه های خود را دربیاورند 
و بعــد بروند طرح های در دســت اقدام را 
عملیاتی کنند، به نحوی که در حال حاضر 
این طراحــی و عملیات به طــور هم زمان 
درحال وقوع است و هم اکنون همه وظایف 
ساختاری و فرآیندهای مولد سازی تقریبا 
بالای ۸۰ تا ۸۵ درصد پیشــرفت فیزیکی 

دارند.
شناسایی ۱۸۰۳ اموال مازاد دولتی

او به ارائه آمار های مولدســازی پرداخت 
و عنوان کــرد: تاکنون ۱۸۰۳ دارایی مازاد 
به ارزش برآوردی ۱۲۹ هزار میلیارد تومان 
معرفی شده و طبق دســتور شما آن ها به 
پیمانکاران بزرگ کشور معرفی شده است، 
که چندین پیمانکار بزرگ لیســت را از ما 
دریافت کرده اند و در حال گزینش هستند 
که بتوانیم طرح های عمرانی نیمه تمام را از 

این مسیر تامین منابع کنیم.
افزایــی  ارزش  اهمیــت  بــر  رحمتــی 
دارایی های مازاد دولت تاکید کرد و گفت: 
در گذشته دســتگاه ها دارایی های خود را 
خام واگذار می کردند، مثلا دستگاهی یک 
زمینی داشــت و آن را واگذار می کرد، ولی 
الان مــا فرآینــد ارزش افزایی داریم یعنی 
آن زمین باید بیایید در کمیســیون ماده ۵ 
و بالاترین ارزش افــزوده را پیدا کند و در 
نهایت با حداکثر قیمت کارشناسی فروخته 
شود. به عبارتی در مولد سازی خام فروشی 
ممنوع اســت و این یک مقــدار فرآیند را 
طولانــی می کند. تاکنون ۴۷۱ ملک بزرگ 
ارزش افزایی شــده کــه در مجاری قانونی 
برای اخذ مصوبــات جریان دارد، همچنین 
۸۵ ملــک را آگهی کردیم که به اندازه ۲.۲ 

همت ارزش گذاری شده است.
تعداد قابل توجهــی از اموال مازاد 
شده  شناسایی  اســتان ها  در  دولتی 

است
در ادامــه هــم روز گذشــته دبیر هیات 
عالی مولدســازی دارایی های دولت احسان 
خانــدوزی با اشــاره بــه عملکــرد هیات 
مولدســازی تــا آذرماه امســال بیان کرد: 
عملکرد این هیات حاکی از آن اســت که 
تعداد قابل توجه ای اموال مازاد در استان ها 

شناسایی شده است.
او بــا بیــان اینکه این امــوال را نه فقط 
مقامات اســتانی بلکه مقاماتِ وزارتخانه ها 
و دســتگاه های ملی آن ها را تایید کرده اند، 

اظهــار کرد: در ادامه این اموال به ســمت 
ارزش افزایی بهتر حرکت داده شــده است. 
همچنین برخی از ایــن اموال وارد مرحله 
قیمت گذاری کارشناسی رسمی دادگستری 
شــده و برخی از آن ها نیــز وارد عرضه و 
فــروش چه در قالب بــورس کالا و چه در 
قالــب مزایده عمومــی و فراخوان عمومی 
شده اســت.خاندوزی در ادامه اظهار کرد: 
امیدواریم در ماه های پایانی ســال ۱۴۰۲ 
و به ویژه در ســال ۱۴۰۳ که دومین سال 
مولدســازی دارایی های دولت اســت، این 
موارد به ثمر و نتیجه رســیده و ما بتوانیم 
بخش قابل توجهی از کسری بودجه عمرانی 

دولت را از این طریق تامین کنیم.
مولدســازی که وحید شقاقی کارشناس 
اقتصادی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان در خصوص آن بیــان کرد: در همه 
نقــاط دنیا معمولا ســازمان مولدســازی 
دارایی هــای دولــت وجــود دارد دولت ها 
هــم اموال متعددی از زمین و ســاختمان 
تــا تجهیــزات و... دارند که ایــن اموال یا 
بلااستفاده اســت یا قابلیت تغییر کاربری 
دارند تا بتوان از آن ها اســتفاده بهینه کرد. 
سازمان های مولدســازی وظیفه دارند که 
این اموال بلااســتفاده، مــازاد و غیر بهرور 
را شناســایی و برای مولدسازی هر کدام از 

آن ها برنامه ریزی داشته باشند.
مولدسازی صرفا فروش اموال نیست

این کارشــناس اقتصادی در ادامه عنوان 
کرد: فــرض کنید دولت یــک زمینی در 
تهران دارد که می تواند آن را با مشــارکت 
بخش خصوصی تبدیل به فضای سبز کند 

تبدیل این زمین ها به فضای سبز با کمک 
بخش خصوصی می تواند سلامت شهروندان 
را افزایــش دهد و این هــم یک نوع معنی 
مولدسازی است به عبارتی مولدسازی صرفا 
فروش اموال نیست و فراتر از فروش اموال 
اســت البته دولت می تواند برخی از اموال 
بدون استفاده خود را به فروش برساند و در 
بخش های مورد نیاز کشور مانند حوزه های 

توسعه ای، عمرانی و تولیدی استفاده کند.
شــقاقی افزود: در مجمــوع باید درآمد 
توســعه  بــرای  مولدســازی  از  حاصــل 
طبیعتا  و  اســتفاده شــود  زیرســاخت ها 
زمانی که زیرســاخت های کشــور توسعه 
پیدا کند و ســرمایه گذاری دولت افزایش 
یابــد این اقدامات محرکی خواهد بود برای 
ســرمایه گذاری بیشــتر بخش خصوصی و 
می تواند کمک به رونــق اقتصادی و تولید 

کند.
رونق اقتصادی در مســیر مولدسازی که 
۹ بهمن ســال گذشــته هم رئیس جمهور 
با اشــاره بــه آن مطرح کرده بــود: هدف 
مولدســازی دارایی های دولت این است که 
در اجرای قانون، از ثروت های بلااســتفاده 
و متوقــف مانده در دســتگاه ها برای رونق 
تولید و تســریع پیشرفت کشــور استفاده 

بهینه شود.
بــه گفتــه کارشناســان و مســئولان، 
مولدســازی مســیری برای کمک به رونق 
تولید و اقتصاد خواهد بود مسیری که تازه 
در ابتدای راه است و باید دولت مردان برای 
بهره برداری مناســب از آن برنامه دقیق و 

جامعه داشته باشند.

مدیرکل غرب آســیای سازمان توســعه تجارت از مجازات ۱۵ 
بانک عراقی که با کشورهای تحریمی همکاری داشتند خبر داد و 
گفت: اکنون امکان تبادلات ارزی از آنها گرفته شده و تبادلات آنها 

با دینار انجام می شود.
بــه گزارش مهر، عبدالامیر ربیع هاوی مدیرکل غرب آســیای 
سازمان توسعه تجارت ایران امروز در نشست شورای سیاستگذاری 
همکاری های ایران و عراق اظهار کرد: مشکلات ترانزیت از کشور 
عراق که در چند ســال گذشته با مشــکلاتی مواجه بود اکنون 
برطرف شــده است و تجار می توانند از طریق این کشور کالاهای 

خود را به سایر کشورها صادر کنند.
وی با بیان اینکه بخش مهمی از درآمدزایی صادراتی ما به عراق 
از طریق خدمات فنی مهندســی بود که به دنبال تداوم و توسعه 
این بخش هستیم، گفت: صادرات خدمات فنی مهندسی که طی 
ســال های ۲۰۱۲ تا ۲۰۱۹ به این کشور با مشکلاتی مواجه بود 

اکنون شکل و شمایل جدیدی به خود گرفته است.
ربیــع هاوی تصریح کرد: بازار عراق شــمایل جدیدی به خود 
گرفته است و ورود شرکت های بزرگ ایرانی و همکاری مشترک با 
شرکت های عراقی می تواند فرصت مناسبی برای تولید مشترک با 
این کشور باشد. شرکت هایی که شرایط بازار عراق را درک کنند 
در این کشــور موفق تر خواهند بود زیرا آنها به دنبال خودکفایی 
در تولیدات خود بوده و از طرفی با تولید در کشور خود به دنبال 
صادرات هستند که شــرکت های ایرانی می توانند در این زمینه 

نقش آفرینی داشته باشند.
مدیرکل غرب آســیای ســازمان توســعه تجارت ایران گفت: 
سیاســت کاهش واردات عراق و ایجاد ممنوعیــت برای واردات 
برخی از محصولات کشاورزی و حتی صنعتی، مشکلاتی را برای 

صادرکنندگان ایرانی ایجاد کرده است.
وی به برگزاری نمایشــگاه در عراق اشاره کرد و ادامه داد: برای 
حضور پررنگ تر در کشــور عراق نمایشگاه های متعددی توسط 
ایران در این کشــور برگزار می شــود به طوری که ۲۰ نمایشگاه 
در این کشــور داریم. همچنین رویدادهای تجاری ایران در این 
کشور برگزار و هیئت های تجاری از کشورمان به این کشور اعزام 

می شود.
ربیع هاوی با اشاره به سفر اخیر وزیر صمت ایران به عراق گفت: 
در این سفر با مقامات مختلف عراقی مذاکره و نتایج و راهکارهای 
خوبی برای رفع مشکلات تبادلات ارزی با این کشور حاصل شد.

۱۵ بانک عراقی مجازات شدند
مدیرکل غرب آســیای ســازمان توســعه تجارت در ارتباط با 
مشــکلات ارزی که بابت تحریم های آمریکا در عراق وجود دارد، 
تصریح کرد: بخش خصوصی عراق قدرتمند اســت و می تواند در 
تصمیم سازی ها نقش آفرینی داشته باشد و حتی به تصمیماتی که 

دولت این کشور می گیرد اعتراض کند.
وی بیان کرد: با رایزنی هایی که با بخش خصوصی عراق از جمله 
اتاق بازرگانی این کشــور صورت می گیرد، این بخش می تواند با 
اعتراض به سیاســت های ارزی، شرایط را برای تسهیل مبادلات 
تجاری فراهم کند تا امکان اختصاص ارز رســمی این کشور در 
تبادلات تجاری با ایران فراهم شود.ربیع هاوی یادآور شد: بر اساس 
قوانین موجود در عراق که ناشی از سیاست های تحریمی آمریکا 
اســت به ۵ کشــور تحریمی از جمله ایران ارز رسمی این کشور 
تعلق نمی گیرد.مدیر کل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت افزود: 
با مقامات رســمی عراق از جمله نخست وزیر و وزیر تجارت این 
کشور رایزنی هایی داشــته ایم و قول های مساعدی داده شده اما 
بخش خصوصی عراق از جمله اتاق بازرگانی برای رفع این مشکل 

می تواند اثرگذارتر باشد.
به گفته ربیع هاوی، ۱۵ بانک عراقی که با کشورهای تحریمی 
همکاری داشتند تنبیه شدند و اکنون امکان تبادلات ارزی از آنها 

گرفته شده و تبادلات آنها با دینار انجام می شود.
مدیر کل غرب آسیای سازمان توسعه تجارت گفت: در صورتی 
که با بخش خصوصی عراق نشســت و مذاکره داشــته باشــیم 

امیدواریم این مشکلات رفع شود.
ربیع هاوی اظهار کرد: ســایر کشــورهای رقیب ایران در بازار 
عراق مانند ترکیه و عربستان تسهیلاتی برای جایگزینی ایران ارائه 

می کنند.
وی افزود: با توجه به حضور رقبا از جمله عربستان و ترکیه در 

بازار عراق و مشکلات ذکر شده اگر به فکر حل آن نباشیم تجارت 
با عراق برای ما در سال آینده میلادی سخت می شود.

سند راهبردی تجارت ایران با عراق در آستانه تدوین
ربیع هاوی با اشاره به تدوین سند راهبرد تجارت ایران با عراق 
در وزارت خارجه گفت: این راهبرد تجاری با چین تدوین شــده 
و اکنون این ســند در مورد عراق در حال تدوین است و نظراتی 
از ما خواسته اند.مدیرکل دفتر حوزه غرب آسیای سازمان توسعه 
تجارت ایران بیان داشت: با تدوین این سند نقشه راه ایران و عراق 

به کامل ترسیم می شود.
مدیر کل غرب آســیای ســازمان توســعه تجارت تاکید کرد: 
همچنین برای رفع مشــکلات صادرات به این کشور برنامه ایجاد 
صندوق مشترک برای صادرات خدمات فنی مهندسی نیز داریم 
که در صورت موافقت طرف عراقی می توانیم صدور ضمانتنامه و 

حتی تسهیلات ارزی ایجاد کنیم.
رشد ۳۰ درصدی صادرات به عراق

وی همچنین به آمار تجارت با عراق اشاره کرد و گفت: صادرات 
ایران به عراق در ۸ ماهه اول ســال جاری ۶.۲ میلیارد دلار بوده 
که ۳۰ درصد رشد داشته است. یک میلیارد و۳۰۰ میلیون دلار از 

صادرات ایران به عراق صادرات گاز بوده است.
به گفته مدیرکل غرب آســیای ســازمان توسعه اجارت، رشد 
صادرات ما به عراق به همراه صادرات گاز در ۸ ماهه ۳۰ درصد و 

بدون در نظر گرفتن گاز ۱۰ درصد بوده است.
ربیع هاوی با بیان اینکه امیدواریم رشد صادرات ایران به عراق 
تا پایان سال نیز ادامه یابد، گفت: امیدواریم در سال جاری مانند 
سال ۱۴۰۱ رکورد صادرات ما به عراق شکسته شود زیرا در سال 
گذشته با صادرات بیش از ۱۰ میلیارد دلار به عراق رکورد صادرات 

۲۰ ساله ما به عراق شکسته شد.
رایزن بازرگانی ســابق ایران در عراق بیان کرد: بعد از تأکیدات 
بخش دولتی و خصوصی مبنی بر لزوم ســرمایه گذاری مشترک 
در عراق، در ۸ ماهه ابتدای ســال جاری شــرکت های بزرگی در 
عراق حضور یافتند و توافقاتی نیز با شرکت های عراق برای تولید 

مشترک انجام شده است.

تنبیه ۱۵ بانک عراقی به دلیل تجارت با کشورهای تحریمی

حرکت قطار مولدسازی در مسیر تولید 
با معرفی ۱۸۰۳ مورد از اموال مازاد دولتی



خبر

پژوهشگران و نوآوران برتر محیط 
زیست تجلیل می شوند

معاون آموزش و مشــارکت های مردمی ســازمان محیط 
زیست، از برگزاری جشنواره تجلیل از پژوهشگران، فناوران و 

نوآوران برتر سازمان حفاظت محیط زیست خبر داد.
 نــورالله مرادی معــاون آموزش و مشــارکت های مردمی 
سازمان محیط زیست گفت: جشنواره تجلیل از پژوهشگران، 
فناوران و نوآوران برتر ســازمان حفاظت محیط زیســت در 
چهــار گروه پژوهشــگر برتر، فناور برتــر، اداره کل حفاظت 
محیط زیست برتر و طرح پژوهشی برتر در روز پنجم دی ماه 

برگزار می شود.
وی، تجلیل از پژوهشگران، فناوران و نوآوران را در راستای 
تحقق ماده ۶۴ قانون برنامه ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی جمهوری اســامی ایران و بند ۱۳ از سیاست های 
کلی محیط زیســت اباغی رهبری دانســت و افــزود: این 
جشــنواره با هدف تقویت زیرساخت های پژوهش در ساختار 
ســازمانی، توســعه پژوهش های مؤثر در حــل چالش های 
اولویت دار محیط زیست و ارتقای فرهنگ تحقیق و پژوهش، 
با رویکرد تشــویق افرادی که در این مســیر کوشا بوده اند، 

برنامه ریزی شده است.
مرادی تصریح کرد: شــاخص های انتخاب نفرات برگزیده 
این جشنواره مطابق با دستورالعمل وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری، توسط دفتر مدیریت اقتصاد و فناوری محیط زیست 
به عنوان دبیرخانه جشــنواره تهیه شد و مدارک و مستندات 
همکارانی که فعالیت های پژوهشی یا فناورانه خود را مطابق 
با شــاخص های اعام شده از ســوی دبیرخانه انجام داده اند، 
توسط داوران جشنواره بررسی و پس از جمع بندی امتیازات، 
از نفــرات برگزیده هر چهار گروه حاضر در جشــنواره تقدیر 

به عمل خواهد آمد.
معاون آموزش و مشارکت های مردمی با تأکید بر نقش مهم 
پژوهش در افزایش بهره وری سیاست ها، برنامه ها و اقدام های 
کلیدی کشــور از طریق تأمین اطاعات و داده های دقیق و 
معتبر، گفت: باید به ســوی تقویت پژوهش های کاربردی و 
مســئله محور حرکت کنیم و در این راه، نیازمند همگرایی و 

هم افزایی همه متولیان امر هستیم.

مدیرکل کمیته بین المللی صلیب 
سرخ تغییر کرد

مجمــع کمیتــه بین المللی صلیب ســرخ مدیرکل بعدی 
سازمان صلیب سرخ را منصوب کرد.

بــه نقل از جمعیت هال احمر مجمــع کمیته بین المللی 
صلیب ســرخ »پیــر کراهنبُل« را به عنــوان مدیرکل بعدی 

سازمان منصوب کرد.
آقای کراهنبُل در حال حاضر سمت دبیرکلی مجمع کمیته 
بین المللی صلیب ســرخ را داراســت و پیــش از آن در مقام 
فرستاده ویژه رئیس کمیته بین المللی صلیب سرخ در چین 
و رئیس نمایندگی منطقه شــرق آسیا در سال های ۲۰۲۳-

۲۰۲۱ خدمت کرده است.
در ســال های ۲۰۱۴ تا ۲۰۱۹، وی به سمت کمیسرکل و 

معاون دبیرکل سازمان ملل در UNWRA مشغول بود.

رئیس سازمان ثبت احوال کشور خبر داد؛

الکترونیکی شدن گواهی های 
ولادت و فوت؛ بزودی

رئیس سازمان ثبت احوال کشور با اشاره به طراحی سامانه 
هدی )هویــت دیجیتال ایرانیان( مبتنی بر اینترنت از حذف 

فیزیک گواهی ولادت و فوت تا چند روز آینده خبر داد.
به گزارش ایسنا، هاشم کارگر معاون وزیر و رئیس سازمان 
ثبت احوال کشــور به مناســبت روز ملی ثبت احوال گفت: 
سازمان ثبت احوال ارتباط بسیار زیادی با مجموعه گسترده 
دولت دارد؛ اما جنس سازمان از نوع خدماتی و بیشتر مشغول 

خدمت رسانی است.
وی با اشــاره به اینکه تحقق یک ســازمان هوشمند جزو 
برنامه های طراحی شده از دو ســال قبل برای سازمان ثبت 
احوال اســت، افزود: ما ســامانه »ســهیم« را به عنوان یک 
درگاه تعاملــی با هموطنان برای دریافت خدمات الکترونیک 
و اطاعات خانواده و همچنین امکان ویرایش اطاعات افراد 

راه اندازی کردیم.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور گفت: سازمان ثبت احوال 
بــرای اولین بار در حوزه اطاعــات جمعیتی نیز اقدام کرده 
و برخــی اقدامات ثبتی مبنا مانند اطاعــات نرخ باروری را 
جمع آوری کرد و ســرویس های الکترونیکی را در این راستا 

ارائه داد.
کارگر از حذف فیزیک گواهی های ولادت و فوت طی چند 
روز آینده خبــرداد و عنوان کرد: افراد برای شناســنامه دار 
کردن نوزاد بایــد گواهی ولادت را از مراجع رســمی مانند 
بیمارســتان دریافت می کردند و به ثبت احوال ارائه می دادند 
کــه ما با وزارت بهداشــت هماهنگ کردیــم و در چند روز 
آینده فیزیک گواهی ها حذف خواهد شد؛ بطوریکه هیچ پدر 
و مادری برای دریافت شناســنامه نوزاد خود لازم نیست به 
ســازمان ثبت احوال مراجعه فیزیکی کند و با انتخاب اســم 
نوزاد به صورت الکترونیکی، شناسنامه نوزاد را در درب منزل 

دریافت خواهد کرد.
وی افــزود: گواهی فوت نیز به زودی به صورت الکترونیک 
صادر خواهد شــد و در اختیار خانواده متوفی و سایر مراجع 
قرار می گیرد.رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور از طراحی 
ســامانه هدی )هویت دیجیتال ایرانیــان( مبتنی بر اینترنت 
خبــرداد و گفــت: از آنجایی که غالب خدمات ما در بســتر 
اینترانت انجام می شــود؛ لذا ســامانه ای طراحی کردیم تا به 
عنوان مبنای ارائه خدمــات در اختیار بخش های خصوصی 
و مردم قرار گیرد. این ســامانه به احــراز هویت افراد کمک 
می کند و مراحل پایانی احــراز هویت غیرحضوری هم تا دو 

سه هفته آینده انجام می شود.

اخبار

ضرورت بهره گیری از 
دانش و تجهیزات روز در 

مدیریت بحران
دومین رویداد مدیریت بحران ایران قوی 

در مصلی تهران آغاز به کار کرد.
به گزارش ایسنا، دومین رویداد مدیریت 
بحران ایــران قوی با حضــور نمایندگانی 
از ســازمان جهانی بهداشت، سازمان ملی 
مهاجــرت و ... صبح امروز در محل مصلی 
امام خمینی )ره( فعالیت خود را آغاز کرد. 
این رویداد تا ششــم دی ماه ادامه خواهد 

داشت.
محمد حســن نامــی، رئیس ســازمان 
مدیریــت بحران کشــور در حاشــیه این 
رویداد با حضور در جمع خبرنگاران گفت: 
سال گذشته اولین رویداد مدیریت بحران 
ایــران قوی را برگزار کردیم و امســال نیز 
دومین مرحله آن به اجرا درآمد تا آخرین 
دســتاوردها و اقدامــات در حوزه ایمنی و 
مدیریت بحران به نمایش در آمده و امکان 
و فرصتی برای تعامل و معرفی شرکت های 
دانش بنیان و فعالان این عرصه فراهم شود.

وی ادامــه داد:عــاوه بر شــرکت های 
دانش بنیان و موسسات فعال در این حوزه، 
۳۱ دســتگاه  عضو شــورای عالی مدیریت 
بحران در این زمینه مســئولیت دارند. که 
این رویداد می تواند امکان تعامل شرکت ها 
و موسســات با این دســتگاه ها را تسهیل 
کند. در نمایشــگاه امســال وزارتخانه ها، 
سازمان ها و شــرکت های صنعتی مرتبط 
با تولیدات بحران و همچنین شــرکت های 
دانش بنیــان که محصــولات جدیدی در 
حــوزه پیشــگیری، مقابله و بازســازی و 
بازتوانی تولید کرده  و در این نمایشگاه به 

نمایش می گذارند.
رئیس ســازمان مدیریت بحران کشــور 
با اشــاره به پدیده تغییرات اقلیمی گفت: 
امــروز جهان با چالش های جدیدی مواجه 
است که شــاید تا همین چند سال پیش 
جزو دغدغه های اصلــی و اولویت دار نبود. 
امروز تغییرات اقلیمی و آب و هوایی مساله 
مهمی اســت و کشور ما هم با این شرایط 

روبه است.
نامــی با تاکیــد بر اینکه بایــد آمادگی 
بیشتری برای مقابله با بحران های مختلف 
داشــته باشــیم، گفت: مدیریــت بحران 
برای حفظ جــان و دارایی هــای مردم و 
سرمایه های کشــور است. در همین راستا 
نیز ما باید از دانش و تجهیزات روز استفاده 
کنیم. دانشــمندان خودمان نیز در زمینه 
اقدامات خوبی  تولید فناوری های جدیــد 

انجام داده اند.
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور در 
پاسخ به این پرسش که چه میزان آمادگی 
در ســازمان مدیریت بحران برای مقابله و 
پیشــگیری از حوادث طبیعی وجود دارد 
افزود: در مقایسه با کشورهای جهان نمره 
ما بالا اســت. ضمن اینکه در مواقع بحران 
امتیاز کشــور ما بر این است که مردم نیز 
امدادرســانی و کمک رسانی می کنند البته 
مدیریت همه این امدادرســانی ها در ستاد 

بحران انجام می شود.

دبیر کمیته ارزش مالکانه صندوق 
ذخیره فرهنگیان:

فرهنگیان بازنشسته عضو 
صندوق ذخیره، گواهی 

موقت سهام خود را 
دریافت کنند

دبیر کمیته عالی ارزش مالکانه صندوق 
ذخیره فرهنگیان با اشاره به اجرای مرحله 
نخســت ارزش مالکانه در آذرماه ۱۴۰۲، 
گفــت: در این مرحله حدود ۸۷۰ هزار نفر 
از اعضاء که از ابتدای تاســیس صندوق تا 
اسفند ۱۴۰۱ بازنشسته شدند، می توانند 

گواهی موقت سهام خود را دریافت کنند.
به گزارش ایســنا، محمد حسن صدقی 
گزارشــی از اقدامات صنــدوق ارائه کرد و 
افزود: پس از گذشــت ۲۸ سال از تاسیس 
این صندوق و ۱۲ سال مطالبه گری اعضای 
آن، بــا پیگیری های انجام شــده در دوره 
مدیریتی جدید، مرحله اول ارزش مالکانه 

اجرایی شد.
مالکانــه  ارزش  عالــی  دبیــر کمیتــه 
خاطرنشــان کرد: تاکنون حدود ۱۶۵۰۰۰ 
نفــر از اعضای بازنشســته صندوق، برگ 
موقــت ســهام خــود را دریافت و ســایر 

فرهنگیان هم در حال دریافت هستند.
صدقی همچنین یادآور شد: بازنشستگان 
می تواننــد از طریــق ســوپر اپلیکیشــن 
www.szf. آدرس  بــه  فرهنگیــان 

satpay.ir و ســایت صندوق به آدرس 
www.szf.ir گواهی موقت سهام خود را 

مشاهد و دریافت کنند.
وی افــزود: اجرایی شــدن طرح ارزش 
مالکانه اقدام بســیار مهمی در راســتای 
افزایش اعتمــاد فرهنگیان اســت که در 
دوره مدیریتی دکتر نجف پور به ســرانجام 
رسید و همه اعضای صندوق شامل شاغل 

و بازنشسته از آن بهره مند خواهند شد.

7
مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان امام بر حمایت از تولید آثار فاخر فرهنگی در حوزه جمعیت تاکید کرد.

به گزارش ایسنا، حمیدرضا علیان زادگان، مدیرعامل بنیاد ۱۵ خرداد ستاد اجرایی فرمان امام با اشاره به اهدای جایزه ویژه »ایران جوان« هفدهمین جشنواره 
بین المللی فیلم مستند ایران »سینما حقیقت« به مستند »نفس« گفت: تولید آثار فاخر فرهنگی و از جمله فیلم و مستند، اهمیت و تاثیرگذاری ویژه ای در 

راستای آگاهی بخشی و رفع گره های ذهنی جامعه در حوزه جمعیت و فرزندآوری دارد.

علیان زادگان تصریح کرد: علت اصلی اهدای جایزه ویژه »ایران جوان« جشنواره »سینما حقیقت« به ارزش ۶۰ میلیون تومان به مستند »نفس« ساخته 
علیرضا باغشنی این است که این اثر نمایشی به معضل اجتماعی سقط جنین غیرقانونی در کشورمی پردازد. این مستند به موضوع جمعیت و افزایش آن که 
یکی از موضوعات اصلی جشنواره است، اشاره دارد.وی ادامه داد: قصه این مستند ۵۵ دقیقه ای درباره پزشک مامایی به نام سیمین رودی است که از طریق 

مؤسسه ای به نام نفس در نیشابور و با حمایت از مادران باردار توانسته از بیش از ۳۰۰ مورد سقط جنین غیرقانونی ممانعت به عمل آورد.

حمایت از تولید آثار فرهنگی در حوزه جمعیت

اجتماعی
جتماعی ی، ا روزنامه سیاسی، اقتصاد

سه شنبه
05 دی 1402
 شماره  1594

کانون جهانگردی و اتومبیلرانی هشدار داد 
از  بین المللی صادرشده  رانندگی  گواهی نامه 
سوی شرکت های متفرقه فاقد اعتبار قانونی 

است.
به گزارش ایسنا، امید شریفی، مدیر روابط 
عمومی کانون جهانگــردی و اتومبیلرانی به 
دنبــال تبلیغات صــدور گواهی نامه های ۵، 
۱۰ و ۲۰ ساله و بروز مشکات متعدد برای 
مســافران ایرانی در خارج از کشــور، یادآور 
شــد: در راستای اطاع رســانی های پیشین 
و بر اســاس اعــام فدراســیون بین المللی 
اطــاع متقاضیان  به   )FIA( اتومبیلرانــی 
بین المللی  رانندگــی  گواهی نامه  دریافــت 
می رساند، کانون جهانگردی و اتومبیلرانی بر 
اساس قوانین بین المللی و داخلی تنها مرجع 
رســمی و قانونی صدور گواهی نامه رانندگی 

بین المللی در ایران است.
شریفی تاکید کرد: به منظور پیشگیری از 
بروز هرگونه مشــکل در کشور مقصد برای 
گردشگران و مســافران ایرانی، به متقاضیان 
تأکید می شــود، تنها بــه مراکز مجاز صدور 
گواهی نامه بین المللــی کانون جهانگردی و 

اتومبیلرانی مراجعه کنند.
او بــا بیــان اینکــه مراجع مجــاز صدور 
گواهی نامه رانندگی بین المللی در هر کشور، 
نمایندگان رســمی فدراســیون بین المللی 
اتومبیلرانــی )FIA(  هســتند، اظهار کرد: 
متقاضیــان دریافت گواهی نامه های رانندگی 
بین المللی توجه داشــته باشند که بر اساس 

قانون اصاح مــاده ۲۲ قانون حمل و نقل و 
عبــور کالاهای خارجــی از قلمرو جمهوری 
اســامی ایران، مصوب ۱۷/۶/۱۳۸۸ مجلس 
کنوانسیون های  و همچنین  اسامی  شورای 
بین المللــی ۱۹۶۸ وین و ۱۹۴۹ ژنو، وظیفه 
صدور گواهی نامه هــای رانندگی بین المللی 
و ســایر اســناد و مدارک بین المللی خودرو 
در ایران، تنها بــر عهده کانون جهانگردی و 

اتومبیلرانی جمهوری اسامی ایران است.
مدیر روابط عمومی کانــون جهانگردی و 
اتومبیلرانــی گفت: صدور هر نوع گواهی نامه 
رانندگی بین المللی از ســوی سایر اشخاص 
حقیقی و حقوقی فاقد وجاهت قانونی است و 
گواهی نامه های صادرشده از سوی شرکت ها 
و افراد سودجو، کاهبرداری بوده و متأسفانه 
مشــکات زیادی را بــرای هموطنانمان در 

نقاط مختلف جهان به وجود آورده است.
شــریفی گفت: متقاضیان بــرای دریافت 
گواهی نامه های رانندگــی بین المللی یک و 
سه ســاله می توانند با در دست داشتن اصل 
ایرانی خود و همچنین  گواهی نامه رانندگی 
تصویــر گذرنامه و یک قطعه عکس ۴*۳ به 
دفاتر اصلی کانون جهانگردی و اتومبیلرانی 
و نمایندگی های رسمی آن در سراسر کشور 
مراجعه و برای دریافت این مجوز بین المللی 
به صــورت غیرحضوری هم به وب ســایت 
WWW.TACI. رســمی کانون به نشانی

IR  قســمت صدور اســناد مراجعه کنند و 
با ثبت درخواســت غیرحضوری، گواهی نامه 

بین المللی رانندگی خود را در سراسر کشور 
از طریق پست در منزل و یا محل کار، دریافت 
کنند.مدیر روابط عمومی کانون جهانگردی و 
اتومبیلرانی یادآور شــد: کانون جهانگردی و 
اتومبیلرانی ارائه خدمات غیرحضوری صدور 
گواهی نامــه بین المللی رانندگــی با تحویل 
چندساعته را در شهر تهران راه اندازی کرده 
است و شهروندان تهرانی می توانند با مراجعه 
به وب سایت رســمی کانون درخواست خود 
بــرای بهره مندی از ســرویس های طایی و 

نقره ای را ثبت کنند.
به گفته او، گواهی نامه بین المللی شهروندان 
تهرانی که به این روش درخواســت خود را 

ثبت کنند، ظرف چند ساعت توسط سفیران 
کانون جهانگردی و اتومبیلرانی به در منزل و 
یا محل کار آن ها ارسال خواهد شد. خدمات 
رانندگی  بین المللی  گواهی نامه  غیرحضوری 
به منظور فراهم آوردن رفاه حال متقاضیان، 
پیشگیری از ترددهای غیرضروری، کمک به 
کاهش آلودگی هوا و ترافیک شهری ایجاد و 
ارائه می شود. همچنین، شماره تلفن ۰۹۶۲۹ 
به صورت شــبانه روزی آماده پاســخگویی و 
اطاع رســانی در خصوص مدارک مورد نیاز 
و اطاعات دفاتر اصلــی و نمایندگان مجاز 
کانون جهانگردی و اتومبیلرانی در سراســر 

کشور است.

هشداربهمتقاضیانگواهینامهبینالمللی

وزیر کشور در پیامی به مناسبت روز ملی ثبت احوال، نقش 
حیاتی منابع ارزشمند اطاعاتی هویتی و جمعیتی در تجزیه 
و تحلیل شــرایط کنونی کشور و نیز ترسیم صورت بندی افق 
های آینده و ریل گذاری مســیر رشد ملی و ایجاد هم افزایی 

در ارکان نظام را غیر قابل انکار خواند.
به گزارش ایسنا، وزیر کشور در این پیام فرارسیدن روز ملی 
ثبت احوال را به رییس و تمامی مدیران و کارکنان ســازمان 
ثبت احوال کشور تبریک گفت و از تاش های مجاهدانه آنان 

در عرصه خدمت رسانی به آحاد جامعه قدردانی کرد.
بر اساس گزارش روابط عمومی سازمان ثبت احوال کشور، 

متن پیام دکتر احمد وحیدی به این شرح است:
»بسم الله الرحمن الرحیم

ســوم دی مــاه، روز ملی ثبت احوال در کشــور جمهوری 
اسامی ایران؛ یادآور دستاوردهای سازمانی خدوم و همکارانی 

ســخت کوش با بیش از یک قرن پیشــینه خدمت رسانی و 
حراست از مرزهای هویتی این مرز و بوم است.

نقش حیاتی منابع ارزشمند اطاعاتی هویتی و جمعیتی در 
ســازمان ثبت احوال در تجزیه و تحلیل شرایط کنونی کشور 
و نیز در ترســیم صورت بندی افق های آینده و ریل گذاری 
مسیر رشــد ملی و ایجاد هم افزایی در ارکان نظام غیر قابل 

انکار است.
طی ســنوات اخیر در دوره خدمت رســانی دولت مردمی 
ســیزدهم که به حق فصلی جدیــد و دورانی نوین در حیات 
این سازمان حاکمیتی به شــمار می رود، به فضل خداوند و 
با تاش مدیران و کارکنان پرتاش شــاهد شکوفایی، تعریف 
مرزهای جدید و ظهور ماموریت  های نوین متناسب با شرایط 
روز و نیازهای کشور با تکوین نظام هوشمند و یکپارچه هویتی 

هستیم.

تاش در راســتای ایجاد زیرســاخت های لازم با محوریت 
پایگاه اطاعــات هویتی ایرانیان، ایجاد تنوع در مســیرهای 
خدمت رســانی، بهره برداری از ظرفیت عظیم فضای مجازی، 
حرکت برنامه محور و بازشناســایی ظرفیت هــای داخلی و 
تعاملی ســازمان، فضایی ســازنده را پدید می آورد تا با رصد 
تحولات جمعیتی، اطاعات و داده های مورد نیاز دستگاه های 
سیاســت گذار و نهادهای مرجع در عالی ترین ســطوح نظام 
فرآوری شده و زمینه لازم برای تحقق توسعه پایدار و متوازن 

در تمامی اکناف زیست بوم ایران اسامی فراهم آید.
ضمــن عــرض تبریک به مناســبت فرا رســیدن این روز 
بــه تمامی همکاران ارجمند ســازمان ثبت احوال کشــور از 
تاش های مجاهدانه آنان در عرصه خدمت رســانی به آحاد 
جامعه قدردانــی نموده و از درگاه خداونــد متعال برای این 

عزیزان تداوم توفیق و تأیید روزافزون مسئلت می نمایم.«

ه مناسبت روز ملی ثبت احوال عنوان کرد؛ شور ب وزیر ک
شمند اطلاعاتی هویتی و جمعیتی ش حیاتی منابع ارز نق

شور شرایط کنونی ک ه و تحلیل   در تجزی

یک روانشــناس گفــت: افرادی کــه از هوش 
هیجانی بالایی برخوردار هســتند، می توانند به 
گونه ای موثر با صحبت های زیبا و ظریف عاطفی، 

مشکات و اختافات را حل کنند.
فروغ نیلچی زاده، روانشناس در گفتگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان اظهــار کرد: هوش هیجانی به 
معنای توانایی درک و شناخت صحیح هیجان ها 
و عواطف خود و دیگران، آن گونه که هســتند، 
است؛ و دربرگیرنده دو جنبه از هوش است.درک 
خودتــان به معنی درک اهداف، تفکرات، رفتار و 

مقاصد درک دیگران و احساسات آن ها است.
وی گفت: بیان هیجان ها که به معنی توانایی 
فرد در خودآگاهی هیجانی، درک نیاز های دیگران 
و توانایی تشخیص درست و نادرست ابراز هیجان 
اســت. اســتفاده صحیح از هیجان ها به معنی 
استفاده از عواطف در جهت کمک به کسب نتایج 
مطلوب، حل مسائل و استفاده از فرصت ها و نیز 
توانایی تشخیص هیجان های گوناگون از یکدیگر 

و استفاده از آن ها در جهت تفکر مۆثرتر است.
وی مطرح کرد: فهم و درک هیجان هاکه همان 
توانایی فهم هیجانات پیچیده نظیر احساس دو 
هیجان همزمان و آگاهی از علل آن ها و چگونگی 
تغییر هیجان ها از یک حالت به حالت دیگر است. 
مدیریت و تنظیــم هیجان ها یعنی توانایی اداره 
کــردن هیجان ها در خود و دیگران، به کارگیری 
عواطف بــرای حل مســایل و هماهنگ کردن 

هیجان و تفکراست.
پس هوش هیجانــی در یک کام یعنی اینکه 
در مــورد هیجانات خود باهوش باشــید این به 
این معنی اســت که شما در مورد هیجانات خود 
و دیگران، زیرک، دقیق و هوشــیار باشــید و به 

هیجانات در هر موقعیتی اهمیت دهید.

این روانشــناس ادامــه داد: افــرادی با هوش 
هیجانی بالا دارای ویژگی های منحصر به فردی 
هســتند که آن ها را از دیگران متمایز می کند و 
ضامن موفقیت آن ها در زندگی اســت. افرادی با 
هوش هیجانی بالا در ضمن تعارض قادرند به طور 
عمیق و منطقی بیاندیشند و به جای اینکه واکنش 
نشان دهند، گوش کنند و خواسته هایشان را به 
شکل مناسب اظهار نمایند این افراد، احساسات 
یا افکار خشم را سرکوب نمی کنند، بلکه به جای 
آن، این احساسات وافکار را با روش سازنده اظهار 
می کنند. همچنین این افراد بهتر می توانند خود 

را کنترل کرده و به خود انگیزه دهند.
 نیلچی زاده گفت: چنین افرادی احساســات 
خود را با روشــی غیرخصمانه اظهار می دارند و 
از احساســاتی که در افراد دیگــر به وجود آمده 
نیز آگاهی دارنــد و به طور کلی افرادی با هوش 
هیجان بالا از ارتباطات بین فردی رضایت بخشی، 
لــذت می برند.افرادی با هوش هیجانی بالا دارای 
ویژگی های منحصر به فردی هستند که آن ها را 
از دیگران متمایز می کند و ضامن موفقیت آن ها 
در زندگی است. افرادی که هوش هیجانی پایینی 
دارند نمی توانند با حوادث فشــارزا و ناخوشایند 
سازگار شوند، و بیشتر دچار ناامیدی می گردند؛ 
و برعکس افرادی که هوش هیجانی بالایی دارند 
پاسخ های سازشــی و انطباقی بیشتر نسبت به 
وقایع ناگوار ومنفی زندگی از خود نشان می دهند 
و ایــن دقیقا همان ویژگی هایی اســت که برای 
داشــتن روابط بین فردی رضایت بخش به آن ها 
نیاز جدی داریم.وی گفــت: به طور کلی هوش 
هیجانی می تواند کاربرد هــا و تاثیرات مهمی بر 
فعالیت هــای گوناگون آدمی، چــون رهبری و 
هدایت دیگران، زندگی شغلی، زندگی خانوادگی 

و زناشویی، تعلیم و تربیت، سامت روانی و داشته 
باشد. یکی از جنبه هایی که هوش هیجانی تاثیر 
فوق العاده ای بر موفقیــت در آن دارد، ازدواج و 
زندگی زناشویی است اگر چنانچه زمینه ای وجود 
داشــته باشــد که هوش هیجانی در آن اهمیت 
دارد، آن زمینه ازدواج اســت، زیرا بنیاد و اساس 
رضایت از روابط به توانایی فهم و کنترل هیجانات 
بســتگی دارد. و جزء مهمی از رضایت زناشویی، 
آگاهی فرد از هیجانات همسرش و احترام به آن 
هیجانات است.نیلچی زاده گفت: هوش هیجانی 
نقش مهمی در برقــراری و ادامه ارتباطات بازی 
می کند، بنابراین می توان انتظار داشــت فردی با 
هوش هیجانی بالا کــه در ارتباطات اجتماعی و 
همچنین در ارتباطات نزدیک موفق تر است، در 
ارتباطات زناشویی نیز بهتر عمل می کند. همان 
طور که می دانیم ازدواج منبع بعضی از عمیق ترین 

احساسات و هیجانات ماست، مثل عشق، نفرت، 
عصبانیت، ترس، ناراحتی و لذت، و این که چقدر 
زن و شوهر بتوانند این هیجانات قوی را بفهمند، 
درباره شان گفتگو و آن ها را مدیریت کنند نقش 

قاطعی در رضایت زناشویی آن ها بازی می کند.
وی افــزود: زیرا افــرادی کــه توانایی کنترل 
احساســات و هیجانات خود را دارند )خویشتن 
داری( و بر نحوه ابراز احساسات و هیجانات خود 
نسبت به دیگران خصوصا همسرشان تسلط دارند، 
مانع بروز بســیاری از برخورد ها و سوءتفاهمات 
در روابط زناشــویی خود می شــوند. در حقیقت 
ابراز عواطف نقش عمده ای بر شــادی ها و تداوم 
زندگی زناشویی داشته و زوج های خوشبخت به 
طور مداوم واکنش هایی، چون عشــق و محبت 
را نسبت به هم ابراز کرده و در تعامل هایشان با 

یکدیگر از شوخی های مناسب استفاده می کنند.

شویی ش هیجانی در روابط زنا تاثیر هو



خبر

نایب قهرمانی ساره در فهرست برترین 
اتفاقات شاخص هانگژو

کمیتــه جهانــی پاراتیرانــدازی در مــروری بر 
رویدادهای سال ۲۰۲۳ میلادی این رشته، به حضور 
ملی پــوش پرافتخار کشــورمان در چهارمین دوره 

بازی های پاراآسیایی اشاره کرد.
به گزارش ایرنا، در آســتانه ســال جدید میلادی، 
کمیته جهانی پاراتیراندازی با مروری بر رویدادهای 
سال ۲۰۲۳ این رشــته، به برگزاری چهارمین دوره 
بازی های پاراآســیایی و اتفاقات شــاخص آن اشاره 
و از حضــور ســاره جوانمردی ملی پــوش پرافتخار 
کشورمان، تنها ۳ ماه پس از تولد فرزندش بر سکوی 

نایب قهرمانی هانگژو یاد کرده است.
جوانمردی طی مدت کوتاهی پس از تولد فرزندش 
تمرینات خود را از ســرگرفت تا علاوه بر حضور در 
خط آتش چهارمین دوره بازی های پاراآســیایی، بار 
دیگر افتخار حمل پرچم مقدس کشــورمان در رژه 
مراســم افتتاحیه را نیز به کارنامه درخشــان خود 
اضافــه کند. او همچنین در حاشــیه ایــن بازی ها 
به عنوان یکی از اعضای اصلی کمیسیون ورزشکاران 

پارالمپیک آسیا برای مدت چهار سال انتخاب شد.
فائزه احمدی و ســاره جوانمردی موفق به کسب 
یک طلا و یک نقــره در تپانچه بادی ۱۰ متر زنان، 
کلاس SH۱ از بازی های پاراآسیایی هانگژو شدند.

تیم ملــی پاراتیراندازی کشــورمان تاکنون موفق 
به کسب ۶ ســهمیه پارالمپیک پاریس ۲۰۲۴ شده 
که ســه سهمیه آن در ماده های P۲ ،P۴ و R۲ به 
تازگی در بازی های پاراآسیایی هانگژو به دست آمده 

است.

اخبار

رای محرومیت ایران نادو 
برای ۲ ورزشکار

براســاس اعلام ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ 
)نادو(، ورزشکار رشــته دوچرخه سواری ۲ سال 
و بسکتبالیســت لیگ برتری به مــدت ۸ ماه از 
فعالیــت در تمامی حوزه های ورزشــی محروم 

شدند.
به گــزارش ایرنــا و بنابر اعلام روز دوشــنبه 
ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ ایران، آزمایشگاه 
مورد تایید وادا وجود ماده ممنوعه تاموکســیفن 
از دســته مواد ممنوعه گروه S۴ )هورمون ها و 
مدولاتورهــای متابولیک( در نمونه دانیال فرزانه 
را شناســایی و گزارش کرد. تیم کنترل دوپینگ 
ایــران نادو در روز ۲۳ تیر ۱۴۰۲ در مســابقات 
دوچرخه سواری قهرمانی کشور در شهر بروجرد 

از این دوچرخه سوار نمونه گیری انجام داده بود.
همچنین این آزمایشــگاه ماده ممنوعه متیل 
هگــزان آمین از دســته مــواد ممنوعــه گروه 
S۶ )محرک هــا( در نمونــه محمــد حیــدری 
بسکتبالیســت لیگ برتری را کــه در تاریخ ۱۷ 
فروردین ۱۴۰۲ در شــهر آمل مورد نمونه گیری 

قرار گرفته بود تایید کرد.
لذا شورای صدور رای ایران نادو پس از بررسی 
پرونده دانیــال فرزانه و همچنین ادله، اســناد 
و شــواهد مربوطه و در نظر داشــتن مسئولیت 
مطلق ورزشکار ضمن محرز دانستن اصل تخلف 
و به اســتناد ماده ۲-۲-۱۰ قوانین ملی مبارزه با 
دوپینگ ایران نامبرده را از تاریخ اول مهر ۱۴۰۲ 
تا ۳۱ شــهریور ۱۴۰۴ به مدت ۲ ســال از کلیه 

فعالیت های ورزشی محروم کرد.
همچنین، پس از بررسی اســناد شواهد ارایه 
شده توســط محمد حیدری بسکتبالیست لیگ 
برتری و در نظر داشتن مسئولیت مطلق ورزشکار 
ضمن محرز دانستن اصل تخلف و به استناد ماده 
۲-۱-۶-۱۰ قوانین ملی مبارزه با دوپینگ ایران، 
نامبــرده از تاریخ ۱۴ اردیبهشــت ۱۴۰۲ تا ۱۳ 
دی ۱۴۰۲ به مــدت ۸ ماه از فعالیت در تمامی 

حوزه های ورزش محروم شد.
گفتنی اســت تمامــی آرای محرومیت صادر 
شــده پس از قطعیت حکم و اتمام دوره تجدید 
نظرخواهی الزاما باید منتشــر شده و در وبسایت 
ســتاد ملی مبارزه با دوپینگ ایران در دسترس 

باشد.

کشتی فرنگی قهرمانی 
کشور؛ اعضای کمیته فنی 

معرفی شدند
فدراسیون کشتی اعضای کمیته فنی مسابقات 
کشــتی فرنگی قهرمانی کشــور که در شهر قم 

برگزار می شود را معرفی کرد.
به گزارش ایرنــا، رقابت های کشــتی فرنگی 
بزرگســالان قهرمانی کشور و مرحله اول چرخه 
انتخابی تیم ملی، روزهای ۶ لغایت ۸ دی ماه در 
مجموعه ورزشی شهید حیدریان شهر قم برگزار 

می شود.
بنا بر اعلام فدراســیون کشــتی حسن رنگرز 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی، طالب نعمت پور، 
حسن حســین زاده، فرزاد ایمانعلی زاده و مجید 
رمضانــی بعنــوان اعضای کمیته فنــی در این 

رقابت ها حضور خواهند داشت.
مسابقات کشتی فرنگی قهرمانی ایران نخستین 
مرحله از چرخه انتخابی تیم ملی اســت و نفرات 
برتــر آن با صلاحدید کادر فنی به تورنمنت های 
رنکینــگ دار و رقابت های قهرمانی آســیا اعزام 
می شــوند.همچنین با اعلام حسن رنگرز بعد از 
پیکارهای قهرمانی آسیا کادر فنی ۲ نماینده را به 
مسابقات گزینشی المپیک در آسیا اعزام می کند 
تا برای کسب ســهمیه اوزان ۷۷ و ۸۷ کیلوگرم 
تلاش کنند.تیم کشتی فرنگی ایران در مسابقات 
جهانی ۲۰۲۳ بلگراد موفق به کسب چهار سهمیه 
المپیک شــد. مهدی محســن نژاد در وزن ۶۰ 
کیلوگرم، محمدرضا گرایی در وزن ۶۷ کیلوگرم، 
محمد هادی ساروی در وزن ۹۷ کیلوگرم و امین 
میــرزازاده در وزن ۱۳۰ کیلوگرم تا کنون چهار 
سهمیه را برای کشــتی فرنگی ایران به ارمغان 
آوردند.در مســابقات کشــتی فرنگــی قهرمانی 
کشــور، پویا دادمرز دارنده مــدال برنز قهرمانی 
جهان در ســال ۲۰۲۳، مهدی محســن نژاد به 
دلیل کســب ســهمیه، محمدرضا گرایی دارنده 
مدال برنز مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۳، امین 
کاویانی نژاد دارنده مدال نقره بازی های آســیایی 
هانگژو، محمدهادی ســاروی دارنده نشان برنز 
جهانی ۲۰۲۳ بلگــراد و امین میرزازاده قهرمان 
جهان از حضور در مسابقات قهرمانی کشور معاف 
هســتند.همچنین محمدعلی گرایــی به خاطر 
تعلیق از ســوی اتحادیه جهانی کشتی نمی تواند 
در مرحله نخست چرخه انتخابی تیم ملی حضور 

داشته باشد.

ستاره اینتر ۴ ماه 
خانه نشین شد

طبق اعلام ســرمربی اینتر ، هافبک کلمبیایی 
این تیم تا چهار ماه نمی تواند به میدان برود.

به گــزارش ایســنا و بــه نقل از مدیاســت، 
مصدومیت خــوان کوادرادو جدی اســت و این 
بازیکن مجبور اســت که زیر تیــغ جراحان قرار 

بگیرد.
اینزاگی، ســرمربی اینتر دربــاره زمان دوری 
کوادرادو از میادین گفت: زمان دوری کوادرادو از 
میادین طولانی است و به همین خاطر با باشگاه 
صحبت می کنم تا جایگزینی برای او در زمستان 
پیدا کنیم. او تا چهار ماه نمی تواند تیم را همراهی 
کند و مــا بازی های زیادی در پیــش داریم. به 

همین خاطر باید تیم تقویت شود.
کوادرادو یکی از خریدهای تابستانی اینتر بود. 
این بازیکن کلمبیایــی بعد از پایان قراردادش با 

یوونتوس این تیم را به مقصد اینتر ترک کرد.
اینتــر در فصل جاری  عملکرد بســیار خوبی 
از خود نشــان داده است و با ۴۴ امتیاز در صدر 
جدول رده بندی قرار دارد و با نزدیک ترین تعقیب 

کننده خود ۴ امتیاز اختلاف دارد.

کاظم اولیایی درباره حواشــی اخیر باشــگاه 
استقلال صحبت کرد.

ایمان گودرزی: »بیچاره هوادار!« این جمله 
را به وفور از پیشکســوتان استقلال می شنویم. 
دلیلش هم کاملًا واضح اســت؛ استقلال حتی 
صدرنشین هم باشــد آن قدر حواشی از سر و 
کله باشــگاه فرو می ریزد که جمع کردنش کار 
یک مدیر و دو مدیر نیســت. درست زمانی که 
این تیم باید حظ صدرنشینی خود را ببرد و با 
رقبا رقابتی ســالم داشته باشد، حواشی تیم را 
محاصره کــرده و اجازه نمی دهند که تمرکزی 
برای رقابت باقی بماند. جدیدترین حاشــیه ای 
که این روزها ســوژه نخست رســانه ها است، 
بحث جعل سربرگ فدراسیون و جعل امضای 
یکی از اعضای هیأت مدیره اســتقلال اســت. 
این روزها انگشــت اتهام را سمت خطیر نشانه 
رفته اند و کار به کمیته اخلاق کشــیده شــده 
است. همین حواشی طوری جلوه گری می کند 
که دیگر هیــچ کس از ماجرای »وار« در بازی 
دربی حرفی به میان نمی آورد و از سوی دیگر 
ماجرای کسر امتیاز هم خودش به تنهایی توی 
دل هواداران اســتقلال را خالــی می کند. در 
چنین شــرایطی باید به هواداران حق داد که 
این روزها مضطرب باشند، نگران از دست دادن 
امتیاز و همچنین حکم هایی که شــاید آنها را 
شگفت زده کند. به همین دلیل به سراغ کاظم 
اولیایی رفتیم تا از چند و چون ماجرا بیشــتر 

مطلع شویم.
کرده  محاصره  را  اســتقلال  *حواشی 
است. ماجرای جعل سربرگ فدراسیون و 
همچنین جعل امضای آقای خانی چیست؟

من می گویم اگر معرفت دارند جامعه هواداری 
را با این اخبار آزار ندهند. در مورد جعل امضای 
آقای خانی که گفته می شود باید اینطور توضیح 

دهــم که اصلًا جعلی در کار نبوده اســت؛ برای 
اجاره خانــه بلانکو نیاز به امضــای آقای خانی 
بوده اســت که چــون او نبوده به جای ایشــان 
امضــا کرده اند. ایــن کار کاملًا قانونی اســت و 
جعل محسوب نمی شود؛ چون از ۲۴ تیر ۱۴۰۲ 
تمامــی اعضای هیأت مدیره به غیر از خانی حق 
امضــای دوم که متعلق بــه اعضای هیأت مدیره 
است را طبق یک مصوبه هیأت مدیره به فرشید 
سمیعی تفویض کرده اســت. پس استقلال در 
مورد جعل امضای خانی به مشــکل نمی خورد. 
اما در خصوص جعل ســربرگ فدراســیون باید 
بگویم شجاعت به خرج دادند و زمانی که پرونده 
ســاپینتو در کمیته انضباطی فیفا بود و با اتلاف 
وقت ممکن بود که مشکلی برای استقلال پیش 
آید، در روزی که کسی در فدراسیون نبوده فوراً 
نامــه ای را با عجله زده اند تا اســتقلال در موعد 
مقرر به مشــکل نخورد. بعید اســت که در این 
زمینــه هم مشــکلی پیش آید، امــا در نهایت 
کمیته اخــلاق در این خصــوص تصمیم گیری 
کرده و ادله های باشگاه را بررسی می کند. نباید 
کم لطفی کنند و با ایجاد شــائبه استقلال را به 
حاشــیه ببرند. فکر می کنم این مسائل را مطرح 
می کنند تا تمرکز استقلال را به هم بریزند. این 
روزها بایــد مدیرعامل اســتقلال دنبال تأمین 
منابع مالی برای باشــگاه باشد، اما طرح چنین 

مسائلی تمرکز مدیرعامل را به هم می ریزد.
*فکر می کنیــد که آقای خطیر با طرح 

چنین مسائلی در خطر است؟
چرا باید آقای خطیر به خطر بیفتد؟! شخص 
دیگری این کارها را انجام داده است. به خطیر 

که منفعتی نرسیده است.
*خیلی ها این موضوع را مطرح می کنند 
که آقای خطیر به دلیل حواشی جدید از 

استقلال کنار گذاشته می شود؟

اصلًا اینطور نیســت. مهم تریــن چیز ثبات 
مدیریــت اســت و نباید دوبــاره کار را به نفر 

جدیدی بدهند.
*موضوع دیگری که این روزها هواداران 
را نگــران و مضطرب کرده بحث کســر 
احتمالی امتیاز است، در این خصوص هم 

توضیح می دهید؟
به نظر می رسد اگر استقلال تاکنون تخلفی 
کرده بود کمیتــه انضباطی علیه این تیم رأی 
می داد. کمیته انضباطی که با ما تعارف ندارد. 
نکته اینجا است که استقلال اول فصل به دلیل 
قانون ســقف بودجه نتوانســت بازیکن جذب 
کند و حالا هم که بحث کســر امتیاز به خاطر 
قراردادها است در معرض خطر قرار دارد. یعنی 
ضرر استقلال دوســویه است. اما مطرح کردن 
این موضوع صرفاً برای لطمه زدن به استقلال 

است و قصد فرافکنی دارند.

*ماجرای خصوصی سازی سرخابی ها به 
کجا کشید؟

خصوصی ســازی خیلی خوب اســت و من 
خودم طرفدار این قضیه هستم اما نه بدون  فکر 
باید این کار درست انجام شود. اگر به شیوه ای 
که الان قصد دارند خصوصی سازی کنند هیچ 
اتفــاق مثبتی نمی افتد. باید خصوصی ســازی 
کاملًا کارشناســی انجام شــود تا باشگاه ها به 
مشــکل نخورند ضمن اینکه بســته حمایتی 
دولت هم شــامل اســتقلال و پرسپولیس هم 

شود.
*شما نگران صدور مجوز حرفه ای بودید، 

این اتفاق قرار است چه زمانی بیفتد؟
فعــلًا تــا اردیبهشــت زمــان داریــم. اگر 
خصوصی سازی درست انجام شود، صدور مجوز 
حرفه ای را هــم می گیریم و قطعــاً خبرهای 

خوبی در راه خواهد بود.

کاظم اولیایی: چرا باید خطیر به خطر بیفتد؟

هیچکس در استقلال امضا جعل نکرد!
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کارشناس فوتبال:

بازی های هفته چهاردهم کیفیت نداشتند
کارشــناس فوتبال درباره عملکرد تیم ها در هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال 

توضیحاتی را بیان کرد.
سید مهدی سید صالحی کارشناس فوتبال درباره تساوی تیم استقلال برابر 
تیم گل گهر سیرجان در هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال اظهار کرد: استقلال 
به خاطر نداشــتن  مرادمند و ســلیمی مجبور شــده بود که از صادق حردانی 
در خط دفاع و مهدی پور و آرمین ســهرابیان در خط هافبک اســتفاده کند. 

همچنین از آرمان رمضانی و  مهرداد محمدی در خط حمله  بهره برد.
او افزود:  ترکیب تیم استقلال نسبت به بازی با نساجی تغییر پیدا کرده بود. 
نیمه اول بازی موقعیتی نبود و بیشتر توپ در میانه میدان بود. تیم گل گهر هم 
روی ضربه ایستگاهی که تیم استقلال متزلزل نشان داد به گل رسید. بعد از آن 

حملات تیم استقلال بیشتر شد و توانست به گل تساوی برسد.  
اشتباهات فردی در بازی استقلال و گل گهر زیاد بود 

ســید صالحی گفت: بازی دلچسبی در نیمه دوم ندیدیم، چون هر ۲ تیم به 
آن صورت نتوانســتند موقعیت روی دروازه ها خلق کنند و اشتباهات فردی در 
بین بازیکنان که در لیگ برتر بازی می کنند زیاد بود و حتی نمی توانستند یک 
استپ ساده کنند. شرایط طوری رقم خورد که هر ۲ تیم چشم به این داشتند 
که بتوانند از پاس مستقیم استفاده کنند و ۲ تیم تعویض هایی هم انجام دادند، 
اما بیشتر دنبال این بودند که روی ضربات ایستگاهی و کرنر به گل  برسند که 

در نهایت بازی یک بر یک به پایان رسید.
کارشــناس فوتبال درباره باخت سپاهان برابر تیم آلومینیوم اراک بیان کرد: 
تیم ســپاهان مقابل تیم آلومینیوم اراکی بازی داشت که مجتبی حسینی همه 
تفکراتش این بود که کناره های زمین را ببندد و ســعی کنند که آبی پوشــان 
کمتر ســانتر از جناحین داشته باشند و فشــرده بازی می کردند تا خط دفاعی 
شان بسته شود و بیشتر سپاهان را مجبور کند که به بازی مستقیم روی بیاورد.

سپاهان در نیمه دوم شادابی همیشگی را نداشت 
او افزود: به هر حال تیم ســپاهان نســبت به بازی قبلی تغییراتی را داشت و 
کادر فنی، محمد قربانی را بیرون گذاشــته بــود و کاوه رضایی برای اولین بار 
داشــت فیکس بازی می کرد و آن ها موقعیت هایی بر روی دروازه حریف ایجاد 
کردند.  فرشــاد احمد زاده، آریا یوسفی و رضا اسدی موقعیت هایی داشتند، اما 
احمد گوهری ســیو های خوبی داشــت. البته  بازی مالکانه در اختیار سپاهان 
بود.  در نیمه دوم بازی، آن شادابی همیشگی را سپاهان نداشت که در کناره ها 

دوندگی بیشتری داشته باشد.
بازیکنان سپاهان بعد از دریافت گل عصبی بازی کردند 

ســید صالحی خاطر نشان کرد: به هر حال  میلاد زکی پور در صورت حضور 
در ترکیب تیم سپاهان می توانست با پای تخصصی خود دفاع حریف را دور بزند، 
اما یوسفی مجبور بود توپ را به پای راست خود بیاورد. به نظرم سپاهانی ها یک 
مقدار آلومینیوم اراک را دستکم گرفته بودند و  این تیم اراکی روی ضد حمله 
حریف توانســت به گل برسد. بعد از آن بازیکنان سپاهان عصبی بازی کردند و 
اعتراض داشتند و داور هم یک مقدار سخت گیرانه کارت قرمز داد. بازیکنی که 

یک کارت زرد دارد باید یک مقدار باتجربه تر عمل می کرد.

ملی پوش اســبق بدمینتون گفت:به نظر من فدراســیون و کادر 
تیم های ملی برنامه مدون سالانه ندارند و بازیکنان ملی تحت نظارت 

و ارزیابی همیشگی نیستند.
علی شاه حسینی در گفت وگو با ایرنا درباره لیگ برتر بدمینتون، 
اظهار داشــت: در این فصل سرمربی تیم شهرداری گنبد هستم و 
با نزدیک شــدن به هفته های پایانــی رقابت نزدیکی بین تیم های 
آتش نشــانی تهران، چادرملو اردکان و شهرداری گنبد وجود دارد. 
با وجود حضــور هفت تیــم در این فصل اما شــرایط به گونه ای 
اســت که این سه تیم شانس بیشــتری برای قهرمانی دارند. البته 
با تقسیم شــدن بازیکنان در تیم های مختلف، نتایج دیدارها قابل 
پیش بینی نیســت و حتی ۳ تیم بالای جدول هر کدام تا اینجای 
کار ۲ باخت داشــتند. به جرات می توانم بگویم که لیگ امســال با 
همه ســال ها تفاوت دارد و تا هفته آخر قهرمان مشخص نیست.

ملی پوش اسبق بدمینتون افزود: به دلیل اعزام برخی ملی پوشان به 
مسابقات بین المللی مسابقات منظم برگزار نمی شود و برخی تیم ها 
دیدار عقب افتاده دارند. با این وجود حتی لیگ دسته یک نیز شرایط 
بهتری پیدا کرده و بدمینتون الان صاحب لیگ سازمان یافته است. 
جا دارد تا ارکان برگزاری لیگ به خصوص امید مقدس زاده مسئول 
کمیته مسابقات قدردانی کنم.وی همچنین در خصوص شرایط حال 
حاضــر تیم ملی نیز توضیح داد: اگر واقع بینانه همه چیز را ببینیم 
بین ســال های ۸۷ تا ۹۱ بهترین سال های بدمینتون ایران از نظر 
کسب نتایج بین المللی و رنکینگ مناسب برای ورزشکاران بود. ایران 
به جای تک ستاره تیم خوبی داشت و چهار نفر در مردان و دو نفر 
در بانوان رنکینگ زیر ۱۲۰ دنیا را داشــتند. این موضوع در بخش 
بانوان طی سال های ۹۳ و ۹۴ ادامه دارد بود اما در مردان این رویه 
بعد از المپیک ۲۰۱۲ لندن ادامه نداشــت و ما مقداری از آن سطح 
فاصله گرفتیم.ملی پوش اســبق بدمینتون ادامه داد: باید بپذیریم 
که بحث مالی اکنون خیلی مهم اســت و سبب شده تا فدراسیون 
نتواند اعزام های برون مرزی داشــته باشد. گرفتن مجوز از شورای 
برون مرزی هم موضوع مهمی اســت و تنها مجوز برای حضور در 
مسابقات پر اهمیتی چون جهانی و آسیایی داده می شود. متاسفانه 
به این موضوع مهم که برای حضور در مسابقات قهرمانی جهان باید 
رنکینگ مناسبی داشت، توجهی نمی شود. بازیکنان برای رسیدن 
به رنکینگ مناسب باید سالانه در مسابقات مختلف بین المللی در 
تقویم فدراســیون جهانی، شــرکت کنند. در یک نفره زیر ۱۰۰ و 

دو نفره زیر ۸۰ می توانند به ســهمیه مسابقات جهانی دست یابند.
وی اضافه کرد: برای ثبت این رنکینگ یک بازیکن حداقل باید در 
۸ تا ۱۰ مســابقه بین المللی شرکت کند. با توجه به بحث هزینه و 
محدودیتی که وزارت ورزش برای فدراسیون ایجاد کرده، فدراسیون 
نمی تواند در ایــن حد هزینه کند. از طرف دیگر بازیکنان با هزینه 
شخصی باید هزینه ها را مدیریت کنند. اینها مسائل مهمی است و 
وقتی بازیکنی در مسابقات کمتری شرکت کند هم از لحاظ رنکینگ 
به جایگاه واقعی خود نمی رسد و از لحاظ سطح کیفی و تجربه هم 
ضرر می کند.شاه حســینی خاطرنشان کرد: به نظر من بخش دیگر 
مشکلات بدمینتون به فدراسیون بدمینتون و کمیته تیم های ملی 
باز می گردد. برگزاری اردو باید به صورت مســتمر و مداوم باشــد. 
با داشــتن سالن اختصاصی و خوابگاه در فدراسیون بدمینتون باید 
شــرایطی فراهم شــود تا بازیکنان بالای ۴۵ هفته در سال تمرین 
کنند. با برگزاری لیگ منظم نیمی از زمان بازیکنان در طول سال 
در اختیار باشگاه ها است و کمک زیادی در این برنامه ریزی به تیم 
ملی می کنند. تنها بحث هزینه تغذیه و توپ تمرینی در بقیه زمان ها 
بر عهده فدراسیون خواهد بود. فدراسیون بدمینتون با سابقه بیش 
از ۵۰ ســال باید توانایی و اســتطاعت مالی انجام این کار را داشته 

باشد تا وقتی بازیکنان ما به تیم ملی می رسند سرخورده نشوند و از 
شرایط مطلوب فاصله نگیرند.وی گفت: به نظر من فدراسیون، کمیته 
تیم های ملی و کادر تیم ملی برنامه مدون سالانه ندارد و بازیکنان 
ملی تحت نظارت و ارزیابی همیشگی نیستند. شاید بگویند شرایط 
بازیکنان برای آمدن به تهران سخت است. اگر اینگونه است باز هم 
تعامل با هیئت ها برای کنترل شرایط بازیکنان باید به صورت مستمر 
انجام شود. بجز تهران ما بازیکنان خوبی در بخش بانوان در اصفهان 
و شــاهرود و در بخش مردان هم در زاهدان، کردستان، کرمانشاه و 
زنجان داریم.کارشناس بدمینتون تصریح کرد: آیا کادر فنی تیم ملی 
نباید در طول سال ورزشکاران را تحت نظارت داشته باشد یا فقط 
می خواهد مسابقه به مسابقه آنها را به تیم دعوت کند. این ایراد به 
سیســتم و کادر فنی تیم های ملی وارد است. از طرف دیگر وقتی 
بازیکنان حاضر هســتند با هزینه شخصی و با تلاش زیاد حامی و 
اسپانســر پیدا کنند و به مســابقه بروند، باید کارشناسی و بررسی 
لازم، بین مربیان تیم ملی، مدیر تیم ملی و بازیکنان اتفاق بیفتد تا 
بازیکنان مسابقاتی را انتخاب کنند که در جدول چند مرحله صعود 
کنند و امتیاز خوبی کسب کنند. اینکه در مسابقات بزرگی شرکت 

کنند و در بازی اول مغلوب شوند سود زیادی برای آنها ندارد.

ملی پوش اسبق بدمینتون: 

فدراسیون بدمینتون برنامه مدونی برای ملی پوشان ندارد

عکس روز...

دهکده تیراندازی در کیش
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